
وشی برخی نانوایان کوچک شدن نان و تداوم گران فر
خریدار  بــا وجود تلاش های دولــت برای ثبات 
قیمت نان و ســاماندهی نانوایی ها، برخی نانوایان 
علاوه بر کاهــش وزن چانه و کوچــک کردن آن، 
همچنان نــان را بــا قیمت هایی ۲ تا ســه برابری 
نرخ مصوب به فروش می رســانند.طبق آمارهای 
موجود نیاز سالیانه کشور به آرد گندم برای تولید 
نان حدود ۱۲ میلیون تن است که امسال علاوه بر 
ذخیره انباری با خرید تضمینی بیش از ۱۰ میلیون 
تن گندم، در تامین گندم نان کشور به خودکفایی 

رسیده ایم و نیازی به واردات نخواهیم داشت.
دولت سیزدهم در پی آزادســازی نرخ آرد، تلاش 
در ثبات نرخ نان و ســاماندهی نانوایی های کشور 
با نصب کارتخوان های هوشــمند با هدف کاهش 
توزیع خارج از شــبکه، جلوگیری از قاچاق آرد و 
کاهش ضایعات نان در کشــور داشــته است. اما 
گزارش ها حاکی است که برخی نانوایی ها هر روز 
ترفندهای جدیدی را برای گران فروشــی، توزیع 
نــان و آرد در مجاری غیررســمی و قاچاق به کار 
می گیرند، تا جایی که بخشــی از اقدامات دولت را 

در این مسیر کم اثر کرده است.
ســال گذشــته قیمت واقعی نرخ آرد ویژه صنف 
و صنعت توســط شــرکت بازرگانی دولتی ایران 
کیلویی ۱۲ هزار تومان تعیین و ابلاغ شد که پیش 
از این، صنایع آرد ســهمیه بندی خود را با قیمت 
کیلویی ۲ هــزار و ۷۰۰ تومان بــا ارز چهار هزار و 
۲۰۰ تومانی تهیه می کردند، امــا قیمت آرد نان 
تغییری پیدا نکرد و به طور مثال با نرخ آرد دولتی 

۶۵۰ تومانی، نان آزاد پز ۹۰۰ تومان عرضه شد.
این در حالی اســت که دولت بــرای جلوگیری از 
افزایش نرخ نان، برای نانوایی ها تسهیلات قرارداده 
است، به طوری که علاوه بر عرضه آرد به نرخ دولتی 
به آنها، به ازای هر یک میلیــون تومان فروش نان، 
هر شــب ۳۰۰ هزار تومان به حســاب آنها واریز 
می کند و این کار  ساعت ۱۱ هر شب انجام می شود.

بررسی های میدانی نشــان می دهد با وجود اینکه 
قیمت آرد نان تغییری نداشــته و همچنان با نرخ 
سال گذشته به دســت نانوایان می رسد، اما برخی 
نانوایی ها اقدام بــه کاهش وزن چانــه و کوچک 
کردن نان کرده اند تا جایی که برخی شــهروندان 
می گویند اندازه نان به نصف تغییر یافته و بســیار 
کوچک شده اســت و ناچارند برای مصرف روزانه 

خود تعداد نان بیشتری خریداری کنند.
اکنون بر اساس مصوبه ســتاد تنظیم بازار هر عدد 
نان بربری ســاده با وزن چانه ۶۰۰ گرمی ۲ هزار و 
۵۰۰ تومان، سنگک ساده با وزن چانه ۶۵۰ گرمی 
سه  هزار تومان، تافتون ســنتی با وزن چانه ۲۵۰ 
گرمی یک هــزار و ۲۰۰ تومان، تافتــون گردان 
)برقی( با وزن چانه ۲۲۰ گرمــی یک هزار تومان، 
لــواش و تافتون گردان ماشــینی وزن چانه ۱۶۰ 
گرمی ۵۰۰ تومان و تافتون خراسانی با وزن ۳۰۰ 

گرم یک هزار و ۵۰۰ تومان باید به فروش برسد.
اما برخی نانوایــان علاوه بر کاهــش وزن چانه، هر 

عدد نان بربری را بیــن ۲ هزار و ۵۰۰ تــا ۱۱ هزار 
تومان و هر عدد ســنگک را بین چهار تــا ۱۵ هزار 
تومان تحت عناوین مختلف ســنتی، سبوس دار، 
کنجدی، شــویدی، کره ای، شــیری، ســیاه دانه 
می فروشــند. البته نان تافتون و لــواش نیز از این 
قاعده مستثنی نیســت و نان لواش ســنتی ساده 
۱۰ عدد ۱۳ هزار تومان، لواش ســنتی ســاده ۲۰ 
عدد ۲۳ هزار تومان، لواش ســنتی ســاده ۳۰ عدد 
۳۳ هزار تومان، لواش ماشــینی ساده ۴۰ عدد ۴۳ 
هزار تومان، لواش ســنتی ســاده ۵۰ عدد ۵۳ هزار 
تومان و هــر کیلوگرم آرد گندم ۲۰هــزار تومان به 
فروش می رســد.البته قیمت نان در اســنپ فودها 
برای هر عدد بربری و ســنگک سنتی ساده از پنج تا 
هفت هزار تومان شــروع و برای سنگک سبوس دار، 
ســیاه دانه، دو رو کنجد و غیره بین ۱۵ تا ۲۰ هزار 
تومان، نــان تافتون با قیمت بیــن یک هزار و ۵۰۰ 
تا چهار هزار تومان و لواش بیــن یک هزار تا ۲ هزار 
تومان برای واحدهای بســته بندی و سوپرمارکت 
ها به فروش می رســد، بنابراین نانوایی  ها همچنان 
بخش عمده نــان تولیدی روزانه خود را به اســنپ 
فودها و مراکز بسته بندی و سوپرمارکت ها و صنوف 
به دلیل قیمت های بالاتر می فروشــند و مردمی که 
در صف  ها هستند از نان کمتری بهره مند می شوند.

همچنین برخی واحدهای نانوایی اولویت عرضه 
نان را اســنپ فودها و صنوف یعنــی طباخی ها، 
کبابی ها، رستوران ها و ســوپرمارکت ها می دانند 
و بــا وجــود صف هــای طولانــی در نانوایی ها، 
بخش عمده نــان را برای واحدهــای مذکور کنار 
می گذارند و خارج از واحدهای خود با قیمت های 
۲ تا سه برابری نرخ مصوب به صنوف می فروشند. 
بنابراین این موضوع باعث می شــود شــهروندان 
ســاعت ها در صف های طولانی جلوی نانوایی ها 
برای تهیه تعدادی نــان بایســتند.البته ناگفته 
نماند که این اقدام نانوایی ها باعث شــده تا ساعت 
کاریشــان کاهش یابد، یعنی ســاعت کاری آنان 

از سه شیفت به دو شــیفت و گاهی اوقات به یک 
شــیفت در روز تغییر یافته اســت و برخی تا ظهر 
بیشتر کار نمی کنند و همین امر باعث سردرگمی 

شهروندان برای تهیه نان روزانه خود می شود.
برخی واحدهای نانوایی ادعا دارند که قیمت فعلی 
نان کفــاف هزینه های تولیدشــان را نمی دهد و 
علت کاهش ساعت کاریشان به دلیل پایین بودن 
سهمیه آردشــان اســت و به هر میزان که دولت 
آرد در اختیارشــان قرار دهد، به همان اندازه نان 
تهیه می کنند.در دولت سیزدهم کارتخوان  های 
هوشمند در نانوایی  ها برای جلوگیری از تخلفات 
احتمالــی مانند فــروش آرد خارج از شــبکه یا 
گران فروشــی در عرضه نان به مشتریان و قاچاق 
آرد نصب شدT اما برخی از نانوایان خود مبلغ نان 
را محاســبه کرده و کارت می کشــند که به دلیل 
عدم ارســال پیامک مبالغ کمتر از ۳۰ هزار تومان 
برای مشتریان بانکی، ممکن است تخلفاتی دراین 
بخش انجام شــود بدون اینکه مشــتری متوجه 
دریافت اضافه پول شــود.همچنین هنوز برخی 
نانوایــی ها بــه کارتخوان های هوشــمند مجهز 
نشده اند و به همن دلیل ممکن است به طور اتفاقی 

مبالغ مختلف یا بیشتر از مشتریان دریافت شود.
»هنگامــه همتی« یکی از شــهروندان در تماس 
تلفنی با ایرنــا می گوید: از نانوایــی نزدیک محل 
کارش خرید می کنــد. این نانوایی هــر عدد نان 
بربری ساده را هفت هزار تومان و بربری کنجدی 
را ۱۰ هزار تومان می فروشــد، امــا کارگر نانوایی 
بابت خرید دو عدد نان ســاده با نایلون یکبار مبلغ 
۱۵ هزار تومان، یک بار ۱۷ هــزار تومان و بار دیگر 
۲۲ هزار تومان در مراجعات مختلف دریافت کرده 
اســت که پس از چک کردن تراکنش های بانکی 
خود متوجه این موضوع شــده و با وجود اعتراض 
به نانوایی، نانوا مدعی شــده که حواســش نبوده 
که مبلغ بیشــتری دریافت کــرده و حتی مبلغ را 

بازنگردانده است.
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جهان علیه صهیونیسم
امیرمحمودگودرزی پیش از پرداختن بــه روند تحولات در غزه و جنایتهای 
بی شمار غیر انسانی صهیونیســت ها، این پرســش بنیادین قابل طرح است 
که چرا جامعه جهانی و اساســا قدرت های عربی منطقه نظــاره گر تحولات 
و جنایت های غیر قابل تصور رژیم صهیونیســتی در حق انســان های بیگناه 
در نوار غزه هســتند. با نگاهــی عمیق تر بــه موضوع می توان این پرســش 
را مورد تحلیل قرار داد که چرا ســران صهیونیســتی بــه عواقب رفتار ضد 

بشردوستانه شان نمی اندیشند و بی مهابا در حال جنایت آفرینی هستند. 

یادداشت

زین »دایره مینا« خونین جگرم می  ده 
محمد کیاســالار   شــهریور ۹۶ بود. حوالی روز پزشــک. روزهای سومین 
جشــنواره فیلم ســلامت. من دبیر جشــنواره بودم. قرار بود بخش کلاسیک 
جشنواره را اختصاص بدهیم به تاثیرگذارترین فیلم های سلامت. و چه فیلمی 
تاثیرگذارتر از »دایره مینا«ی مهرجویی که در شــکل گیری ســازمان انتقال 

خون ایران نقش داشت؟
موضوع را به مدیرعامل وقت انتقال خون گفتم. گفتم قرارمان این است که بعد 

از اکران هر فیلم، گفتگوی سینما و سلامت داشته باشیم.

دیدگاه

و ایمیدر

معــاون وزیر صنعــت، معدن و تجــارت گفت: 
ایمیدرو با همراهی شــرکت های تابعه، سیاست 
بومی سازی و اســتفاده از توانمندی های داخلی 
را بــه عنــوان یکــی از اقدامات توســعه ای در 
دســتور کار خود قرار داده اســت و شرکت های 
زیرمجموعه آن در ســه سال گذشــته موفق به 

صرفه جویی ارزی ۱.۷ میلیارد دلاری شده اند.
به گزارش ســازمان توسعه و نوســازی معادن و 
صنایع معدنــی ایران )ایمیــدرو(، »محمدرضا 
موثقی نیا« اظهار داشــت: بومی سازی از جنبه 
های مختلف از جمله مقابله با تحریم ها، فناوری 
و ضرورت توســعه آن، فعال کردن ظرفیت های 
خالی صنایع و همچنین کمک به اشــتغال زایی 

در کشور مورد اهمیت است.
به گفتــه رئیس هیــات عامل ایمیــدرو، محور 
برنامه های بومی سازی این ســازمان بر افزایش 
خوداتکایی، ارتقای توان ساخت داخلی و حرکت 

به سمت تحقق اقتصاد مقاومتی استوار است.
معاون وزیر صمت خاطرنشان کرد: این سازمان 
در راستای تقویت و تســهیل افزایش مشارکت 
ســازندگان داخلی و بومی ســازی تجهیزات و 
ماشــین آلات مورد نیاز بخش معــدن و صنایع 
معدنی کشــور به ویژه در معادن، شــرکت های 
فــولادی و همچنیــن حمایت از شــرکت های 
دانش بنیان و توانمند، اقداماتی را در چند ســال 

اخیر با جدیت پیگیری و عملیاتی کرده است.

وی ادامه داد: با اجرای برنامه های بومی ســازی 
و استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های داخل، 
بیش از یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار در ســه 
سال گذشــته )۱۴۰۱-۱۳۹۹( توسط شرکت 
های تابعه ایمیدرو، صرفه جویی ارزی به دســت 

آمده است.
وی توضیح داد: صنــدوق پژوهش و فناوری 
فولاد تا پایان امســال، مجوز ثبت و عملیاتی 
شــدن فعالیــت خــود را از بانــک مرکزی 
دریافت کرده و برای پوشش ضمانت نامه ای 
تا ســقف ۱۰ هزار میلیارد ریال فعالیت های 
ســاخت و تولید داخل را حمایت و پشتیبانی 

می کند.

و در سه سال گذشته صرفه جویی ارزی ۱.۷ میلیارد دلاری ایمیدر
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4-در صورتیکه برندگان منتخب حاضر به انعقاد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد

5-ساير اطلاعات و جزئیات مربوط به مزايده در اسناد )سامانه ستاد( مزايده مندرج می باشد
6-تاريخ انتشار مزايده در سامانه روز سه شنبه مورخ 08/02/ 1402 می باشد

7-مهلت دريافت اسناد مزايده تا ساعت 19  روز شنبه مورخ 1402/08/06 می باشد
8-مهلت ارائه پیشنهادات تا ساعت 14 روز چهارشنبه مورخ 1402/08/17 می باشد

9-زمان بازگشايی پاکات ساعت 8 روز پنجشنبه مورخ 1402/08/18 می باشد
10-اطلاعات تماس دستگاه مزايده گر جهت دريافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزايده و ارائه پاکات 

الف: آدرس: استان قزوين- شهر الوند- بلوار شهرداری- شهرداری الوند واحد امور قراردادها شماره تماس 02832222122 داخلی 199
ب- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 021-85193768 

نحوه انجام کارعنوان مزایدهردیف

مزایده عمومیفروش ضایعات1

مزایده عمومیواگذاری)اجاره( فیکسچرهای تبلیغاتی سطح شهر الوند2

   تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/25
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1402/08/02  

شناسه آگهی: 1586103
نوبت دوم

روابط عمومی اداره کل بیمه سلامت استان گلستان

 آیا میدانید     قریب به 1220 مطب و مرکز تشخیصی
 درمانی در استان ،طرف قرار داد اداره کل بیمه سلامت می باشند ؟

 اداره کل بیمه سلامت استان گلستان



وزیر کشور:

وز یک شعار هم علیه مقاومت در فلسطینی ها دیده نمی شود امر

امیر آشتیانی در گفت وگوی تلفنی با وزیر دفاع سوریه:

رژیم صهیونیستی پوشالی تر از تصوراتی است که ایجاد کرده است

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      2 آبان 1402    شماره 1439

جهان علیه صهیونیسم
امیرمحمودگودرزی پیــش از پرداختن به روند تحــولات در غزه و 
جنایت های بی شمار غیر انسانی صهیونیست ها، این پرسش بنیادین 
قابل طرح است که چرا جامعه جهانی و اساسا قدرت های عربی منطقه 
نظاره گر تحولات و جنایت های غیر قابل تصور رژیم صهیونیســتی در 
حق انسان های بیگناه در نوار غزه هستند. با نگاهی عمیق تر به موضوع 
می توان این پرسش را مورد تحلیل قرار داد که چرا سران صهیونیستی 
به عواقب رفتار ضد بشردوستانه شــان نمی اندیشند و بی مهابا در حال 

جنایت آفرینی هستند. 
بی گمان پاســخ به این پرســش قدری نیازمند تامل در جنایت های 
گذشــته این رژیم و فقدان قاطعیت جهانی نســبت به پاسخگو و مورد 

محاکمه قرار دادن سران جنگ طلب اسرائیل دارد.
سالها تجاوز و نقض حقوق اولیه انســانی در غزه از سوی صهیونیست ها 
صورت گرفته و در بهترین حالت دولت های عربی و مسلمان منطقه به 
صدور بیانیه و دعوت از طرفین به گفت و گو و ترک مخاصمه اکتفا کرده 
اند. از این جهت قابل پیش بینی اســت که صهونیست ها با این گذشته 

تاریخی به جنایت آفرینی می پردازد.
اقدامات اخیر از سوی صهیونیســت ها در هدف قرار دادن مردم بیگناه 
فلســطین ، خصوصا زنان و کودکان و مکانهای عمومی و بیمارســتان 
المعدوانی که براســاس آخرین گزارش ها بیــش از ۵۰۰ زن و کودک 
مجروح به شهادت رســیدند، در شــمار جنایت های جنگی و معدود 

تاریخی است که آیندگان را به حیرت فرو خواهد برد،
متاسفانه تاکنون بیش از هزار بمب از سوی صهیونیست ها بر سر مردم 
مظلوم فلســطین فرود آمده که در تاریخ جنگ های اخیر به نوعی بی 
ســابقه اســت و میثاق های بین المللی همواره نســبت به حقوق غیر 
نظامیان و افراد مجروح و مصونیت مکان هــای غیر نظامی به خصوص 

بیمارستان ها تاکید دارد.
از این جهت اقدام صهیونیســت ها نقض آشــکار منشــور حقوق بشر 
جهانی اســت و بار دیگر نشــان داد که در صحنه بیــن الملل، اخلاق و 
حقوق شهروندان ، چه میزان شــرایط ناپایدار و متزلزلی دارد. شورای 
امنیت ســازمان ملل که مهم ترین کارکرد خود را حفظ صلح و امنیت 
بین المللی قلمداد کرده اســت در بزنگاههای حساس تا چه حد ناتوان 
و ناکارآمد اســت. اظهارات دولتهای عربی منطقه و دیگر دولتمردان از 
جمله، رجب طیب اردوغــان رئیس جمهور ترکیه ناظــر به همین امر 
است که طی پیامی در شــبکه اجتماعی انتقادی اعلام داشت شورای 

امنیت بار دیگر در ایفای مسئولیت اش شکست خورد.
بیان این دست اظهارات آیا می تواند مانع از جنگ طلبی و از دست رفتن 
جان انســان های بیگناه در غزه شــود؟ یا باید گامی فراتر رفت و دست 
به اقدام راهبردی و تشــکیلاتی در منطقه برای مهار اسرائیل برداشت. 
پیشنهاد سازنده و اســتراتژیکی که از سوی دکتر امیر عبداللهیان وزیر 
امور خارجه کشورمان به شکل تحریم اقتصادی و سیاسی صهیونیست 
ها در منطقه از سوی دولت های عربی که دست به عادی سازی روابط و 
بازگشایی سفارتخانه زده اند؛ مطرح شد بستری پایداری برای حمایت 
از مردم مظلوم فلسطین و تضعیف موقعیت و انزوای این رژیم جنایتکار 
اســت. نباید از نظر دور داشــت که ماهیت رژیم صهیونیستی توسعه 
طلبی اســت و این موضوع در طول بیش از ۷ دهه اخیر به اثبات رسیده 
و این رژیم همواره از دل جنگ و درگیری به تصرف ســرزمینی رسیده 
است. بر همین اساس امروز کشورهای اسلامی و عربی منطقه بایستی 
با آگاهی از ماهیت تجاوزکارانه صهیونیســت ها اجازه ندهند با عادی 
سازی روابط با تل آویو، ســران صهیونیستی با اعتماد به نفس بیشتری 
دست به جنایت و کشــتار بزند. تضعیف و تحت فشــار قرار دادن این 
رژیم به صورت شبکه ای و منسجم از سوی دولت های منطقه به شکل 
اعلام پایان روابط سیاسی از ســوی دولت هایی نظیر بحرین، مراکش، 
امارات متحده عربی در کنار تحریم نفتی و اقتصادی می تواند پایه های 

ماشین جنگی این رژیم را ناکارامد کند.
البته جای امیدواری در آنجایی اســت که وجدان هــای بیدار و آزادی 
خواه در کشورهای جهان و اسلامی و عربی منطقه جلوتر از اقدام و رفتار 
سیاسی دولت هایشان است. برای همین براساس گزارش های رسمی 
منتشره شده بعد از تحولات غزه و نمایان شدن جنایت های غیر انسانی 
سران صهیونیستی، فشار افکار عمومی نسبت به قطع روابط سیاسی با 
رژیم صهیونیستی بالا است. از این رو بایستی همگام با خواسته قاطبه 
ملت های آزادی خواه، رژیم صهیونیســتی را با تحریــم همه جانبه در 
موقعیت تضعیف شــده و انزوا قرار داد که البته رونــد تحولات و عمق 
نفرتی که از این رژیم در منطقه و حتی در کشورهای غربی شکل گرفته 
اســت بی تردید باعث نابودی این رژیم خواهد شــد. نشانه های جدی 
هم نســبت به تحقق این امر وجود دارد. چه اینکه امروز تنفر جهانی از 
اقدامات غیر انسانی صهیونیست ها فزونی گرفته و جالب اینجاست که 
براساس گزارش های منتشره بســیاری از خود یهودیان مقیم آمریکا 

مخالف سیاست های جنگ طلبانه اسرائیل هستند.
بایدن رئیس جمهوری آمریکا هم به صورت ضمنی در دیدار با نتانیاهو 
این واقعیت را گوشزد ســاخت که هر گونه حمله زمینی به غزه و تداوم 
سیاست تحریم و جلوگیری از ارسال کمک های بشردوستانه در صحنه 
عمل باعث انزوای اســرائیل و نفرت بیشــتر افکار عمومی می شــود و 
طبیعی اســت که وجدان های بیدار جهانی نظاره گر این امر هستند و 
برای همین اســت که به صورت خود جوش در اقصی نقاط جهان اعلام 
انزجار از صهیونیســت ها به واقعیتی اساســی تبدیل شده است. لازم 
است کشورهای منطقه با اتحاد و هماهنگی صهیونیست ها را در فشار 
اقتصادی و دیپلماتیک قرار دهند و این رژیــم تجاوز گر متوجه این امر 

باشد که هر اقدام ضد انسانی با پاسخ و عواقب تلخ به همراه دارد.
ایمن صفادی وزیر امــور خارجــه اردن دراظهارتی با انتقــاد از رفتار 
تهاجمی اسرائیل در هدف قرار دادن غیر نظامیان و حجم بالای تلفات 
انسانی در نواره غزه گفت: هر یک ســاعت ۱۱ فلسطینی جان شان را از 

دست میدهند ولی متاسفانه هیچ اقدام عملی صورت نمیپذیرد.
گراهام فولر ؛ در کتــاب ژئوپلتیک ایــران از همکاری علیه اســرائیل 
را یکی از منافع مشــترک بالقوه میان ایران و عراق و ســایر کشورهای 
عربی منطقه یاد می کند با توجه به اینکه فولر در مقدمه کتابش عنوان 
می کند این کتاب معطوف به آینده اســت می توان این گذاره را مطرح 
نمود، که تجلی عملی این آینده ، تحولات امروزه فلســطین اســت که 
کشورهای اســلامی موضع نسبتا مشــترکی در حقانیت مردم مظلوم 
وتجاوزگری های ضد بشــری صهیونیســت ها اتخاذ کــرده اند البته 
پیشگام این پروسه راهبردی دکتر امیر عبداللهیان وزیر خارجه انقلابی 
جمهوری اسلامی ایران است که با مشــارکت فعالانه در نشست های 
منطقه ای همگان را تهدید مشترک اســراییل بر امنیت منطقه فرا می 

خواند.

شمخانی:
آزادگان جهان به وظیفه خود در قبال نسل کشی 

مردم فلسطین عمل می کنند
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفــت: آزادگان جهان و جبهه 
مقاومت به وظیفــه خود در قبال نسل کشــی مردم فلســطین عمل 
می کنند.علی شمخانی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در حساب 
شخصی خود در توئیتر، نوشــت: آمریکا همزمان با پشتیبانی بی سابقه 
تسلیحاتی، اطلاعاتی، مالی و رسانه ای از اسرائیل کشورها را از کمک به 
مردم بی دفاع غزه بر حذر می دارد.وی افزود: شاید برخی دولت ها با این 
روند که نتیجه آن نسل کشی مردم مظلوم فلسطین است، همراه شوند 

اما آزادگان جهان و جبهه مقاومت به وظیفه خود عمل می کنند.

یادداشت

تریبون

رئیس جمهور با مهم دانستن نقش مردم در اجرای این 
تکالیف خطاب به دستگاه های متولی مدیریت انرژی 
کشور گفت: برای صرفه جویی انرژی، تشویق مردم در 

اولویت باشد نه تنبیه.
 سید ابراهیم رئیسی در جلسه شــورای عالی انرژی با 
تاکید بر اهمیت موضوع بهینه ســازی مصرف انرژی، 
این شورا را به بررســی دقیق روند فعلی مصرف و ارائه 

سریع راهکارهای بهینه سازی مکلف کرد.
رئیس جمهور بــا بیان اینکــه دولــت مردمی وارث 
ناترازی شــدید در عرصه انرژی است، رفع این ناترازی 
را با توجه به امکانات و ظرفیت های کشــور امکان پذیر 
دانســت و با تقدیر از اقدامات قابل توجه انجام شده در 
دولت مردمی، از دستگاه های مسئول خواست با تلاش 
بیشتر برای رفع سریع تر این ناترازی، از آسیب های آن 

به بخش های دیگر نظیر صنعت، کشاورزی و 
مصارف خانگی بکاهند.

رئیســی با تاکید بر اهمیت مدیریت توأمان 
مصرف در کنار مدیریت تولید، از کم توجهی 
به مدیریت مصرف طی ســال های گذشته 
گفت و بــر برنامه ریزی مؤثــر در این زمینه 
همراه با نظارت منظم و مســتمر بر عملکرد 

دســتگاه های مســئول و برخورد با هر گونه کم کاری 
دستگاه های مذکور تاکید کرد.

افزایش سهم تولید انرژی های تجدیدپذیر، بهره گیری 
از ظرفیــت شــرکت های دانش بنیــان در زمینــه 
بهینه کردن بیش از پیش مصــرف و نیز کاهش اتلاف 
انرژی، تاکید بر اجرای جدی مقــررات ناظر بر کاهش 
و بهینه شدن مصرف انرژی در عرصه ساختمان سازی 

و بهبــود بهره وری مصرف انــرژی در عرصه 
حمل و نقــل، صنعت و کشــاورزی از جمله 
راهکارهایی بود که رئیس جمهور برای رفع 
ناترازی انرژی در کشــور بر انجام آنها تاکید 
و دبیرخانه شــورا را مکلف کرد پیگیر اجرای 

سریع این موارد باشد.
رئیس جمهــور با مهم دانســتن نقش مردم 
در اجرای این تکالیف خطاب به دســتگاه های متولی 
مدیریت انرژی کشــور گفت: نقش دادن بــه مردم و 
استفاده از راهکارهای تشــویقی قبل از تدابیر تنبیهی 
به شــکل مؤثرتر و ســریع تری شــما را به اهداف تان 

خواهد رساند.
ارتقای بازار بهینه ســازی انرژی، متنوع سازی سبد 
تولید و مصرف نهایی انرژی، تقویت زیرساخت های 

اســتاندارد، تقویت زیرســاخت های پایش مصرف 
انــرژی، بهبــود ظرفیت هــای صرفه جویی مصرف 
در بخش ســاختمان، توسعه شــرکت های خدمات 
انــرژی و بهینه ســازی مصرف، کاهــش مصرف در 
دســتگاه های اجرایــی، فرهنگ ســازی در کاهش 
مصــرف، ایجــاد ظرفیت هــای قــراردادی برای 
توســعه میادین گازی، جمــع آوری گازهای همراه 
میادین نفتی، توســعه ظرفیت هــای پالایش نفت 
خام و توســعه ظرفیت های تولید انرژی هســته ای 
و تجدیدپذیــر از جملــه مصوبــات جلســه امروز 
بودند که رئیــس جمهور بر ضــرورت پیگیری جدی 
دبیرخانه شــورای عالی انرژی برای تســریع در اجرا و 
ارائه گزارش های منظم و مســتمر از کمیت و کیفیت 

پیشرفت کار تاکید کرد.

 معاون ســازمان انرژی اتمــی ایران گفــت: مجتمع 
معدنی و صنعتی اورانیوم شهدای آذربایجان غربی در 
مدت زمان ۳ سال و با ســرمایه گذاری ۵ هزار میلیارد 
تومانی احداث می شود.ســیدجواد احمــدی،  مدیر 
عامل شرکت مادر تخصصی تولید مواد اولیه و سوخت 
هســته ای ایران )تمــاس( در آیین عملیــات اجرایی 
اکتشــافات تکمیلی و معدن کاری در مجتمع معدنی 
و صنعتی اورانیوم شــهدای آذربایجــان غربی گفت: 
مطالعات پی جویی این معدن از سال ۱۳۹۹ آغاز شد و 
تاکنون اکتشافات و حفاری هایی در منطقه انجام شده 
است.وی تصریح کرد: با عملیات های اجرایی مشخص 
شــد این محدوده از نظر دارا بودن مواد پرتوزا به ویژه 

اورانیوم و عناصر همراه، منطقه ای مســتعد 
محســوب می شــود.وی بیان کرد: تاکنون 
حدود ۲۰۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
بابت ایجاد زیرساخت های موجود در منطقه 
انجام شــده و بــر اســاس برنامه ریزی های 
انجام شــده در مجتمع معدنــی و صنعتی 
اورانیوم شهدای آذربایجان غربی در ۳ سال 

آینده ۵ هــزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری خواهد 
شــد.احمدی عنوان کرد: بر اســاس پیش بینی های 
انجام شــده در این مجتمع معدنی حــدود ۵۰۰ هزار 
تن کانی سنگ اورانیوم و همچنین سایر عناصر همراه 
وجود دارد که انشــاالله با بهره گیری از توانمندی های 

موجود در سازمان انرژی اتمی ایران بتوانیم 
بهره بــرداری این مواد را انجــام دهیم.مدیر 
عامل شرکت مادر تخصصی تولید مواد اولیه 
و ســوخت هســته ای ایران )تماس( تاکید 
کرد: بر اســاس برنامه ریزی های انجام شده 
در ۱۸ ماه آتی »تست فرآوری کانی  سنگ« 
و ایجاد زیرســاخت ها را انجــام می دهیم و 
همچنین مطالعات ســاخت کارخانه فرآوری را دنبال 
می کنیم. همچنیــن در ۱۸ ماه بعــدی، بحث احداث 
کارخانه را پیگیــری خواهیم کــرد و در نظر داریم در 
۳ ســال آینده کارخانه فرآوری اورانیــوم و نیز عناصر 
همراه را در منطقه احداث کنیم.معاون سازمان انرژی 

اتمی ایــران با بیان اینکه احداث ایــن مجتمع معدنی 
و صنعتی موجب تحول اساســی در منطقه می شــود؛ 
گفــت: مجتمع معدنــی و صنعتی اورانیوم شــهدای 
آذربایجان غربی موجب اشــتغالزایی مســتقیم برای 
بیش از یک هزار نفر می شــود و همچنین این مجتمع 
موجب اشــتغالزایی غیرمســتقیم برای تعداد زیادی 
از افراد خواهد شــد.گفتنی اســت عملیــات اجرایی 
اکتشــافات تکمیلی و معدن کاری در مجتمع معدنی و 
صنعتی اورانیوم شهدای آذربایجان غربی در محدوده 
»دیلک وردی« با حضور رییس ســازمان انرژی اتمی 
ایران، معاونان وی و مدیران ارشــد صنعت هسته ای و 

نیز استاندار و مسوولان محلی آغاز شد.

رئیس جمهوری

اتمی

خریدار  وزیر کشور گفت: مردم فلسطین 
مقتدرانه و پایدار مقابل ظلم ها ایســتادگی 
می کنند، امروز یک شــعار هم علیه جریان 
مقاومت در فلســطینی ها دیده نمی شود و 

مردم فلسطین بصیرت خوبی دارند.
 احمد وحیدی وزیر کشــور و رئیس ســتاد 
اربعین در نشست تخصصی »اربعین مظهر 
همگرایی ملی، منطقه ای و جهان اســلام« 
که در پژوهشگاه علوم و معارف دفاع مقدس 
برگزار شد، طی سخنانی با اشاره به تحولات 
اخیر فلسطین اظهار داشت: مردم فلسطین 
مقتدرانه و پایدار مقابل ظلم ها ایســتادگی 
می کنند؛ بایــد در نظر بگیریــم که مردم 
فلسطین از چه شرایطی در گذشته به وضع 

کنونی رسیدند.
وی افزود: باید بررسی شود زمانی که انقلاب 
اســلامی به پیروزی رســید، فلسطین چه 
شــرایطی داشــتند و امروز چه شــرایطی 
دارند و بــا مقاومت به پیروزی می رســند. 
امروز یک شــعار هم علیه جریان مقاومت 
در فلســطینی ها دیده نمی شــود و مردم 

فلسطین بصیرت خوبی دارند.
وزیر کشــور بیان کرد: امروز شاهد هستیم 
شتاب ما در حرکت به ســوی افق های بلند 
ترسیم شــده در انقلاب اســلامی بیشــتر 
شده اســت. اربعین روند پرشــتاب است 

به ســوی آینده آرمانی که انقلاب اسلامی و 
آموزه های دینی برای ما ترسیم کرده اند .

وحیدی عنوان کرد: شــهید سلیمانی نقش 
بی بدیلی در این روند و امر اربعین دارد؛ اگر 
زحمات و مجاهدت های ایشــان و یارانش 
نبود، چنین شــرایط خوبی را در امر اربعین 
نداشــتیم و این مســئله بایــد مدنظر قرار 

بگیرد.
وی گفــت: امــر اربعیــن حســینی)ع( 
داخل کشــور می تواند موجب شــکفتگی 
ظرفیت های داخلی شــود، دقت داشــته 
باشــیم این نرم افزار انقلاب اســلامی است 
که مســائل را به مردمی ســازی می رساند؛ 
اربعین باید مردمی باشد ، زمانی که اربعین 
تبدیل به یک جریان مردمی شــد، مفهوم 

واقعی اربعین را دریافت کردیم.
وزیر کشــور با اشــاره به راهپیمایی عظیم 
مردمی در عید غدیر خاطرنشان کرد: سال 
گذشــته غدیر به یک نهــاد مردمی تبدیل 
شــد؛ این مفهوم از یک مسئله بین نخبگان 
به جریان مردمی تبدیل شــد و راهپیمایی 
بزرگی در تهران را شاهد بودیم، این مفهوم 
از حوزه نظری وارد عرصــه عملی و مردمی 
شــد؛ این مفهوم یک پایه قوی برای کشور 
اســت، همان طور که حماســه عاشورا به 

تبدیل جریان مردمی تبدیل شده است.

وحیــدی ابراز کــرد: اربعین در بســیاری 
از اســتان های ما تحول فرهنگــی بزرگی 
ایجاد کرده اســت، اســتقبال گسترده ای 
از اربعیــن در اســتان ها و مناطق کشــور 
صورت می گیرد و این ظرفیت خود را نشان 
می دهد که گروه ها و اقشــار مختلف جامعه 
دنبال این مراسم هســتند، در کردستان و 
بلوچستان شاهد بودیم که مردم این مناطق 
علاقه خاصی بــرای مشــارکت در این امر 
دارند، هرســاله، این قدرت بیشتر می شود 
و همبســتگی ملی ما نیز توســعه می یابد. 
اربعین از نظر کارکردهای فرهنگی و ارزشی 
به نقطه انسجام ارزشــمندی تبدیل شده 
اســت، البته در مقدمۀ این مسیر هستیم و 
باید مراحل دیگری طی شود و ظرفیت های 

دیگری برخاسته شود که نیازمند مطالعه و 
پژوهش است.

وی عنوان کرد: البته این نشان می دهد که 
ما چگونه باید جریانات مردمی را تشــکیل 
دهیم؛ ایــن می تواند یک الگــو برای حل 

مسائل کشور باشد.
وزیر کشور ادامه داد: بعد از قضایای داعش و 
فداکاری های رزمندگان عراقی و هم چنین 
مجاهدت های شــهید حاج قاسم سلیمانی 
به واســطه اربعین به نقطه ای رســیدیم که 
دو ملت ایــران و عراق در آغــوش یکدیگر 
هستند. اربعین توانسته اســت مرهمی بر 
همه زخم هایی باشــد که دشــمنان تلاش 
کردند بین دو کشــور و ملت ها ایجاد کنند. 
اربعیــن نه فقــط یــک حرکــت مذهبی، 
معنوی و ارزشی است بلکه جریان تحولات 
اســتراتژیک دو ملتی اســت که می توانند 
قدرتی را شــکل دهنــد که ایــن جریان 
می تواند در حمایــت از منافع مســلمین 

بایستد.
وحیدی تصریح کــرد: فقط شــیعیان در 
اربعیــن حضــور ندارند بلکه اهل ســنت و 
ســایرین هم حضور می یابند، اربعین فقط 
متعلق به شــیعیان نیســت بلکه برای هر 
آزاده ای اســت کــه می خواهد بــر مبنای 
آزادگــی حرکت کنــد، فرهنــگ اربعین 

می توانــد همــه را حول خود جمــع کند، 
به عنوان مثال کســانی امروز در سراسر دنیا 
از فلســطین حمایت می کنند که مسلمان 
هم نیســتند ولی بر مبنــای آزادگی عمل 
می کنند؛ با اینکه برخــی دولت ها هم این 

حمایت ها از فلسطین را منع کردند.
وی اضافــه کرد: ایــن ظرفیــت می تواند 
تمدن ساز باشــد و از جغرافیای تشیّع فراتر 
رفته اســت، پیوســتن به این فرهنگ هیچ 
شــرط و شــروطی ندارد و منحصر در یک 
مذهب نیست و این شــرایط می تواند نقطه 
تحول مهمی در حرکت های جهانی باشــد 
و جریانات دیگری از کنار این مسئله شکل 
می گیرد، دشــمن تلاش های زیادی برای 
جلوگیری از تشــکیل این فرهنگ می کند 
ولی ناموفق بوده اســت، ضمناً باید از مردم 
و دولت عراق قدردانــی کنیم چون میزبانی 
خوبــی دارند و پای کار هســتند، حتی این 
مهم می تواند به مســائل و تحولات داخلی 

عراق هم کمک کند.
وزیر کشــور گفت: این جریــان به راحتی 
می تواند در منطقه توســعه یابد و البته این 
توسعه، دســتوری نیســت و می تواند کل 
منطقه را تحت تأثیر خــود قرار دهد، ما هم 
در تبیین، ترویج و بسترســازی های بیشتر 

مسئولیت داریم.

رییسی در جلسه شورای عالی انرژی:برای صرفه جویی انرژی، تشویق مردم در اولویت باشد نه تنبیه

احداث مجتمع معدنی اورانیوم شهدای آذربایجان غربی با سرمایه گذاری ۵ هزار میلیاردی

خریدار  وزیر دفاع در گفت وگوی تلفنی با 
وزیر دفاع سوریه گفت: رژیم صهیونیستی 
تلاش دارد تا انتقام شکست غیر قابل ترمیم 
و بی ســابقه عملیاتی و اطلاعاتی خود را با 

کشتار کودکان و مردم بی گناه جبران کند.
 امیر ســرتیپ محمدرضا آشــتیانی وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح جمهوری 
اســلامی ایــران در گفت وگــوی تلفنی با 
ســپهبد محمود عباس وزیر دفاع ســوریه 
گفت: رژیم منحوس صهیونیســتی تلاش 
دارد تا انتقام شکســت غیر قابل ترمیم و بی 
سابقه عملیاتی و اطلاعاتی خود را با کشتار 

کودکان و مردم بی گناه جبران کند.
بر اساس این گزارش، امیر سرتیپ آشتیانی 
در ایــن گفت وگوی تلفنــی ضمن محکوم 
کردن جنایــات رژیــم صهیونیســتی به 
خصوص حمله به بیمارســتان المعمدانی 
غزه اظهار داشت: وضعیت فلسطین دردآور 

است و ما را اندوهگین کرده است.
وی با اشــاره به پیروزی هــای حماس در 
عملیات طوفان الاقصی افــزود: بعد از این 
موفقیت هــا رژیــم صهیونیســتی ذات و 
سرشت واقعی خود را با جنایات غیر انسانی 

در غزه عیان تر کرد.
وزیر دفــاع ضمن محکوم کــردن حملات 
رژیم صهیونیستی در بمباران فرودگاه حلب 
و دمشق که منجر به شهادت و مجروح شدن 
افسران شــجاع و مردم بی گناه سوریه شده 
است، تصریح کرد: هدف رژیم صهیونیستی 
از این حملات ارســال این پیام است که این 

رژیم در تمامی جبه ها قادر به پاســخ جدی 
اســت و این در حالی اســت کــه این رژیم 
شکننده تر و پوشالی تر از تصوراتی است که 

ایجاد کرده است.
امیر سرتیپ آشتیانی با اشاره به گفت وگوی 
تلفنی خود با وزیــر دفاع عراق افزود: موضع 
قاطع دولت عراق و سوریه در اتخاذ مواضع 
مســتقل و ضد عادی ســازی روابط با رژیم 
صهیونیســتی می تواند الگویــی برای آن 
دسته از کشورهای عربی باشد که به دنبال 

عادی ســازی روابط با ایــن رژیم منحوس 
هستند.

امیر ســرتیپ آشــتیانی حملات وحشیانه 
اخیر رژیم صهیونیستی را علیه تمام قواعد 
جنگی و حقوق بشر دانست و ادامه داد: این 
اقدامات باعث بــه درد آوردن وجدان های 
آزاده جهان اسلام شد که همه افکار عمومی 
دنیا را بر علیه این رژیم سفاک برانگیخت و 
برای این رژیم به معنای خودکشی سیاسی 
بود.وزیــر دفاع جمهوری اســلامی ایران با 

بیان اینکــه این رژیم غاصب با چراغ ســبز 
و حمایت هــای آمریکا و غــرب هیچ گونه 
محدودیتی برای اقدامات خود قائل نیست 
اظهار داشــت: رژیم منحوس صهیونیستی 
تــلاش دارد تا انتقام شکســت بی ســابقه 
عملیاتــی و اطلاعاتی خــود را در عملیات 
طوفان الاقصی که به خوبی سســت بودن 
پایه های این رژیم را نشان داد و به هیچ وجه 
ترمیم نخواهد شــد را با کشــتار کودکان و 

مردم بی گناه جبران کند.

امیر سرتیپ آشــتیانی با بیان اینکه تداوم 
تحریــم غــزه و محدودیت های شــدید و 
کارشــکنی در ارســال کمک های بشــر 
دوستانه به غزه منجر به یک فاجعه انسانی 
خواهد شد، افزود: این حوادث و اقدامات اوج 
جنون و ســفاکی حاکمان تل آویو را نشان 
می دهد، گرچه به لطف خداوند در چشــم 
انداز آینده پیروزی مقاومت و شکست رژیم 

صهیونیستی قطعی است.
ســپهبد محمود عباس وزیر دفاع ســوریه 
در ادامــه ایــن گفت وگو ضمن تشــکر از 
پیگیری هــای جمهــوری اســلامی ایران 
نسبت به موضوعات سوریه و محور مقاومت 
گفت: از رخدادهای حادث شــده در غزه و 
فلســطین عزیز بســیار اندوهگین هستیم 
و مطمئنیــم حقانیت خون شــهدا، باعث 

رسوایی صهیونیست ها خواهد شد.
وی در ادامه با بیان اینکه حملات این رژیم 
غاصب به فرودگاه حلب و دمشــق نشــان 
دهنده ضعف داخلــی آنها به ویژه در صحنه 
نبرد اســت افزود: ما به خاطــر آرمان ها در 

مقابل این رژیم جنایتکار خواهیم ایستاد.
وزیر دفاع سوریه گفت: مظلومیت قربانیان 
جنایات رژیم صهیونیســتی، آشکارسازی 
پلیدی و ددمنشــی حامیان این رژیم برای 
جهانیان اســت و باعث حمایت همه اعراب 
و مســلمانان و آزادگان از ملت فلســطین 
است و نوید بخش نابودی جنایت پیشگان 
و آغاز تحولی بزرگ که همانا شکست رژیم 

صهیونیستی می باشد، خواهد بود.
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 دهک های هشتم و نهم در صف استفاده
 از یارانه تشویقی ۱۲۰ هزارتومانی

در حالی از ابتدای هفته گذشــته امکان بهره مندی از یارانه تشــویقی 
۱۲۰ هزار تومانی بــرای دهک های درآمدی ششــم و هفتم همچون 
دهک های اول تا پنجم درآمدی فراهم شــده است که طبق اعلام وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دهک های »هشتم« و »نهم« نیز به تدریج 

به این طرح اضافه خواهند شد.
بیش از چهــار ماه از اجرای سراســری طرح کالابــرگ الکترونیک در 
کشور می گذرد؛ طرحی که ۱۱ قلم کالای اساســی شامل برنج ایرانی، 
حبوبات، شیر کم چرب، پنیر، ماســت  کم چرب،  مرغ، تخم مرغ، روغن 
مایع، ماکارونی و قند و شــکر که طبق نظر انســتیتوی تغذیه ایران به 
تایید رسیده، در ســبد غذاییِ این طرح تعریف شده است و مشمولان 
این طرح در صورت خرید ۲۰۰ هزار تومان از مبلغ یارانه از میان ۱۱ قلم 
کالای سبد غذایی تعریف شده، مشــمول دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ 

هزار تومانی خواهند شد.
در حال حاضر برای اجــرا ۱۴۵ هزار مغازه و فروشــگاه به طرح متصل 

شده اند.
البته فاز اول اجرای سراســری این طرح به این گونه بود که ســه دهک 
اول درآمدی و مددجویان تحت پوشــش ســازمان بهزیستی و کمیته 
امداد، از امتیاز تشــویقی بهره مند شــدند و اگر ۷۰ درصد مبلغ یارانه 
خود را از میان ایــن ۱۱ قلم خریداری می کردند، مبلــغ یارانه آنها ۲۰ 
درصد افزایــش می یافت، اما در مرحله دوم، ســه دهک اول درآمدی و 
مددجویان تحت پوشــش ســازمان بهزیســتی و کمیته امــداد امام 
خمینی )ره(، از امتیاز تشــویقی بهره مند شدند، با این تفاوت که شرط 
بهره مندی از افزایــش اعتبار خرید حداقل ۲۰۰ هــزار تومان از اعتبار 
یارانه اعلام شد و درصورتی که سرپرستان خانوار این مبلغ از یارانه خود 
را از میان اقلام کالاهای اساســی خریداری می کردند، مشمول امتیاز 

تشویقی می شدند.
به مرور و از اول شهریورماه یارانه تشویقی به دهک های درآمدی چهار 
و پنج در قالب کالابرگ تسری یافت و دهک چهارم و پنجم هم مشمول 

این یارانه تشویقی شدند.

اما از ابتــدای هفته گذشــته و در فاز ششــم اجرای طــرح کالابرگ 
الکترونیک، دهک های ششــم و هفتم درآمــدی همچون دهک های 
یک تا پنج مشــمول دریافت امتیاز تشــویقی طرح کالابرگ شدند و 
آنها نیز چنانچه ۲۰۰ هزار تومان از مبلغ یارانــه خود را از میان ۱۱ قلم 
کالای سبد غذایی تعریف شده خریداری کنند، مشمول دریافت یارانه 
تشــویقی ۱۲۰ هزار تومانی خواهند شــد؛ به عبارتی با استفاده از این 
طرح، یارانه دهک هــای یک تا ۳ درآمدی به ۵۲۰ هــزار تومان و یارانه 

دهک های چهارم تا هفتم درآمدی به ۴۲۰ هزارتومان ارتقاء می یابد.
با این وجود وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز گذشــته به ایسنا اعلام 
کرد که دهک های هشتم و نهم به تدریج به طرح کالابرگ الکترونیکی 

اضافه خواهند شد.

وزیر صمت:
و عجله نکنند   مردم در خرید خودر

و به بهبود است  شرایط ر
وزیر صنعت با بیان این که مردم در خرید خودرو عجله نکنند شــرایط 
رو به بهبود است گفت: با واردات خودرو، افزایش تولید و سیاست های 
در پیش گرفته دولت، آرامش به بازار خودرو بــر می گردد تا دغدغه ها 

کاهش یابد.
 

علی آبــادی وزیر صنعت معدن تجــارت در مصاحبه بــا رادیو اقتصاد 
با اشاره به حل مشــکل آلودگی هوا ناشی از ســوخت خودروها اظهار 
داشــت: روزانه ۱۳۰میلیون لیتر بنزین و ۱۰۰ میلیــون لیتر گازوئیل 
مصرف می شود که در افزایش آلودگی هوا و گرمایش زمین بسیار موثر 
اســت که دولت بر تولید خودروهای برقی داخلــی و واردات آن تمرکز 
کرده و تا پایان سال شاهد ورود تاکسی ها و اتوبوس های برقی و از سال 

آینده خودروهای شخصی برقی در سطح شهرها خواهیم بود.
علی آبادی با اشاره به رشد فناوری ها در تولید خودروهای برقی افزود: 
از نظر قیمتی تفاوت چندانی بین خودروهــای بنزینی و برقی نخواهد 
بود ولی از جنبه رشــد اقتصادی، کاهش انرژی و آلودگی های زیست 
محیطی، اســتفاده ازخودروهای برقی بهتر است که دولت سعی کرد با 
اختصاص یارانه به تاکسی های برقی از این مســاله حمایت کند. البته 
اقداماتی هم برای یارانه خودروهای شخصی برقی در دست اقدام است 

تا آسیب کمتری به محیط زیست وارد شود.
وی با تاکید بر اینکه با اقدامات انجام شــده آرامش نسبی خوبی در بازار 
خودرو حاکم شــده بیان داشــت: در حوزه تولید خودروهای مونتاژی 
۱۰۰درصد افزایش تولید داریم، تولید خودروســازان داخلی افزایش 
یافته که در نیمه دوم رکورد ســال را خواهیم زد، واردات خودروهای نو 
و دسته دوم هم به نتایج خوبی رســیده که نشان از تعادل در بازار عرضه 

و تقاضا دارد.
وزیر صمت گفــت: لایحه واردات خودرو کارکــرده تصویب و به زودی 
ابلاغ می شود و درمورد خودروهای مناطق آزاد هم مقدمات کار انجام 

شده تا نگرانی ها و تقاضای مردم در این حوزه پاسخ داده شود.
وی با درخواست از مردم برای همراهی و نظارت در بازار بوسیله سامانه 
۱۲۴ تصریح کرد: مردم بعنوان ناظر بازار می توانند بوســیله ســامانه 
۱۲۴ و درگاهی که به زودی رونمایی می شــود شکایات خود را در حوزه 
گرانفروشی، کم فروشی یا موارد دیگر به بازرســین ما اطلاع دهند تا با 
کمک بازرسی های دوره ایی از تمامی شرکتها و مغازها و کنترل از مبداء 
تولید بتوانیم کنترل موثرتری بر کنترل اقتصادی داخل داشــته باشیم.
علی آبادی توســعه صنعت صادرات محور را از برنامه های دولت دانست 
و ادامه داد: با هــدف افزایش درآمدهای ارزی بویــژه در حوزه صنایع با 
بهبود کیفیت کالا و استاندارد سازی متناســب با بازار های بین المللی 
و حضور در بازار های کشورهای همســو برای تهاتر کالا، تامین ارزان تر 
کالاهای خود و صادرات خدمات فنی مهندسی، صنایع و تولیدات ایرانی 

می توانیم بر مسایل اقتصادی داخلی و خارجی خود فائق آییم.

بازار

سمیه رســولی  تولیدکننده ایرانی برای 
تأمین مــواد اولیه در داخــل و خارج دچار 
مشکل است و با این حال باید با حجم بالای 
پوشــاک قاچاق و اســتوک که به صورت 
کیلویی و ارزان وارد کشــور می شــود نیز 

رقابت کند.
 صنعت نســاجی و پوشــاک عامل توسعه 
اقتصادی در کشورهایی چون هند، ویتنام، 
بنــگلادش و پاکســتان بوده اســت. این 
اهمیت به حدی اســت که کشــوری مانند 
چین از ســال ۱۹۹۱ تا ۲۰۰۸ بیش از ۴۰۰ 
میلیارد دلار سرمایه خارجی جذب شده را 
به این صنعت اختصاص داد. همچنین این 
صنعت بیش از ۴۰ درصد اشتغال صنعتی و 
صادرات پاکستان و بیش از ۱۸ درصد از کل 
سهم صادرات ترکیه که حدود ۳۴ میلیارد 

دلار می شود را تصاحب کرده است.
آنگونه کــه آمارها نشــان می دهد، در حال 
حاضر بــازار جهانی خرده فروشــی لباس، 
سالانه ارزشی حدود ۳۴ تریلیون دلار دارد. 
از سویی دیگر ســالانه مقادیر بسیار بالایی 
پوشاک از ســوی کمپانی های خارجی در 
کشورهای مختلف دنیا تولید می شود که بر 
اساس تخمین ها، تولید حدود ۱۰۷ میلیارد 
تکه لبــاس و فروش آن در بــازار را رقم زده 

است.
بر اساس آمارهای منتشــر شده، هم اکنون 
۱۰ کشور بر روی بازار خرده فروشی پوشاک 
در دنیا سیطره دارند که ســهم غالب آن به 
چین و پــس از آن بــه کشــورهای ایالات 
متحده آمریکا، هنــد، ژاپن، آلمان، بریتانیا، 

روسیه، فرانسه، ایتالیا و برزیل می رسد.
در ایــران نیز صنعت نســاجی و پوشــاک 
علی رغم قدمت بســیار زیاد و اشتغالزایی 
گسترده، اما نتوانسته نقش آفرینی زیادی 

در عرصه اقتصاد داشته باشد.

بی توجهی دولت به بازار 10 میلیارد 
دلاری کشور

در حال حاضــر در حوزه صنعت پوشــاک 
حداقل ۱۲۰ هــزار واحد صنفــی تولیدی 
ثبت شــده که این آمار به غیــر از مجموعه 
واحدهای مشــاغل خانگــی و مزون هایی 
است که توسط وزارت ارشــاد دارای مجوز 
هســتند. حداقل ۲۸۰ هــزار واحد صنفی 
توزیعی نیز در حوزه پوشــاک فعال اســت 
که این آمار نیز به غیر از فروشگاه های فعال 
در حوزه فضای مجــازی و بعضاً بدون مجوز 

است.
در حال حاضر ۱۰۰۰ واحد صنعتی تولیدی 
در حوزه پوشاک در کشــور فعال است. در 
این تعداد واحد صنعتــی- تولیدی به علاوه 
۱۰۰ هزار واحد صنفی-تولیدی مابین ۷۰۰ 
هزار تا یک میلیون نفر اشــتغال دارند که با 
احتساب اشتغال در حوزه توزیع، حدود دو 
تا ۲.۵ میلیون نفر )آمار ثبت شــده رسمی 
واحدهای رسمی( در صنعت پوشاک کشور 

مشغول به کار هستند.
از سویی دیگر میزان ســرمایه گذاری ارزی 
برای ایجاد یک شــغل در صنعت پوشــاک 
در مقایســه با بعضــی از صنایــع همچون 
خودروسازی، بسیار پایین است؛ به گونه ای 
که متوســط هزینه مورد نیاز جهت ایجاد 
اشــتغال برای یک نفر در این بخش حدود 
۱۰۰ میلیون تومان اســت یعنــی تقریباً 

حدود ۲۵ درصــد ایجاد شــغل در صنایع 
دیگر.همچنیــن بنا بــر آمارهــا، گردش 
مالی سالانه بازار پوشــاک در کشور ۹ تا ۱۰ 
میلیارد دلار برآورد می شــود. البته اعدادی 
بین ۱۲ تا ۱۵ میلیارد دلار هم اعلام شــده 

که نمی توان آنها را قطعی دانست.
با این حال توجــه خاصی بــه این صنعت 
نمی شــود آن هم در شــرایطی که دولت 
در کســب درآمــد بــه ویــژه درآمدهای 
ارزی دچار مشــکل بوده و از طرفی دیگر با 
بیکاری عمده ای نیز مواجه اســت. در واقع 
سیاســت های غلط دولتی طی ســال های 
گذشــته، عــلاوه بــر نادیــده انگاشــتن 
ظرفیت های صنعت پوشــاک، موجب شده 
تا این صنعت نتوانــد نایی برای رقابت حتی 
با رقبای غیررسمی خود داشته باشد و قافله 

را به اجناس خارجی ببازد.

غفلت از بازار ۵00 میلیون نفری 
همسایه ها

نکته قابــل توجه آنکــه علاوه بــر چالش 
در تأمین نیازهــای داخلــی، در بازارهای 
صادراتی نیز نقش فعالی نداریم؛ به گونه ای 
که ایران در ســال ۱۴۰۱ تنها ۸۰ میلیون 

دلار صادرات پوشاک داشته است.
این در حالیســت کــه مجمــوع جمعیت 
کشــورهای همســایه ایران تقریباً به ۵۰۰ 
میلیون نفر می رســد و با توجه به اســلامی 
بودن اغلب این کشــورها، پوشــاک ایرانی 
می توانســت به راحتی به بازار کشــورهای 
همســایه راه پیدا کند و تبدیــل به یکی از 
صنایع ارزآور کشور شود که حتی دولت هم 
در شرایطی که نیاز به ارز حاصل از صادرات 
دارد، با مشــکلات کمتری در تأمین درآمد 

ارزی مواجه شود.

مواجهه نابرابر تولیدکنندگان با 
قاچاقچیان پوشاک

 از جملــه معضــلات پیــش روی صنعت 
پوشاک کشور که این صنعت را در بازارهای 
داخل و خارجی به حاشــیه رانده اســت، 
می توان به تأمیــن مواد اولیه اشــاره کرد؛ 
تولیدکننده ایرانی بــرای تأمین مواد اولیه 
و قیمت ایــن مواد در داخــل و خارج دچار 
مشکل است که همین موضوع موجب شده 

قیمت پوشــاک ایرانی گران تر از سایرین به 
خصوص اجناس قاچاق که بدون تعرفه و به 

راحتی تزریق بازار می شوند، باشد.
از ســویی دیگر باید به بهره گیری از ماشین 
آلات فرســوده، واردات بی رویه )تا پیش از 
ممنوعیت(، بهره بانکی، کمبود نقدینگی، 
قاچاق کالا، فعالیت واسطه ها، وجود انحصار 
و برخی رانت ها به همراه برخی از مشکلات 
بیمه و مالیات اشــاره کرد. همچنین وجود 
تورم فزاینده و کاهش قدرت خرید اقشــار 
جامعه موجب کاهش سهم پوشاک در سبد 

اقلام مصرفی خانوار ایرانی شده است.
همین مسائل موجب شده که ورود پوشاک 
قاچاق به بازار ۱۰ میلیــارد دلاری ایران به 
یکی از جذاب ترین راه ها برای کسب درآمد 
قاچاقچیان تبدیل شــود و مواجهه نابرابری 
را میــان تولیدکننــده ایرانی با پوشــاک 

خارجی شکل دهد.
برای اثبات این موضوع نیز نیــازی به ارائه 
آمار نیســت چراکه بازدیدی از پاســاژها و 
فروشــگاه ها به راحتی مهر تأییدی بر این 
گــزاره می زند. چه بســا که طــی ماه های 
گذشــته علاوه بر پوشــاک ترک، چینی و 
بنگلادشی، پوشاک اســتوک نیز سر از بازار 

ایران درآورده اند.
گفتنی است، واردات پوشاک از سال ۱۳۹۷ 
ممنوع شد و در آبان ماه سال ۱۳۹۸ آخرین 
مجوز نشــان تجاری کــه اجــازه فعالیت 

داشت، آن منقضی شد.

ستاد مبارزه با قاچاق، مبارزه ای با 
قاچاق پوشاک نمی کند

در این رابطه مجید نامی عضو هیأت مدیره 
اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک 
در گفت و گو بــا مهر با بیــان اینکه واردات 
پوشــاک ممنوع اســت، اظهار کرد: طبق 
آماری که خــود وزارت صمــت ارائه داده 
کل بازار پوشــاک نزدیک به ۹ میلیارد دلار 
است که ۵.۵ میلیارد دلار تولید داخل و ۳.۵ 
میلیارد دلار به صــورت قاچاق و غیرقانونی 

وارد کشور می شود.
وی افزود: با توجه به اینکــه مقابله با قاچاق 
پوشاک رها شده است و دیگر کسی اهمیتی 
به این بخش نمی دهــد روز به روز هم حجم 
قاچاق بیشتر می شود و از راه های مختلفی 

پوشــاک قاچاق همچون پوشاک استوک 
وارد کشور می شود.

نامی ادامه داد: پوشــاک مخصوص فصولی 
که گذشــته و یا پوشــاکی که در انبارهای 
خارج از کشــور مانده به صورت اســتوک و 
کیلویی به قاچاقچیان فروخته می شود. در 
واقع خرید کالای اســتوک از خــارج ارزان 
اســت اما همین کالا را در ایــران چند برابر 
قیمت می فروشــند بنابراین ۱۰ تا ۲۰ برابر 
ســود می کنند. بنابراین وقتی این کار سود 
زیادی دارد و مقابله ای هم با آن نمی شــود 

محل خوبی برای درآمدزایی شده است.
وی در مورد اینکه طبق ادعای ستاد مبارزه 
با قاچاق، میزان قاچاق پوشاک ۱.۳ میلیارد 
دلار است، افزود: به نظر ما محاسبات ستاد 
مبارزه با قاچاق درســت نیســت. در حال 
حاضــر ۳.۵ میلیــارد دلار حجــم قاچاق 
پوشاک اســت که البته به نظر ما شاید ارقام 
بزرگ تر هم باشــد.نامی گفت: ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا طی یکی دو ســال با برندهای 
محرز قاچاق مقابله کرد اما چند سال است 
که این حوزه رها شده و دیگر کسی اهمیتی 

به این بخش نمی دهد.

پاس کاری قانون بین وزارت صمت و 
ستاد مبارزه با قاچاق

همچنین مجید افتخاری عضو هیأت مدیره 
اتحادیــه تولیدکنندگان و فروشــندگان 
پوشــاک ضمن انتقاد از گســترش عرضه 
پوشاک قاچاق در کشــور، گفت: در سطح 
عرضه نشــان های تجاری خارجی، ســهم 
چشمگیری از پوشــاک در حال عرضه را به 
خود اختصــاص داده بودند کــه با اقدامات 
مقابله ای دولت که در سال ۱۳۹۷ و ۱۳۹۸ 
انجام گرفت، بخشی از پوشاک قاچاق محرز 

شناسایی و از سطح بازار جمع آوری شدند.
وی ادامه داد: عرضه کنندگان این پوشاک، 
مدارک و مستندات قابل قبولی برای تبرئه 
خود ارائه نداده و بســیاری از اجناس آن ها 

به عنوان کالای قاچاق شناسایی شد.
افتخاری افزود: در واقع صاحبان این کالاها 
عملًا نه اجــازه ورود کالا دارنــد و نه مجوز 
فعالیت؛ اما در حال حاضر متأســفانه هنوز 
مشــاهده می کنیم که این افــراد با همان 
نام و نشــان در بازار داخل فعالیت می کنند 

و کالای آنان در حال وارد شــدن به کشور 
اســت و هیچ برخورد مؤثری با آنان صورت 

نمی گیرد.
افتخاری ضمن اشــاره به تعلل های ســتاد 
مبــارزه بــا قاچــاق کالا و ارز در خصوص 
مبارزه با کالای قاچاق اظهار کرد: ســتاد در 
سال های گذشته به واسطه کرونا، برخورد با 
پوشاک قاچاق در ســطح عرضه را رها کرده 
بود و در حال حاضر نیز می گویند این ستاد 

وظیفه اجرایی ندارد.
وی افزود: همچنین مسئولان ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز اظهار داشــته اند که برای 
شناســایی کالای قاچــاق از غیرقاچــاق 
نیازمنــد ضوابطی تحت عنــوان آئین نامه 
اجرایی تبصــره ۴ ماده ۱۸ قانــون مبارزه 
با قاچــاق کالا و ارز هســتند کــه ضوابط 
اختصاصی حمل، نگهــداری و عرضه گروه 
کالایی پوشــاک را تعیین می کنــد؛ اما در 
حال حاضر قریب به چهار سال است که این 
موضوع بین وزارت صمت و ســتاد مبارزه با 

قاچاق کالا و ارز پاس کاری می شود.
عضو هیأت مدیــره اتحادیه تولیدکنندگان 
و فروشــندگان پوشــاک در خصوص عدم 
اجرای تبصــره ۴ ماده ۱۸ قانــون مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز، اظهار کــرد: این قانون 
چندین بار به روزرســانی شــد؛ اما هیچگاه 
آن را ابلاغ نکردند. متأســفانه، پاس کاری 
این قانون بین وزارت صمت و ســتاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز موجب ضرر رســاندن به 
تولیدکننــدگان داخلی می شــود چرا که 
هر روز با حجم گســترده ای از ورود کالای 

قاچاق به بازار روبه رو هستیم.

پوشاک دست دوم بلای جان 
تولیدکنندگان ایرانی

افتخاری با بیان اینکه کالای اســتوک توان 
رقابت را از تولیدکنندگان ســلب می کند، 
توضیــح داد: ازآنجایی که ایــن کالاها که 
به صورت کیلویــی وارد می شــوند و هیچ 
نظارتی روی آنان صــورت نمی گیرد، توان 
رقابت از تولیدکننــدگان داخلی را به دلیل 
اینکه با یک دهم قیمــت واقعی خریداری 

می شوند از بین می برد.
وی تشریح کرد: این اتفاق نه تنها توان رقابت 
برای تولیدکنندگان داخلی را از بین می برد، 
بلکه در کشــورهای مبدأ نیــز نمی توان با 
کالای اســتوک که به صورت کیلویی وارد 
می شــود، رقابت کرد.عضــو هیأت مدیره 
اتحادیــه تولیدکنندگان و فروشــندگان 
پوشاک اظهار داشت: در حال حاضر بازار از 
دست بسیاری از تولیدکنندگان خارج شده 
است و بحث پوشاک قاچاق اغلب به صورت 
خرد انجام می گیرد، نمی تــوان گفت که از 
کدام جریان و مسیر وارد می شود. از طرفی 
مجاری ورودی به کشــور آن قدر زیاد است 

که به راحتی قابل کنترل نیستند.
اتحادیــه  هیأت مدیــره  عضــو  ایــن 
تولیدکنندگان و فروشــندگان پوشــاک 
در پایان گفت: بخشــی از مبنای ورود کالا 
مربوط به مناطق آزاد و بخش دیگر آن بحث 
ورود کالای مسافری اســت. همچنین در 
حال حاضــر از طریق ســایت های فروش 
آنلاین کشور ترکیه می توانید کالا سفارش 
دهید و از طریق پست ظرف ۴ تا ۵ روز درب 

منزل تحویل بگیرید.

رئیــس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور بــا صدور 
بخشــنامه ای تفویض اختیار تفســیط بدهی و نحوه 
بخشودگی جرایم قابل بخشــش مالیاتی را جهت اجرا 
به ادارات کل امور مالیاتی سراســر کشــور ابلاغ کرد. 

در بخشــنامه ابلاغی ســید محمدهادی سبحانیان 
رئیس کل ســازمان امــور مالیاتی کشــور خطاب به 
ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشــور آمده است: در 
اجرای مواد ۱۶۷ و ۱۹۱ قانون مالیات های مســتقیم 

مصوب ســال ۱۳۹۴ ضمن تاکید بــر اهمیت وصول 
نقدی و به موقع مالیات و عوارض موضوع قانون مالیات 
های مســتقیم و مالیات بــر ارزش افــزوده و بمنظور 
تکریم مودیان محترم مالیاتی و تســهیل و تسریع در 

فرایند قطعیت و وصول بدهی مودیان ، شرایط و نحوه 
بخشــودگی جرایم قابل بخشش و تقســیط بدهی با 
رعایت مقررات مواد مذکور و ســایر مقررات مربوط به 

مدیران کل امور مالیاتی تفویض می شود.

مالیات

 بخشودگی 100 درصدی جرایم قابل بخشش مالیاتی

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

۷۰ درصد منابع بودجه تا پایان مهرماه محقق شد
خریدار   رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
گفت که از ابتدای امسال تا پایان مهرماه ۷۰ 
درصد از منابع و درآمدهای بودجه امســال 
تحقق یافت که دلیل این عقــب افتادگی، 

محقق نشدن درآمدهای نفتی بود.
»داود منظور« در مراسم روز ملی مرکز آمار 
در جمع خبرنگاران دربــاره تحقق منابع و 
درآمدهای بودجه سال جاری اظهار داشت: 
در مجموع تحقق منابع و درآمدها در هفت 
ماه ابتدایی امسال ۷۰ درصد است و با آنچه 

در بودجه پیش بینی شده فاصله داریم.
وی افــزود: علــت ایــن مســاله، بیــش 
برآوردی هایی اســت که در بودجه ۱۴۰۲ 
اتفاق افتــاده بــود و امروز باید بــا رویکرد 

تخصیص بودجه به مدیریت بپردازیم.
منظــور ادامــه داد: یکــی از آن بیــش 
برآوردی هــا در حــوزه درآمدهــای نفتی 
است؛ درآمدهای نفتی در بودجه ۶۲۰ هزار 
میلیارد تومان پیش بینی شده است، فرض 
بر این بــوده که نفت را با قیمــت ۸۰ دلار و 

به میزان ۱.۵ میلیون بشکه بفروشیم اما در 
بسیاری ماه های سال قیمت فروش و میزان 

صادرات کم بوده است.

بودجه 1403 واقع گرایانه خواهد بود
رییس ســازمان برنامه و بودجــه گفت: در 
بودجــه ۱۴۰۳ تلاش مــی کنیــم منابع و 
هزینه هــا را واقع گرایانه تعییــن کنیم، به 
گونه ای که انطبــاق بالایی بیــن مصارف و 
منابع اتفــاق بیفتد.معــاون رییس جمهور 
گفت: یکــی از دلایلی کــه منابع پیش بینی 
شــده در بودجــه امســال تحقــق نیافته، 
درآمدهای نفتــی، همچنیــن درآمدهای 
حاصل از واگذاری دارایی ها و مولدســازی 
دارایی ها اســت.وی با اشــاره به پیش بینی 
رقم ۱۰۴ هزار میلیارد تومانی مولدســازی 
دارایی ها، خاطرنشان کرد: گرچه مولدسازی 
را امســال با جدیت دنبال می کنیم و هیات 
ویژه ای در دولت، قوه قضائیــه و مجلس هر 
هفته در این زمینه تشــکیل جلسه می دهد، 

اما چسبندگی در واگذاری دارایی های مازاد 
در دســتگاه ها وجود دارد کــه توفیق ما این 
زمینه به کمتر از ۱۰ هــزار میلیارد تومان در 
هفت ماهه نخست امســال رسانده و همین 
مســاله یکی از دلایل عدم تحقق درآمدهای 

بودجه است.
منظــور اظهار داشــت: اکنون بــه انتهای 
واگــذاری  دارایی هــای دولت رســیدیم و 
بخشــی از واگذاری ها در عمل انجام شده 

است و به همین جهت در هفت ماهه امسال 
کمتــر از ۲۵ درصــد از درآمــد ۱۰۰ هزار 
میلیــارد تومانی از این محل محقق شــده 
است.رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: 
در بودجه ۱۴۰۳ تلاش مــی کنیم منابع و 
هزینه هــا را واقع گرایانه تعییــن کنیم، به 
گونه ای کــه انطباق بالایی بیــن مصارف و 

منابع اتفاق بیافتد.
وی تاکید کــرد: اگر تقــارن و نزدیکی بین 
منابع و مصارف نباشــد باعث گلایه مندی 
دستگاه ها می شــود. از ســوی دیگر باعث 
عدم تحقق وعده های ما می شــود و امیدوار 
هســتیم با تعامل با مجلس شورای اسلامی 
بتوانیم بودجــه واقع گرایانــه برای ۱۴۰۳ 
تنظیم کنیم.معاون رئیس جمهور در ادامه 
گفت: پرداخت به ذینفــع نهایی را با جدیت 
دنبال می کنیم، نمونــه ای از آن را در چند 

دستگاه اجرا و موانع را شناسایی کرده ایم.
منظور اظهارداشــت: آمار اشتغال تابستان 
نشان می دهد در نرخ بیکاری به دامنه هفت 

تا هشت درصد نزدیک شدیم و این کاهش 
نرخ بیکاری نشــان می دهد فضای کسب و 
کار در کشــور در حال بهبود است و تلاش 
داریم به طرف نرخ بیکاری طبیعی حرکت 
کنیم. البته نرخ بیــکاری جوانان مهمترین 
دغدغه مــا اســت و تدابیری در شــورای 
عالــی اشــتغال و دولت داریــم.وی گفت: 
براســاس آخرین داده های مرکز آمار، رشد 
اقتصادی در سه ماهه نخســت امسال ۷.۸ 
درصد بــود و انتظار داریم در تابســتان هم 
اتفاق مشــابهی افتاده باشد و تا دو ماه آینده 
اطلاعات حساب های ملی در فصل تابستان 
نیز منتشــر خواهد شــد.وی بیان داشت:  
با توجــه به نهایی شــدن برنامــه هفتم در 
مجلس، تلاش می کنیم بودجه ســال بعد با 
رویکردهای برنامه هفتم نهایی شود. امروز 
پیش نویس بودجه آماده شــده و در دولت 
ارائه خواهد شــد. بعد از رسیدگی به برنامه 
هفتــم در مجلس، مرحله نخســت بودجه 

۱۴۰۳ به مجلس تقدیم می شود.
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زین »دایره مینا« خونین جگرم می  ده 
محمد کیاســالار   شــهریور ۹۶ بود. حوالی روز پزشــک. روزهای 
سومین جشنواره فیلم سلامت. من دبیر جشنواره بودم. قرار بود بخش 
کلاســیک جشــنواره را اختصاص بدهیم به تاثیرگذارترین فیلم های 
ســلامت. و چه فیلمی تاثیرگذارتر از »دایره مینا«ی مهرجویی که در 

شکل گیری سازمان انتقال خون ایران نقش داشت؟
موضوع را به مدیرعامل وقت انتقال خون گفتم. گفتم قرارمان این است 
که بعد از اکران هر فیلم، گفتگوی ســینما و ســلامت داشته باشیم. با 
حضور فیلمســازان و پزشکان. دکتر پورفتح الله اســتقبال کرد. فیلم را 
دیده بود و دوست داشت. گفت ما برای شرکت در آن جلسه آماده ایم و 

مایلیم از ایشان به خاطر آن اثر ارزشمند تقدیر کنیم.
مراوده ای با مهرجویی نداشــتم. موضوع را به درمیشــیان گفتم. دیده 
بودم که وقتی از او حرف می زند، عشق و احترام از لحن و لغاتش می بارد. 
هفته پیش که او را درهم شکسته در تشییع مهرجویی دیدم، یادم آمد 
که آن روز محکم و محترمانه در جوابم گفته بود اســتاد به ندرت چنین 
دعوت هایی را می پذیــرد ولی حتما به او می گویــم. گفت و پذیرفت. و 

مهرجویی آمد. با همسر و دخترش. بی شیله پیله و راحت.
دکتر علا، بنیان گذار ســازمان انتقال خون، آن روزهــا ایران نبود. پیام 
ویدیویی اش را گرفتیم و در حضــور مهرجویی پخش کردیم. می گفت 
او قبل از آن فیلم بلند، یکی دو فیلم کوتاه با همین مضمون ساخته بود 
و من که پیگیر تاسیس سازمان بودم، همیشــه قبل از سخنرانی هایم 
آنها را نشــان می دادم و حرفم اثر می کرد.جایی در کتاب »تاریخ انتقال 
خون« که دکتر ابوالقاســمی تالیف کرده ، از قول دکتر علا خوانده بودم 
که وقتی می خواســتند در بحبوحه خون فروشی، فرهنگ اهدای خون 
را در جامعه ترویج کنند؛ مهرجویی از معدود چهره های سینمایی بوده 

که آمده و آستین بالا زده و خون داده و مصاحبه کرده و فیلم ساخته.
آن روز هم بعــد از اکران و جلســه و تقدیر، وقتی بــرای صرف چای به 
دبیرخانه رفتیــم، گفت مــن آدمِ »هنر برای هنر« نیســتم و معتقدم 
ســینماگر باید به جامعه اش متعهد باشــد. از ارتباط سینما و سلامت 
گفت و از فیلمنامه ای به اســم »مونا« که مشــغولش بــود و می گفت 
موضوعش سلامت است و اگر بشود، می ســازمش. نشد و نساخت. آن 
جشــنواره هم ســال بعدش »هباءً منثورا« شــد و هزاران  نفر-ساعت 
تلاش شــبانه روزی با یکی دو تغییر در وزارت بهداشت دود شد و رفت 
هوا. »نه از تاک نشــان ماند، نه از تاک نشان«. اما »دایره مینا« همچنان 
هست و خواهد بود. همچنان که »گاو« و »اجاره نشین ها« و »هامون« 

و »پری« و »لیلا« و...
غیر از هنر که تاج سر آفرینش است

دوران هیچ منزلتی جاودانه نیست

رئیس مرکز سنجش پزشکی خبر داد
رقابت حدود ۱۲ هزار داوطلب در آزمون دکتری 

تخصصی علوم پزشکی ۱۴۰۲
رئیس مرکز ســنجش آموزش پزشــکی گفت: ۱۱ هزار و ۹۴۴ نفر در 
آزمون دکتری تخصصی )Ph.D( علوم پزشــکی سال ۱۴۰۲ شرکت 
می کنند. رقابت این داوطلبان در یک نوبت در پنجشــنبه چهارم آبان 
برگزار می شود.دکتر محمدمهدی نوروزشمسی افزود: آزمون دکتری 
Ori�( یا دکتری تخصصی پژوهشی/ فناوری محور )Ph.D )تخصصی 

ented�Technology/Research by Ph.D( رشته های علوم پایه 
پزشکی، بهداشت و تخصصی و دندانپزشــکی پنجشنبه ۴ آبان ۱۴۰۲ 
برگزار می شــود.وی افزود: مهلت ثبت نام در این دوره از آزمون دکتری 
تخصصی )Ph.D( علوم پزشکی ســال ۱۴۰۲ چند بار تمدید شد و در 

نهایت تعداد ۱۱ هزار و ۹۴۴ نفر در این دوره ثبت نام کردند.

رئیس مرکز سنجش آموزش پزشــکی گفت: آزمون دکتری تخصصی 
)Ph.D( علوم پزشکی سال ۱۴۰۲ در ۷۱ رشته و ۳۱ حوزه امتحانی در 
دانشگاه های علوم پزشکی برگزار می شــود.وی یادآور شد: کارت ورود 
به جلسه آزمون به صورت اینترنتی از امروز دوشنبه اول آبان ماه ۱۴۰۲ 

در سایت مرکز سنجش آموزش پزشکی قابل دریافت است.
نوروزشمســی خاطرنشــان کرد: پــس از برگزاری آزمــون دکتری 
رشته های علوم پایه پزشکی، بهداشــت و تخصصی و دندانپزشکی در 
روز پنجشــنبه ۴ آبان، در روز یکشــنبه ۷ آبان ۱۴۰۲ کلید اولیه را بر 
روی سایت مرکز سنجش آموزش پزشــکی قرار می دهیم و داوطلبان 
می توانند از روز دوشــنبه ۸ آبان اعتراضات خود را به صورت اینترنتی 
اعلام کنند. پیش از این ظرفیت اولیه پذیرش دانشجو در مقطع دکتری 
Ori�( یا دکتری تخصصی پژوهشی/ فناوری محور )Ph.D )تخصصی 

ented�Technology/Research by Ph.D( رشته های علوم پایه 
پزشکی، بهداشت و تخصصی و دندانپزشکی اعلام شده بود.

ظرفیت پذیرش در رشــته های علوم پایه پزشکی، بهداشت در مجموع 
۱۳۰۴ نفر اســت که از این تعداد ۱۰۸۳ نفر در پذیــرش عادی و ۲۲۱ 
نفر در پذیرش شــهریه پرداز پذیرفته می شــوند. همچنین در دکتری 
تخصصی پژوهشــی / فناوری محور رشــته های علوم پایه پزشــکی، 
بهداشــت تعداد ۴۷ نفر در ۳۴ مرکز تحقیقاتی پذیرفته خواهند شــد. 
همچنین ظرفیتی بــه میزان ۲۰ نفر به پذیرش رشــته های تخصصی 

دندانپزشکی در مقطع دکتری تخصصی اختصاص یافته است.

همکاری معاونت میراث فرهنگی و کمیته ملی 
یونسکو- ایران

معاونت میــراث فرهنگی و کمیتــه ملی یونســکو-ایران در برگزاری 
رویدادهای مشترک و تأثیرگذار پیرامون مواریث ملموس و ناملموس 

فرهنگی، همکاری می کنند.
علی دارابی قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی کشــور با علی اکبر 

متکان، دبیرکل کمیته ملی یونسکو-ایران دیدار و گفت وگو کرد.
در این جلســه، ضمن تاکید بر مراودات بیشتر و کمک یونسکو در ثبت 
جهانی آثار، مقرر شد همکاری دو نهاد در گرامیداشت مواریث فرهنگی 
ناملموس و رویدادهای فراملی بیشتر شود. همچنین با توجه به ریاست 
قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی کشــور بر شــورای حکام مرکز 
مطالعات منطقه ای پاســداری از میراث فرهنگی ناملموس در آسیای 

غربی و مرکزی، این رویدادها با محوریت ایران برگزار می شود.
از دیگر مصوبات این جلســه، تشکیل کمیته مشــترکی میان معاونت 
میراث فرهنگی و کمیته ملی یونســکو-ایران برای اجرای رویدادهای 
مرتبط و مناســبتی بود. برنامه ریزی برای حضور مؤثر ایران در اجلاس 
پیش روی یونســکو )۱۵ نوامبر( با توجه به مســئولیتی که قائم مقام 
وزیر و معاون میراث فرهنگی در کمیته فرهنگی یونســکو-ایران دارد 
و همچنین انعــکاس اخبار و فعالیت های گســترده میراث فرهنگی به 

یونسکو جهانی، از دیگر موارد مطروحه در این جلسه بود.

دیدگاه

دیوار

خریدار  در حالی که تنها چندماه به پایان 
۱۴۰۲ نمانده اما وعده تحت پوشــش قرار 
دادن یک میلیون و ۲۰۰ هزار زن غیر شاغل 
روستایی به فراموشی سپرده شده و تنها به 

نقل از برخی محافل تبدیل شده است.
 زنان خانه دار روســتایی مورد توجه دولت 
قرار گرفته اند، طرحی کــه با تصویب قانون 
حمایــت از خانــواده و جوانــی جمعیت 
پررنگ تر شد و طی آن دولت متولی حمایت 
بیمــه ای و درمانــی از مادران غیر شــاغل 
روســتایی در مناطق کم برخوردار شــده 
است. در این طرح قرار است زنان خانه دار که 
تا پیش از این ها در هیچ از مشــاغل دولتی و 
خصوصی حضور نداشته و دارای سه فرزند 
یا بیشتر هســتند، از حمایت های بیمه ای و 

درمانی دولت برخوردار شوند.
براساس آخرین آمار ها، حدود یک میلیون 
و ۲۰۰ هزار زن غیر شــاغل روســتایی در 
کشور وجود دارد که تحت حمایت بیمه ای 
و بازنشستگی نیستند و قرار است در آینده 
نزدیک زیر چتــر حمایت های صندوق های 

بیمه ای و بازنشستگی قرار بگیرند.
برخی از ایــن زنان خانــه دار در ســامانه 
فارس من، پویش هایــی ایجاد کرده اند و در 
آن کمپین ها خواســتار توجه جدی دولت 
به طیف نیازمند حمایت شــده اند. در یکی 
از پویش ها مخاطبان خواســتار بیمه کردن 
زنــان خانه دار شــدند و نوشــتند: »بانوان 
زیادی در کشورمان زندگی می کنند که به 
دلیل بدسرپرســتی اداره زندگی را به عهده 
دارنــد و بعضا تعدادی از آن ها ســواد کافی 
برای کار در مشــاغل دولتی را ندارند و این 
یعنی دولت باید به فکر این قشر آسیب پذیر 

جامعه باشد«.

تصویب قانونی برای حمایت
 از مادران ایرانی

قانون حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت 
در آبان ماه ســال ۱۴۰۰ به تصویب رسید. 
این قانون در راســتای توجه بــه خانواده، 
جمعیت و جامعه مصوب شــده و ۷۳ ماده 
قانونی دارد. یکــی از بندهای این قانون تازه 
مصوب شــده در کشــور به امور زنان خانه 
دار در روســتاها و شــهرها پرداخته است، 
ماده ای که به موجب آن قرار اســت تمامی 
زنان روســتایی دارای ســه فرزند و بیشتر 
پس از شش ماه از اجرا شدن قانون حمایت 

از خانواده و جوانی جمعیت تحت پوشــش 
بیمه صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، 

روستائیان و عشایر قرار گیرند.
در ماده ۲۱ قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت آمده اســت که: »دولــت مکلف 
اســت در راســتای اجرای بند »ب« ماده 
)۱۰۳( قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه 
اقتصادی، اجتماعــی و فرهنگی جمهوری 
اسلامی ایران، حداکثر شش ماه پس از لازم 
الاجرا شــدن این قانون، با تقویت صندوق 
بیمه اجتماعی کشــاورزان، روســتاییان و 
عشایر نسبت به بیمه مادران خانه دار دارای 

سه فرزند و بیشتر به شرح ذیل اقدام کند.«
در این ماده قانونی که از خانواده و جمعیت 
حمایت می کند تأکید شــده که حق بیمه 
مادران غیرشــاغل دارای سه فرزند و بیشتر 
ساکن مناطق روستایی و عشــایر از سوی 
دولت باید پرداخت شــود. همچنین در این 
ماده آمده اســت که با تولد فرزند چهارم و 
پنجم به ازای هر فرزند دو ســال به سوابق 

بیمه ای بیمه گذار افزوده شود.

اجرای طرح بیمه مادران خانه دار 
دارای سه فرزند و بیشتر

پــس از مکلف شــدن دولت بــرای تحت 
پوشــش قرار دادن زنان خانــه دار دارای ۳ 
فرزند و بیشــتر این وظیفه به صندوق بیمه 

اجتماعی کشاورزان، روســتائیان و عشایر 
محول شد. بیت الله برقراری، مدیرعامل این 
صندوق نوپا و تازه تاسیس درباره چگونگی 
تحت پوشش قرار دادن جامعه هدف قانون 
حمایت از خانــواده و جوانــی جمعیت، به 
فارس گفــت: آیین نامه اجرایــی ماده ۲۱ 
قانون جوانی جمعیــت را تدوین کردیم که 
نهایتاً در دولت سیزدهم به تصویب رسید و 
این یک فرصتی بود تا بتوانیم زنان و مادران 
غیر شاغل ســاکن در روســتاها و مناطق 
عشایری را تحت پوشــش این صندوق قرار 
دهیم و قرار اســت حق بیمه ایــن زنان از 

سوی دولت پرداخت شود.
وی افزود: براســاس آمــار ثبت احوال یک 
میلیــون و ۲۰۰ هــزار نفر زنــان و مادران 
غیرشاغل در روســتا ها  ومناطق عشایری 
می توانند تحت پوشــش بیمــه اجتماعی 
در صنــدوق بر اســاس مــاده )۲۱( قانون 
حمایت از خانواده قرارگیرند که قرار اســت 
با تخصیص بودجــه و اعتبار مــورد نیاز ما 

بتوانیم این مهم را اجرایی کنیم.
 بیت اله برقراری ۱۹ مردادماه امســال نیز 
در دیدار با آیت الله ســید هاشــم حسینی 
بوشــهری رئیس جامعه مدرســین حوزه 
علمیه قم با مهــم خواندن نقــش بیمه در 
زندگی زنــان غیرشــاغل کشــور، گفت: 
مجلس شورای اســلامی آیین نامه جوانی 

جمعیــت را تصویب کرد که مــاده ۲۱ آن 
مرتبط با صندوق اســت و می گوید مادرانی 
که در مناطق روســتایی و عشایری زندگی 
می کنند و خانه دار هســتند و ســه فرزند 
یا بیشــتر دارند بــه صورت رایــگان بیمه 
می شــوند که این افراد یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار نفر هســتند، طبق قانــون اگر فرزند 
بیشــتر هم به دنیا بیاورند دو ســال سابقه 

بیمه به آنان اضافه می شود.

کدام زنان خانه دار امسال بیمه 
می شوند؟

انســیه خزعلی معاون رئیــس جمهور در 
امور زنان و خانواده ،۲۳ مهرماه امســال در 
هفتمین همایش بزرگداشــت روز جهانی 
زنان روستایی با تأکید بر اینکه اجرای بیمه 
زنان خانه دار روســتایی در کشــور، گفت: 
بیمه زنان خانه دار دارای ســه فرزند و بیمه 
زوجین دهه شصت روســتایی با همراهی 

دهیاری ها تا پایان امسال اجرایی می شود.

زنان تحت پوشش صندوق چند نفر 
هستند؟

 از ۳۱۹ هــزار بیمه شــده جدید در ســال 
گذشــته، ۱۳۳ هزار و ۵۰۹ نفر ۴۲درصد را 
زنان تشــکیل می دهند، ۱۸۵ هزار و ۳۸۶ 
نفر معــادل ۵۸ درصد را مردان تشــکیل 

می دهند و این نســبت هــا تعدیل پیدا می 
کند. از ضریب پوشش ۳۸ درصدی زنان در 
سال ۱۴۰۰ به ۴۲درصدی در سال ۱۴۰۱ 

این صندوق رسیده است.

چند زن در روستاها بیمه شده اند؟
براساس آمارهای اعلام شــده این سازمان 
در سال گذشته، صندوق بیمه روستایی در 
مجموع ۲میلیــون و ۴۶۱ هزار و ۱۸۵ عضو 
دارد که یک  میلیون و ۹۰۲ هزار و ۷۵۲ نفر 
از آنها مرد و ۵۵۸ هــزار و ۴۳۳ نفر از آن ها 
نیز زن هســتند. در این میان سهم زنان از 
بازنشستگی پیش از موعد ۲هزار و ۴۸۸ نفر، 
در میان از مســتمری از کارافتادگی ۷۱۷ 
نفر و فوت و مســتمری فوتی نیز به ترتیب 
هزار و ۹۲۰ و ۹۹۶نفر اســت که بیانگر رشد 

چشمگیر توجه به زنان روستایی است.

از وعده تا عمل؛ بیمه زنان روستایی 
دارای 3 فرزند به کجا رسید؟

در حالی که مدیــران دولتی از اجرای قریب 
الوقوع و احتمالی بیمه زنان روستایی دارای 
۳ فرزند و بیشــتر از ســوی صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روســتاییان و عشایر 
ســخن می گویند اما نشــانه هایی از تحت 
پوشــش قرار گرفتن یک میلیــون و ۲۰۰ 
هزار زن غیر شاغل در روستاها و مناطق کم 
برخوردار در دولت دیده نمی شود. پیش تر 
بیت الله برقــراری مدیرعامل صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روســتائیان و عشایر 
در گفت وگو با فارس از احتمال اجرای بیمه 
زنان روســتایی از تیرماه ســال جاری خبر 

داده بود.
در عین حال انســیه خزعلی معاون رئیس 
جمهــور در امور زنــان و خانــواده بر لزوم 
اجرایی شــدن بیمه،اشــتغال ،مســکن، 
بهداشت وآموزش زنان روستایی و عشایری 
تاکید کرد و اظهار کــرد: بیمه زنان خانه دار 
دارای سه فرزند و بیمه زوجین دهه شصت 
روســتایی با همراهی دهیاری هــا تا پایان 

امسال اجرایی می شود.
باید دید با نزدیک شــدن به ماه های پایانی 
ســال ۱۴۰۲، آیا وعده تحت پوشــش قرار 
دادن یک میلیون و۲۰۰ هزار زن غیر شاغل 
روســتایی دارای ۳ فرزند در کشــور اجرا 
خواهد شد یا مســئولان آن را به فراموشی 

خواهند سپرد.

خریدار  معــاون وزیر بهداشــت و رئیس 
ســازمان غذا و دارو در پیامی به مناســبت 
هفته پیشــگیری از مســمومیت ها با اشاره 
به اینکه نزدیک به ۹۰درصد مســمومیت ها 
در منــازل رخ می دهند، نســبت بــه لزوم 
آموزش همگانی با کمک تمامی دستگاه ها 
و نهادهای مرتبط در مورد این موضوع مهم 
تأکیــد کرد.معاون وزیر بهداشــت و رئیس 
ســازمان غذا و دارو در پیامی به مناســبت 
هفته پیشــگیری از مســمومیت ها با اشاره 
به اینکه نزدیک به ۹۰درصد مســمومیت ها 
در منــازل رخ می دهند، نســبت بــه لزوم 
آموزش همگانی با کمک تمامی دستگاه ها 
و نهادهای مرتبط در مورد این موضوع مهم 
تأکید کرد.متن پیام سیدحیدر محمدی به 
مناسبت هفته پیشگیری از مسمومیت ها به 
شرح زیر است:» سالانه مقادیر قابل توجهی 
از عوامــل شــیمیایی و داروهــای صناعی 
وارد بازار مصرف می شــوند که متأســفانه 
ســهل انگاری در نگهــداری صحیح داروها 
و مــواد شــیمیایی در منزل ســبب ایجاد 
مســمومیت در افراد خصوصا در کودکان و 

سالمندان خواهد شــد. مسمومیت ها در اثر 
تماس های عمدی یا اتفاقــی با مواد دارویی 
یا شــیمیایی کــه می توانند آسیب رســان 
باشــند، اتفــاق می افتد. شــناخت الگوی 
مســمومیت ها، داشــتن اطلاعات کافی از 
نحوه نگهداری، مصــرف، عوارض، خطرات 
و هشــدارهای مربوط بــه مــواد دارویی و 
شیمیایی به پیشــگیری از وقوع مسمومیت 
کمک شایانی می کند. وقوع مسمومیت های 
حرفه ای حاد و مزمن در کارگران شــاغل در 
کارخانه ها صنایع شــیمیایی، اســتفاده از 
وسایل گازسوز و مواد شــیمیایی و شوینده 
در منازل و فقــدان آگاهی هــای کافی در 
اغلــب خانواده هــا، همگی منجر بــه بروز 
خطر و مسمومیت خواهد شــد. همچنین 
ســوءمصرف مواد مخدر و محــرک، خود 
می تواند عامل بروز مســمومیت و حتی در 

برخی موارد منجر با مرگ افراد باشد. 
آمار بالای مصرف داروهــا در جامعه از یک 
ســو احتمال بروز تداخــلات دارویی را بالا 
خواهد بــرد و از ســوی دیگر اشــتباهاتی 
که ضمــن تجویز و مصــرف دارو به صورت 

ناخواســته صورت می گیرد ممکن اســت 
بیمار را به ســمت مصرف مقادیــر بالاتر از 
دوز درمانی و عوارض ناشــی از مسمومیت 
با داروها ســوق دهد.اگر چه بسیاری از این 
مسمومیت ها توســط گروه پزشکی کنترل 
شــده و به مرگ منتهی نمی شــود، ولیکن 
خسارات جبران ناپذیری را به پیکره اقتصاد، 
سلامت و بهداشت جسمی و روانی جامعه و 
خانواده ها وارد خواهد کرد.اصلاح این نگاه 
در جامعه و نیز استفاده از ابزار موثر آموزش 
و تثبیت مراکز اطلاع رسانی داروها و سموم 

در کاهش مرگ ومیر و آسیب های اجتماعی 
ناشی از داروها و سموم می تواند نقش بسیار 
مؤثر و جدی داشته باشند. در این راستا، هر 
ساله هفته پیشــگیری از مسمومیت ها در 
هفته اول آبان ماه )۷-۱ آبــان ماه( با هدف 
آموزش و اطلاع رسانی در زمینه پیشگیری 
و کنترل مسمومیت ها به کلیه اقشار جامعه 
از طریق انتشــار مطالب، انجــام تبلیغات 
شــهری، اجرای آموزش های مجازی برای 
مخاطبین دانش آموز، دانشــجو، شاغلین 
و مراجعــه کنندگان به مراکزبهداشــتی-

درمانی، کارخانجات، مؤسسات، مساجد و 
انجام عملیات وسیع اطلاع رسانی از طریق 
رسانه های عمومی شــامل خبرگزاری ها، 
روزنامه ها، رادیو و تلویزیون، ارسال پیامک، 
درج پیام هــای مربوطه در ســربرگ های 
اداری، قبوض آب و برق و پخش مصاحبه ها 
و توصیه های علمی اساتید برگزار می شود. 

هفته پیشــگیری از مسمومیت های امسال 
با شعار ســلامتی را با افزایش آگاهی و اقدام 
پیشگیرانه از مسمومیت ها محافظت کنیم 
یکم تا هفتم آبان ماه، برگزار می شــود و در 

این هفته در خصوص راه های پیشگیری از 
بروز انواع مســمومیت ها و چگونگی کنترل 
آن و نحوه انجام اقدامــات اولیه در مواجهه 
با فــرد مســموم، اطلاع رســانی و آموزش 
عمومــی به صورت وســیع و گســترده ای 
انجام می پذیرد.ضمن اشاره به دلایل فوق، 
اجــرای فعالیت های مرتبط با پیشــگیری 
از مســمومیت ها در هفتــه اول آبان ماه با 
همکاری دانشگاه های علوم پزشکی کشور، 
مراکز اطلاع رســانی داروها و سموم سراسر 
کشور و سازمان ها و نهادهای همکار، مانند 
معاونت بهداشت، معاونت درمان، سازمان 
پزشــکی قانونی کشور، ســازمان اورژانس 
کشــور، ســازمان آتش نشانی، ســازمان 
آموزش وپرورش و بسیاری دیگر، می تواند 
در امر آموزش و اطلاع رســانی کلیه اقشار 
جامعه و کاهــش موارد مســمومیت های 
اتفاقی و تعمدی مفید واقع شود و باتوجه به 
محدودیــت تخت هــای بیمارســتانی و 
هزینه های بالای دارو و درمان، پیشــگیری 
از مســمومیت ها می تواند کمک شایانی به 

تأمین سلامت جامعه کند.

معــاون عملیات پلیس راهــور تهران بــزرگ از طرح 
تشدید برخورد با تخلف توقف در پیاده رو خبر داد.

ســرهنگ محمد رازقی معاون عملیــات پلیس راهور 
تهران بزرگ در برنامه تلویزیونی »شــهر امن« به طرح 
برخورد با تخلفات پارک در پیــاده رو پرداخت و گفت: 
تخلفات ســاکن و توقفات غیر مجاز یکی از معضلات 
شــهر تهران هســتند که نمونه بارز آن توقف در پیاده 
رو اســت که یکی از تخلفات رایج در سطح شهر تهران 

است. 
وی افــزود: توقف و تخلــف پارک در پیــاده رو حقوق 
شــهروندی را مختل کرده و عابران پیاده، سالمندان 
و کودکان، دانش آموزان، جانبــازان و معلولانی که از 
ویلچر اســتفاده می کننــد واقعا در ایــن خصوص به 

مشکل بر می خورند. سرهنگ رازقی با بیان 
اینکه برابر قوانین و مقــررات توقف در پیاده 
رو ممنوع اســت گفت: این تخلف، ۴۰ هزار 
تومان نیز اعمال قانون در پی خواهد داشــت 
و حتی می توان با جرثقیل این خودروها را به 

پارکینگ منتقل کرد.  
معــاون عملیات پلیس راهــور تهران بزرگ 

افزود: با توجه بــه اینکه اعمال قانــون در برخی موارد 
بازدارندگی ندارد و متأســفانه برخــی از نقاط و معابر 
شــهر این تخلف فراوانــی زیــادی دارد، پلیس راهور 
تهران بزرگ درصدد اجرای طرحی به نام طرح تشدید 

برخورد با تخلف توقف در پیاده رو است.
وی گفت: این طرح بدین صورت است که در ۴۵ نقطه 

از سطح شــهر تهران که این تخلف و معضل 
دارای فراوانی زیادی اســت ابتــدا با نصب 
بنر تذکرات لازم را به آن مشــاغل، صنوف و 
مردمی که خــودروی خــود را در آن محل 
پارک می کنند داده و اطلاع رسانی های خود 
را از طریق نصب بنر و رســانه هــا انجام داده 
تا این افراد و صنوف از جای مناســبی برای 
پارک خودروی خود استفاده کرده و در پیاده رو پارک 
نکنند. ســرهنگ رازقی افزود: مرحله دوم اجرای طرح 
برخورد و اعمال قانون اســت که برابــر قانون توقفات 
در پیاده رو را اعمال قانون کرده و بروشــور خاصی را بر 
روی وســیله نقلیه الصاق و بدین ترتیب به راننده ابلاغ 
می شــود که این تخلف را دیگر مرتکب نشوند؛ ضمن 

آنکه همان روز نیز پیامکی برای وی ارسال و تذکر لازم 
در خصوص عدم تکرار تخلف ارسال خواهد شد. 

وی ادامه داد: در هفتــه اول این اقدامات در ۴۵ نقطه از 
شهر تهران که بیشترین فراوانی تخلف پارک در پیاده 

رو را دارند از چند روز دیگر اجرایی خواهد شد.  
ســرهنگ رازقی گفت: مرحله بعدی این اســت که با 
کســانی که این تخلف را تکرار کرده اند یعنی علیرغم 
نصب بروشور و اخطار و ارسال پیامک مجدد راننده این 
تخلف را تکرار کرده است با تشــکیل پرونده در مرجع 
قضایی و هماهنگــی خوبی که صورت گرفته اســت 
وسیله نقلیه با جرثقیل به پارکینگ منتقل خواهد شد 
و پلیس برای تکرار این تخلــف این موضوع را پیگیری 

خواهد کرد.

پلیس

و کلید خورد ح تشدید با تخلف توقف در پیاده   ر  طر

مدیرعامل موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان با اعلام اینکه 
صندوق ذخیره در مسیر تعالی و انضباط بخشی حداکثری 
گام بر می دارد تاکید کرد: طهارت مالی و شفافیت سازمانی 

یک ضرورت اساسی است و موسســه به چشم، ذهن، قلم 
و عمل باید مطهر باشــد. حمیدرضا نجــف پورکردی در 
همایش مدیران عالی موسسه، هلدینگ ها و شرکت های 

وابسته به صندوق ذخیره، با تاکید بر هم افزایی و هماهنگی 
در مسیر شــفافیت ســازمانی به ضرورت هماهنگی و هم 
افزایی در حوزه های نظارتی از ستاد صندوق تا هلدینگ ها 

و شرکت ها اشاره کرد و گفت: یکی از اهداف این نشست ها 
و هم اندیشی ها، ایجاد گفتمان واحد و قالب سازمانی در 

حوزه راهبری از حیث نظارت و کنترل است.

مجمع
برگزاری مجمع موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان تا 30 دیماه
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ابوالقاسم طالبی: 
صدای مردم مظلوم فلسطین باشیم

 ابوالقاسم طالبی کارگردان سینما و تلویزیون درباره وظیفه هنرمندان 
در قبال جنایت های رژیم صهیونیستی و دفاع از مردم مظلوم فلسطین 

و غزه تاکید کرد: صدای مردم مظلوم فلسطین باشیم.
ابوالقاســم طالبی کارگردان قلاده های طلا درباره وظیفه هنرمندان و 
جامعه هنری در قبال وقایع اخیر در نوار غزه و کودک کشی و نسل کشی 
صهیونیســت ها تاکید کرد: ما صــدای آنها )مردم مظلوم فلســطین( 
باشیم. اگر بتوانیم صدای آنها باشیم و آگاهی بخشی کنیم، این فضایی 
که با نام »نه غزه نه لبنان، جانم فدای ایران« را ســاخته اند و می گویند 

اگر مشکل اقتصادی داریم تقصیر غزه و لبنان است، خواهد شکست.
کارگــردان ســینما و تلویزیون از این شــعار به عنــوان »دروغ بزرگ 
صهیونیســتی« نام برد و گفت: با همصدا شــدن با مردم فلسطین این 

شعار را از فضا خارج کنیم.
کارگردان ســینمایی آقای رئیس جمهور، درباره تلاش هنرمندان در 
پرداختن به موضوع فلسطین هم گفت: هنرمندان ما در این چند سال 

تلاش هایی داشتند و سعی خود را می کنند.
طالبی همچنین دربــاره آنچه که از آن به عنوان دودســتگی در هنر و 
سینما نام برده می شــود گفت: حق و باطل همیشــه بوده و است. این 
دوگانگی که می گویند در جامعه ایجاد نکنید بین جبهه خودی و جبهه 
وطن اســت. آنهایی که به دنبال دودســتگی اند، وطن فروش هستند. 
وطن فروش هایی که به دنبال جدایی کردستان، سیستان و بلوچستان 

و آذربایجان هستند.
کارگردان یتیم خانــه ایران افــزود: اینها خیلی مهم نیســتند و آنچه 
مشخص است این اســت که بین اینها همیشه مشــکل داریم و حق و 
باطل همیشه هست. تا الان هابیل و قابیل شــروع شده است. منظور از 

دوگانگی، میان جبهه حق است.
طالبی همچنیــن در این باره که قصــد دارید اثری بــرای مردم غزه و 
فلسطین و جنایت های اسرائیل بســازید یا خیر؟ گفت: فعلا در ذهنم 

چیزی نیست.

برخلاف آمریکا
وخت »قاتلان ماه کامل« در سینماهای جهان فر

جدیدترین فیلم مارتین اسکورســیزی با اکران در ســینماهای جهان 
پرفروش ترین فیلم شد.

 » قاتلان ماه کامــل« جدیدترین فیلــم مارتین اسکورســیزی که از 
پنجشنبه اکران شده اســت گرچه در آمریکا نتوانست در صدر جدول 

فروش بنشیند، اما پرفروش ترین فیلم سینماهای جهان شد.
فیلمی مســتند از تور یک خواننده موســیقی در ســینماهای آمریکا 
همچنان جایگاه شــماره یک فروش آمریکا را در اختیار دارد اما در بازار 
جهانی این فیلم از »قاتلان ماه کامل« جا ماند و فیلم اسکورســیزی با 

فروش ۲۱ میلیون دلاری بازار جهانی را از آن خود کرد.

این فیلم که در ۶۳ منطقه بین المللی اکران شــده از بازی لئوناردو دی 
کاپریو و رابرت دنیرو بهره گرفته و درامی جنایی درباره کشــته شــدن 
اسرارامیز قبیله سرخپوست اوســیج در آمریکاست که به دلیل کشف 

نفت در سرزمین هایشان دچار مصیبت شده اند.
»قاتلان ماه کامل« در بازار داخلی آمریکا ۲۳ میلیون دلار فروخت و در 
مجموع فروشــش را با رقم ۴۴ میلیون دلاری در ۳ روز نخست اکرانش 

شروع کرد.
خارج از آمریکا بیشترین استقبال از این فیلم در بریتانیا صورت گرفت 
که مردم ۳ میلیون دلار برای تماشایش بلیت خریدند. در فرانسه ۲.۶ و 

در آلمان هم ۱.۶ میلیون دلار بلیت فروخته شد.
این فیلم در افتتاحیــه خود ۲۵ درصد جلوتــر از »خانه گوچی« ظاهر 

شده که در نهایت کارش را با فروش ۹۹.۴ میلیون دلار تمام کرد.

از رادیو صبا بشنوید
وایت امیرحسین مدرس از شوق زندگی مردم ر

امیرحســین مدرس در برنامه جدید »مشــتاق دیدار« از ذوق و شوق 
زندگی برای مردم روایت می کند.

 »مشتاق دیدار« نام یکی از برنامه های جدید شبکه رادیویی صبا است 
که امیرحسین مدرس در آن به روایت داستان های اشتیاق مردم برای 

دیدار یکدیگر می پردازد.
مژگان فرزیــن تهیه کننده ایــن برنامه گفت: این برنامــه به آدم های 
مختلف در شــهرهای مختلف ســر می زند که با هم حــرف می زنند و 
موضوعات ســاده روزمره، بهانه روایت داســتان های شــنیدنی آنها 

می شود.
وی افزود: در هر برنامه به یک شــهر ســفر می کنیم، درهای زیادی را 

می زنیم تا قصه های پشت آن در را بشنویم.

این تهیه کننده درباره بخش های مختلف برنامه عنوان کرد: »مشــتاق 
دیدار« بسته شنیداری جالبی اســت که با روایت داستان هایی از زبان 

امیرحسین مدرس، یک بانوی محلی و یک دختر بچه پخش می شود.
وی اضافه کرد: امیرحســین مــدرس در این برنامه با لحن دلنشــین، 
داستان های آشنایی را برای مخاطبان روایت می کند، داستان هایی از 
روزهای عادی زندگی که بر ما سخت یا آسان گذشته است، این برنامه از 
ذوق و شوق زندگی می گوید، که در کنار آن پخش موسیقی و ترانه های 
خاطره انگیز در کنار صداهای مردمی که مشــتاق دیدار هم هســتند، 
جذابیــت برنامه را دوچنــدان می کند.فرزین در ادامــه درباره روایت 
داستان های محلی گفت: هر قسمت یک داستان متفاوت از زبان بانوی 
محلی با لهجه و گویش محلی پخش می شود و در کنار آن دختر بچه ای 
که بیشتر از ســنش می فهمد با روایت داســتان های کوتاه، شیرین و 
دلنشین به نقد موضوعات فرهنگی و اجتماعی می پردازد. داستان های 
این برنامه واقعی و آشنا هستند و شــاید در یکی از قسمت ها، داستان 
یکی از مخاطبان همین برنامه روایت شود.»مشــتاق دیدار« شــنبه تا 
چهاشنبه ساعت ۱۲:۳۰ به تهیه کنندگی مژگان فرزین و امیرحسین 

مدرس از رادیو صبا پخش می شود.

قاب

علیرضــا ســعیدی  آیین نکوداشــت 
محمدرضــا شــجریان خواننده پیشــگام 
موســیقی ایرانی عصر روز یکشنبه سی ام 
مهر ماه در قالب یک برنامه مشترک صنفی 
در تالار جلیل شهناز خانه هنرمندان ایران 

برگزار شد.
مراسم گرامیداشــت محمدرضا شجریان 
خواننده فقید موســیقی ایرانــی عصر روز 
یکشنبه سی ام مهر ماه با همکاری مشترک 
خانه  هنرمنــدان ایران و خانه موســیقی 

برگزار شد.
قطب الدین صادقی نویســنده، کارگردان 
و پژوهشــگر شــناخته شــده عرصه تئاتر 
در ابتــدای این برنامــه که اجــرای آن بر 
عهده ســید عباس ســجادی بود، توضیح 
داد: فرهنگ ایران به جز ادبیات کلاســیک 
چهار پرچم حیــرت انگیــز دارد که اولین 
آن موســیقی و پرچم های دیگــر نمایش، 
فرش، کاشــی کاری و معماری است. یکی 
از شــاخص ترین هــای پرچم موســیقی، 
محمدرضــا شــجریان اســت. او از جمله 
هنرمندانی اســت که بنای موســیقی او با 
جان شما حرف می زند. موسیقی او به ویژه 
ربنای او، موســیقی تاثیرگــذاری بود که با 
تمام وجودش معنویت یک ســرزمین را در 

روح شما سرریز می کرد.

ستایش هنرمندی که در روزهای 
طوفانی به داد موسیقی ایرانی رسید

وی افزود: محمدرضا شــجریان هنرمندی 
یگانه است که دارای سه ویژگی است. اولین 
ویژگی او »ادراک« است. شجریان با تبحری 
که در فرهنگ عمومی ایران، فرهنگ کهن 
ایران و ادبیات کلاسیک ما داشت شرایطی 
را ایجــاد می کرد که شــعرها و موســیقی 
هایش نیز معرف چنین میراث ارزشمندی 
باشد. دومین نکته ای که در آقای شجریان 
وجود داشــت، تســلط فنی او بر دســتگاه 
های موســیقی اســت. او تحریرهای یگانه 
ای داشت که شجریان را تبدیل به هنرمند 
شاخصی کرد. سومین ویژگی او »احساس« 
بود. هنر شجریان غلظت عاطفی داشت که 
برازنده فرهنگ سه هزارســاله ایران زمین 
بوده و در ملودی هایــی که می خواند کاملا 

محسوس بود.

این نویســنده و کارگردان تئاتــر تصریح 
کرد: آنچه باعث شده که این غنای عاطفی، 
تاثیرگذار باشــد توانایی هنرمندی بود که 
سرد و گرم روزگار را چشــیده بود و همین 
ویژگی هــا بود کــه توانســت محمدرضا 
شــجریان را به این جایگاه برساند. به نظرم 
آنچه از شــجریان بــه عنوان یــک تصویر 
ماندنی شد، تنها تســلط و تکنیک و عاطفه 
نبــود. او هنرمند دارای تشــخصی بود که 
همراه هنرمنــدان دیگری چون محمدرضا 
لطفی، حســین علیزاده و دیگران موجی را 
در موســیقی ایرانی راه اندازی کرد که من 
و نسل من احساس کردیم موسیقی ایرانی 
از حالت بزمی و مجلســی خارج و به آن بعد 
اجتماعی داده شده است. مسیری که بسیار 
تاثیرگذار بود و منشــوری داشت که بسیار 

کارســاز بود. بنابراین می توان گفت تبدیل 
موســیقی به یک هنر اجتماعی و فرهنگی 
کار بســیار ارزشــمندی بود که محمدرضا 

شجریان سردمدارش است.
صادقی در تشــریح دیگر ابعاد شخصیتی 
مرحوم محمدرضــا شــجریان گفت: من 
هیچ وقت شــانس همکاری با شجریان را 
نداشــتم اما به طور حتم او را شایسته این 
مقام و جایگاه بزرگ می دانم. یادم می آید 
وقتی زمانی از او پرســیدم چرا یک بار دیگر 
با محمدرضــا لطفی کار کــردی. او گفت: 
لطفی ازهمه موزیسین تر است. یک بار هم 
یادم می آید وقتی درجایی مشغول اجرای 
موسیقی بود و دید نفراتی مشغول کشیدن 
ســیگار هســتند بلافاصله مکان را ترک 
کرد و تــلاش می کرد در جایی موســیقی 
ایرانی اجرا شود که تشــخص این هنر والا 
پایمال نشود. او هنرمندی نبود که هنرش 
را پای منقل تلف کنــد او هنرمندی بود که 
از موســیقی ایرانی به معنای واقعی کلمه 

پاسداری کرد.
وی در بخش پایانی صحبت های خود اظهار 
کرد: مدت ها پیش افتخار داشتم در یکی از 
اجراهای محمدرضا شجریان حضور داشته 
باشــم. از قضا در آن آجرا رایــزن فرهنگی 
کشور فرانســه هم حضور داشت. شرایطی 
پیش آمد که این دو با هم ملاقاتی داشــته 
باشــند و در این ملاقات که بنــده ترجمه 
صحبت های رایــزن فرهنگــی را به عهده 
داشــتم، دیدم که او با چه القــاب بالایی در 
زبان فرانسه شــجریان را تحسین می کرد. 
پس از آن نیز صحبت های شجریان را برای 
رایــزن فرهنگی ترجمه کــردم و دیدم او با 
چه تواضع و فروتنی پاســخ وی را داد. به هر 
ترتیب شــجریان مایه فخر موسیقی ایران 
است او مایه فخر فرهنگ معاصر ایران است. 
شــجریان اول اصالت فرهنگی داشت، دوم 
توانایی فنی داشت و ســوم مقام اجتماعی 
داشــت. او دارای یک جایگاه بزرگ هنری 
است که توانست به ســهم خودش در دوره 
طوفانی به موسیقی جایگاه رفیعی ببخشد. 

مسیری که کار هرکسی نبود.

تشریح دغدغه های فرامتنی 
محمدرضا شجریان در موسیقی

یونس شــکرخواه مــدرس روزنامه نگاری 
و ازدوســتان نزدیک مرحــوم محمدرضا 
شجریان هم در این مراسم گفت: من اینجا 
نباید از موســیقی بگویم و شــاید اگر این 
امکان را به من ســپردند به جهت دوستی 
ســه دهه ای بوده که با محمدرضا شجریان 
داشــتم. به هرحال من فکر می کنم یکی از 
بزرگترین اتفاقاتی که توسط شجریان برای 
موسیقی ایران رقم خورد، کشیدگی دامن 
موســیقی از یک پدیده ســمعی به شرایط 
و ابعاد دیگری بود و شــاید در یک تاریکی 
مطلق این اتفاق صورت گرفت. شــجریان 
موضوع موسیقی را از سطح حس وارد حوزه 
هنر کرد و کاش دوستانی که با حوزه فلسفه 
آشنا هستند از این زاویه به این موضوع نگاه 

می کردند.
وی با اشاره به مهارت های مختلف شجریان 
در هنرهــای دیگر از جمله خوشنویســی 
افزود: شــجریان دائم تاکید مــی کرد که 
موضوع موسیقی فقط مهارت نیست، بلکه 
رخداد حقیقت اســت که یک پدیده درونی 
شده است. او برای موسیقی ایرانی شرایطی 
ایجاد کرد که تاکید جدیــدی روی معنا بر 
فرم داشت. او انســان کاملا چند بعدی بود 
که نگاهش به موسیقی و خط را کاملا درک 
می کرد. او بــه تحریر به مثابه کشــیدگی 
خط در خوشنویســی نگاه می کرد. البته نه 
هرجایی که اغتشــاش معنایی پیدا کند. او 
درک ارتباطی عمیقی داشت که در آکسان 
گــذاری آوازی و موســیقایی خــود دقت 

زیادی داشت.
شــکرخواه ضمن ارائه توضیحاتی از ارتباط 
خوانش موســیقایی محمدرضا شــجریان 
با هنر خوشنویســی و دیگر هنرها گفت: او 
همواره رعایت مخاطــب را می کرد. او خود 
را با جامعه اش بی ارتباط نمی دانســت و به 
قدری روی این موضوع حساســیت داشت 
که مثال زدنــی بود. پیــش درآمدی که به 
مخاطب داشــت او را به جایی رساند که می 
بایست با آنها در ارتباط باشد. وی خویشتن 

داری فراوانی داشت که برای من واقعا جالب 
توجه بود. این باور باعث شــده بود که متن 
جایی به حاشــیه کشیده شــود. او فرامتن 
را به خوبــی درک می کــرد و همین درک 
فرامتن باعث می شد که شجریان موقعیت 
را به مقصد تبدیل کند. او فهمید متن باید با 
فرامتن و حاشــیه گره بخورد. او فهمید راه 
سختی دارد و توانســت از مطرب یک استاد 

موسیقی بسازد، استاد محمدرضاشجریان.

پیشنهاد ویژه استاد خوشنویس
 به مدیریت خانه هنرمندان ایران

غلامحسین امیرخانی خوشنویس و رئیس 
شــورای عالی خانه هنرمنــدان ایران هم 
در آیین نکوداشــت محمدرضا شــجریان 
بیان کرد: بنــده در این موقعیــت با وجود 
سخنرانی درخشــانی که در این مراسم شد 
بیش از پیش متوجه شدم که در همه عرصه 
ها صاحب گنج هایی هستیم که اگر فرصت 
مناسب داده شود این نمونه های درخشان 
در رفیع ترین قله های هنری جهان خواهند 
ایستاد. مگر نه اینکه حافظ و سعدی چنین 
جایگاهی را دارند. البتــه که بنده در این جا 
خودم را مستحق صحبت کردن از موسیقی 
نمی دهم ولی در کنار یک ســفره رنگین و 
غذایی که بــه لحاظ معنــوی روح آدمی را 
پرورش می دهد، نکته ای که این لحظه می 
توانم درباره شــجریان بگویم این است که 

قدر خودمان را بیشتر بدانیم.
وی افــزود: ایــن قدرشناســی در مقاطع 
مخالف قابل بهره برداری اســت. ما باید به 
شــکلی در برنامه های فرهنگــی خودمان 
منتظر یــک بهانــه تاریخی نباشــیم زیرا 
تاریخ فرهنگ و هنر ســرزمین ما به قدری 
درخشان اســت که هر روز آن را می توان به 
یک مناسبت اختصاص داد. با این پیشنهاد 
است که می توانیم در هر ۳۶۵ روز سال یک 
نشست فرهنگی داشــته باشیم. البته شاید 
امکانات اجازه چنیــن کاری را ندهد اما می 
توان طوری برنامه ریزی کــرد که این آرزو 
تا حد ممکن برآورده شــود. یک چای تلخ 
هم برای برگزاری این رویدادها کافی است 

تــا بتوانیم از ایــن همه ســرمایه فرهنگی 
اســتفاده لازم را برای ارتقای فرهنگی مان 
انجــام دهیم.این اســتاد خوشــنویس در 
بخش دیگری از صحبــت های خود تصریح 
کرد: دنیا مشــتاق فرهنگ و هنر ماست اما 
ما در مواقع زیادی در ســکوت زندگی می 
کنیم. قطعا می دانم امکانــات کمی داریم 
اما به نظــرم امکانات، همین وجود شــما 
مخاطبان و استادان  اســت، شما می توانید 
برنامه هــای متعــددی را در همین مکان 
برگزار کنید. برنامه هایی کــه می تواند در 
برگیرنــده جذابیت های فراوانی باشــد. ما 
خودمان هم کوتاهــی کردیم کما اینکه اگر 
در هر ماه بتوانیم با یک نام بزرگ یا یک هنر 
جهانی برنامــه ای را برگزار کنیــم، باز هم 
انبــاری فرهنگ و هنر ما خالی نمی شــود. 
این نیاز طوری اســت که هرچه قدر جرعه 
های گوارای فرهنگ و هنر را بنوشیم تشنه 
تر خواهیم شــد.این هنرمند درباره ویژگی 
های هنری مرحــوم شــجریان در عرصه 
های مختلف هنر به ویژه هنر خوشنویســی 
توضیح داد: ما خوشنویسان با شعر نفس می 
کشیم. ما در دنیا یگانه هســتیم. اما مدتی 
است سکوت کرده ایم. پس باید کاری کنیم 
که هنر ما و امثال شجریان بیشتر از هر زمان 
دیگری به دنیا معرفی شوند. این راه و رسم 
قدرشناســی از فرهنگ و هنــر ایران زمین 

است.
امیرخانــی در بخش پایانــی صحبت های 
خود با ذکر خاطراتی از معاشــرت با مرحوم 
محمدرضــا شــجریان گفت: ایــن توفیق 
را داشــتیم که همراه با خانــواده به اتفاق 
محمدرضــا شــجریان به طالقــان رفتیم. 
در این اثنا اتومبیل یکــی از اقوام ما خراب 
شد و ما نمی دانســتیم چه کاری کنیم اما 
محمدرضا شجریان آمد و اتومبیل را تعمیر 
کرد. شــرایطی که برای من بســیار جالب 
توجه بود که یک اســتاد موسیقی توانسته 
چنیــن کاری را انجام دهد. بــه هرحال او 
همیشــه یکی از هنرمندانی بــود که در هر 
لحظه موقعیت های خود را می ســنجید و 
در ترازو قرار می داد تا بتواند خود را جستجو 
کند.پخش چند کلیپ از اجراها و مصاحبه 
های مرحوم محمدرضا شــجریان، اجرای 
یک قطعه آوازی با هنرمندی علی جهاندار 
از شــاگردان ارشــد محمدرضا شجریان، 
اجرای موسیقی توســط مجتبی عسگری 
و ســامان صادقیان، پخش کلیپی مشتمل 
بر صحبــت هــای تعــدادی از هنرمندان 
پیشکسوت موســیقی ایرانی پیرامون روند 
درمــان مرحــوم محمدرضا شــجریان در 
ماه های پایانی عمر، رونمایی از ســردیس 
محمدرضا شــجریان با هنرمنــدی مریم 

نجفی از بخش های مختلف برنامه بود.
غلامحســین امیرخانی، زیــدالله طلوعی، 
محســن کرامتی، محمد مهدی عسگرپور، 
یونس شــکرخواه، شــهرام گیــل آبادی، 
بابک چمن آرا، جلیــل اکبری صحت، داود 
گنجــه ای، داریــوش پیرنیــاکان، فاضل 
جشمیدی، علیرضا میرعلی نقی و تعدادی 
دیگــری از هنرمندان از جملــه مهمانانی 

بودند که در این مراسم حضور داشتند.

 جدیدترین ســاخته کیانــوش عیــاری، از آذرماه در 
سینماهای سراسر کشــور به روی پرده می رود.ویلای 
ســاحلی، یکی از موردانتظارترین فیلم های گیشــه 

امسال، اکران خود را از آذرماه آغاز می کند.
پیش از این قرار بود که فیلم از اوایــل مهرماه و پس از 

اتمام ماه صفر به روی پرده برود کــه این اتفاق پس از 
نهایی شــدن اکران کمدی هتل و در جهت جلوگیری 
از فیلم ســوزی به تاخیر افتاد.اکران ویلای ساحلی از 
آن حیث مهم اســت که می تواند طیف گسترده ای از 
مخاطبان را به ســینماها بکشاند. از یک سو، طرفداران 

سفت وسخت سینما و منتقدان، برای تماشای فیلمی 
از کارگردان محبوبشان به ســینما می روند و از سوی 
دیگر، مخاطبان عادی، مشــتاق تماشــای نخستین 
رویارویی زوج پرمخاطب یعنی رضــا عطاران و پژمان 
جمشیدی هســتند.اکران این فیلم در یکی از بهترین 

زمان های ۶ ماه دوم سال، می تواند موجی از مخاطبان 
را به سینماها کشــانده و تضمین کننده گیشه تا چند 
ماه باشد. به این ترتیب، فرآیند گیشه هزار میلیاردی، 
تاحدود زیادی تسهیل شــده و اتفاق های خوبی طی 

ماه های آینده در انتظار سینمای ایران خواهد بود.

ویلای ساحلی

اکران ویلای ساحلی از آذرماه

توضیحات ایل بیگی درباره کاناپه،شیشلیک و دیگر فیلم های توقیف شده

خریــدار   معاون نظــارت و ارزشــیابی 
سازمان سینمایی درباره تکلیف و سرنوشت 
فیلم های توقیف شــده کاناپه، شیشلیک، 
قاتــل و وحشــی، گــزارش یک جشــن و 
خیابان هــای آرام توضیحاتــی را ارائه کرد 
و گفت: کیانوش عیاری خــودش در زمان 
ســاخت فیلم »کاناپه« گفــت که من هیچ 
توقعی برای پخش فیلم ندارم و هیچ فشاری 

هم برای مجوز نمی آورم. 
حبیب ایل بیگی با مرور اتفاقاتی که برای 
فیلم کاناپه افتاده اظهار داشت: روزی که 
آقای عیاری می خواستند کاناپه را بسازند 
در سال ۹۴ یا ۹۵ من در سازمان سینمایی 
معاون بودم. در جلســه ای با حضور بنده 
و رییس وقت ســازمان ســینمایی آقای 
عیاری اعلام کردنــد می خواهند فیلم را 

با کلاه گیس بازیگــران زن فیلمبرداری 
کنند.وی با بیان این که من تا حالا این نکته 
را رســانه ای نکرده ام. در آن جلســه بنده و 
آقای عیــاری و آقای ایوبی بودیم. ایشــان 
گفتند می خواهند خانــم ها در داخل خانه 
بدون روسری باشــند. من همان جا عرض 
کردم که این کار بر خلاف قوانین و مقررات 
اســت و چنین فیلمــی نمی توانــد مجوز 

نمایش بگیرد. 
آقای عیاری گفتند من ایــن کار را می کنم 
و هیچ توقعی ندارم و هیچ فشاری هم برای 
اخذ مجوز نمی آورم. هر موقع شــرایطش 

بود اکران می کنیم.
 البته ایشــان به این وعده شان عمل کردند. 
رســانه ای ها و برخی اهالی ســینما درباره 
کاناپه حرف می زنند، ولــی از تصمیم خود 

آقای عیاری خبر ندارند.
ایــل بیگــی دربــاره حاشــیه های فیلم 
شیشلیک ســاخته محمدحسین مهدویان 
نیز تاکید کــرد: به دلیل تلخی و ســیاهی 
بســیار زیاد به این شــکل موافق نمایشش 
نیستیم. با ســرمایه گذار فیلم جلسه داریم 
تا ببینیم آیا بــرای اصلاح فیلم می شــود 

راهی پیدا کرد. چند بار بــا آقای مهدویان 
و منصوری، تهیه کننــده صحبت کردیم. 
فیلم اصلاحاتــی دارد کــه انجامش برای 
ســازندگان سخت اســت. تلاش می کنیم 

یک مسیری برایش باز بشود.
وی با اشــاره به فیلــم »قاتل و وحشــی« 
گفت: بازیگر زن فیلم قاتل و وحشی سرش 
تراشیده است و این تصاویر به لحاظ شرعی 
امکان نمایش در داخل کشور را ندارد. علاوه 
بر این مشکل خشــونت زیاد هم دارد. این 
فیلم بسیار خوش ساخت است. شورا مجوز 
داده که فیلم در جشــنواره هــای خارجی 

شرکت کند.
ایل بیگی در پاســخ به این ســوال که چرا 
فیلم هــای گزارش یــک جشــن ابراهیم 
حاتمی کیا و خیابان های آرام کمال تبریزی 
مشکل پخش شان حل نمی شــود؟ گفت: 
بعضا خود صاحبان فیلــم ها موافق نمایش 
آثار نیستند. این گونه نیست که این فیلم ها 

توقیف شده باشند. 
مالک فیلم می گوید من نمی خواهم فیلمم 

به نمایش درآید.
معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی 

با اشــاره بــه بازیگرانی که کشــف حجاب 
کردند گفت: آنها به دلیــل محدودیتی که 
برایشــان وجود دارد نمی تواننــد در فیلم 
های ســینمایی بازی کنند. آثار قبلی شان 
به تدریج منتشر می شــود که مالکان فیلم 
ها متضرر نشوند. چون سرمایه زیادی خرج 
شده اســت. ولی از این به بعد نمی توانند در 

فیلم جدیدی بازی کنند.
ایل بیگــی درباره بازیگران و فیلمســازانی 
که در حوادث سال گذشــته موضع گیری 
سیاسی نامتعارف داشــته اند اظهار داشت: 
تک و توک مواردی هست که تلاش می شود 
با گفتگو و همراه کردن آنها حل شــود. این 
هنرمندان اگر اســناد یا تحلیل درســتی 
دارند، مــا هم می شــنویم. در یک ســال 
گذشــته با بیش از چند صد نفــر از عوامل 
ســینما در جلســات اینجا گفت وگو شده 
است. حرفشان شنیده شــده است. تلاش 
شده که با یک فضای مفاهمه آمیز کمترین 
مشکل را داشته باشیم. حداقل افراد را داریم 
که به مشکل خورده باشند. تلاش می کنیم 
که مشکل شان برطرف شــود و بتوانند کار 

کنند.



 یک حذف دیگر بیخ گوش آبی ها

هشدار مدیر آکادمی استقلال به مدیرعامل

ورزش
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      2 آبان 1402    شماره 1439

میدان

بهــروز عطایی یکی از مــورد توجه تریــن چهره های 
ورزش ایران در سه-چهار ماه اخیر بوده است.

، بهروز عطایــی، این یکــی از موردتوجه ترین نام های 
ورزش ایران در ماه های اخیر بوده اســت. ســرمربی 
حالا اسبق تیم ملی والیبال ایران که روزهای عجیب و 
غریبی را در سه چهار ماه گذشته پشت سر گذاشت که 

در نهایت به استعفای او منجر شد.
در این مدت نتایج تیم ملی خیلی مرور شد، ناکامی در 
ســه تورنمنت لیگ ملت ها، قهرمانی آسیا و در نهایت 
کم رنگ شــدن رویای حضور در المپیک پاریس. البته 
در این بین یک طلای بازی های آسیایی هم به والیبال 
ایران رســید، اما نتایج دیگر به قدری ناامیدکننده بود 

که نهایتا پایان کار بهروز عطایی در تیم ملی را رقم زد.

عطایی حالا به دنبال فراموشــی کابوس تلخ 
چند ماه اخیر اســت و چه راه و روشــی بهتر 
از خود والیبال برای رســیدن به این هدف؟ 
سرمربی سابق تیم ملی والیبال ایران در این 
فصل از شهر خود، یعنی آمل، فاصله گرفته و 
هدایت تیم فولاد سیرجان را بر عهده گرفته 

است.
اگر تا سال گذشته شهداب مدعی شماره یک قهرمانی 
در لیگ والیبال ایران بود دیگر در این فصل نمی توان با 
قطعیت درباره این موضوع صحبت کــرد، چرا که آنها 
اکنون یک رقیب گردن کلفت و پرســتاره به نام فولاد 
ســیرجان دارند؛ آن هم با هدایت بهــروز عطایی که 
می خواهد بــا یک قهرمانی در لیگ ثابــت کند که این 

حجم از انتقادات اخیر از او غیرمنصفانه بوده 
است.

با نگاهی به لیست تیم فولاد سیرجان در این 
فصل می توان گفت کــه عطایی حالا هدایت 
شــعبه دوم تیم ملی والیبال ایران را بر عهده 
دارد. آنها در پست پاســور نفر اول تیم ملی 
والیبال، محمدطاهر وادی را در ترکیب خود 
می بینند. سید محمد موســوی، کاپیتان و ستاره تیم 
ملی والیبال، در کنار محمد فــلاح ملی پوش بازیکنان 

فولاد سیرجان در پست سرعتی زن هستند.
قســمت جذاب ماجرا برای عطایی و تیمش در پست 
دریافت کننده قدرتی اســت. جایی کــه آنها به جز دو 
ملی پوش کنونی، یعنی پوریا حسین خانزاده و شهروز 

همایون  فرمنش، یکی از بازیکنان سابق تیم ملی یعنی 
مجتبی میرزاجانپور را هم در اختیار دارند. 

در نهایت پســت لیبــروی این تیــم هم بــه یکی از 
ملی پوشــان ســابق، یعنی مهدی مرندی، رسیده تا 
عطایی در ایــن فصل یک تیم کهکشــانی را در اختیار 

داشته باشد.
 البته فولاد سیرجان در پست پشت خط زن نام بزرگی 
را در ترکیب خود نمی بینند، اما اصلا بعید نیست که در 
آینده و برای مرحله پلی آف آنها یک ستاره نام آشنا را در 
این پست نیز جذب کنند. با این تفاسیر می توان گفت 
که فولاد ســیرجان اولین و مهم ترین چالش شهداب 
یزد برای هت تریک در قهرمانی لیگ برتر والیبال ایران 

خواهد بود.

مدیرعامل باشــگاه ســپاهان بر ادامه همکاری »ژوزه 
مورایس« با این باشــگاه تاکید کرد و گفت: او با تیم ما 

قرارداد سه ساله دارد.
 به نقل از باشگاه سپاهان، محمدرضا ساکت مدیرعامل 
باشگاه سپاهان اظهار داشت: ۲ آبان روز سپاهان است 
روزی که سپاهان در سال ۱۳۸۶ به عنوان تنها باشگاه 
ایرانی به جام باشــگاه های جهان راه یافته اســت و به 

همین دلیل این روز به نام سپاهان انتخاب شده است.
او در رابطه با شــرایط ســپاهان برای بازی با آلمالیق 
ازبکســتان بیان کرد: در حال حاضر در تاشکند هوای 
بارانی داریم، روز گذشته تیم در ورزشگاه اصلی تمرین 
داشــت. با توجه به برنامه ریزی و آنالیز و تمرینات، تیم 

شرایط آماده ای برای برگزاری مسابقه دارد. 
به غیر از شــهریار مغانلو و رضا شکاری سایر 
بازیکنان در شرایط مناســب برای برگزاری 
مســابقه هســتند و امیدواریم ظرفیت فنی 

خود را به خوبی بروز دهند.
مدیرعامل باشگاه ســپاهان در مورد اتفاقات 
بــازی با الاتحــاد عربســتان گفــت: هنوز 

نتیجه ای اعلام نشده است، مســائل حقوقی از مبادی 
بین المللی در حال پیگیری و ســوالات AFC پاســخ 
داده شده اســت، این موضوع در حال پیگیری بوده و 
تاکنون چیزی به صورت رســمی اعلام نشــده است.

ســاکت در رابطه با صحبت های اخیر »ژوزه مورایس« 

که به ترک این تیم اشــاره کرده بود، خاطر 
نشان کرد: مورایس شب گذشته در نشست 
خبری اظهار داشــت که باید در هر کشور به 
فرهنگ و اعتقادات احترام بگذاریم که نمود 
خوبی داشته اســت. باید فوتبال را به جهت 
لذت بردن مــردم فراهم کنیــم و هر تیم در 
هر کشــور باید به آداب و رســوم و اعتقادات 
کشور احترام بگذارد. سرمربی ســپاهان مصاحبه ای 
با یکی از خبرگزاری های پرتغال داشــت و نســبت به 
کشور خود اظهار علاقه کرده اســت. این سوال را از هر 
کسی بپرسید، دوست دارد در کشور خودش کار کند، 
مورایس قرارداد ۳ ســاله دارد و پایند و متعهد اســت.

او ادامــه داد: مورایــس همین چنــد روز پیش اعلام 
کرد با علاقه به عشــق مردم و هــواداران با جدیت کار 
خود را ادامه می دهد، متأســفانه از جریانات رسانه ای 
رنــج می بریم که تــلاش می کند بــرای تیم های غیر 
پایتخت حاشیه درســت کند، این تحلیل های جریان 
رسانه ای است که به دنبال تخریب ثبات سپاهان است، 
مورایس با جدیت کار را جلو می برد و یک ســال دیگر 
قرارداد دارد.ساکت در مورد پرونده سپاهان در کمیته 
استیناف فدراســیون فوتبال گفت: اعتراضات جدی و 
قانونی به کمیته استیناف ارسال شده است و امیدواریم 
این کمیته به دور از هیاهو و فضاســازی رســانه ای با 

تمرکز و دقت نظر، همه ابعاد موضوع را بررسی کند. 

والیبال

سپاهان

خریدار  مدیر آکادمی اســتقلال گفت: 
این باشگاه تا بهمن سالجاری فرصت دارد، 
قبــل از ورود نماینــدگان AFC آکادمی 

اختصاصی خود را تکمیل کند.
اصغر حاجیلــو در خصوص آخرین وضعیت 
آکادمی باشــگاه اســتقلال پس از بازدید 
ممبینــی دبیــرکل فدراســیون فوتبال و 
مصطفی زارعــی رئیس دپارتمــان صدور 
مجوز حرفــه ای اظهار داشــت: زمانی که 
هدایــت تیم فوتبــال اســتقلال تهران در 
دست فرهاد مجیدی بود من در آکادمی این 
باشگاه حضور داشــتم و آن زمان با بررسی 
مســئولان فدراســیون فوتبال توانستیم 

مجوز حرفه ای آکادمی را دریافت کنیم.
او ادامه داد: آکادمی اســتقلال در ورزشگاه 
امام رضا )ع( تهران قرار دارد و پس از جدایی 
ما از استقلال، این ورزشگاه دچار تغییراتی 
شــد و زمانی که بار دیگر عهده دار آکادمی 
استقلال شــدم، پس از بررســی وضعیت، 
کسی فکر نمی کرد که بتوانیم برای آکادمی 

مجوز دریافت کنیم.
وی افزود: هفته گذشــته زارعــی به همراه 
ممبینی از آکادمی باشــگاه استقلال دیدن 
کردند و تمام نقاط ورزشــگاه امام رضا )ع( 
را مورد ارزیابی قرار دادند و اذعان کردند که 
تغییرات عمده ای صورت گرفته است اما کم 
و کاستی هایی دارد که باید تا بهمن ماه آنها 
را برطرف کنیم. اســتاندارد سازی آکادمی 
یک فرمتی دارد که فدراســیون فوتبال در 
گذشته آن را به باشــگاه ارائه کرده است اما 
به دلیل اینکه تمام توجه به تیم بزرگسالان 

بوده، آقایان، آکادمی را رها کردند.

قبل از اقدامات ما کبوترها در ورودی 
اصلی لانه کرده بودند

مدیر آکادمی باشگاه استقلال در خصوص 
شــرایط فعلی ایــن آکادمی عنــوان کرد: 

در حال حاضــر وقتی مدیر یا سرپرســت 
تیم های پایه به رختکن ورزشــگاه امام رضا 
)ع( می روند از شــرایط موجود ابراز رضایت 
می کنند. در مســیر این تغییــرات یکی از 
دوســتان خطیر کمک بزرگی به ما کرد تا 
توانستیم آکادمی باشــگاه را که تبدیل به 
خانه متروکه شــده بود را بازســازی کنیم. 
شاید کسی باور نکند اما سالن اصلی ورودی 
آکادمی پر از لانه کبوتر بود که خدا را شــکر 
اکنون شکل و شــمایل خوبی دارد. ما حتی 
رختکن ها و گرانول های زمین که آســیب 

دیده بودند را تعویض کردیم.
حاجیلو در ادامــه تصریح کــرد: نبود تابلو 
در ورودی ورزشــگاه امام رضــا )ع( یکی از 
مشکلات بزرگ این ورزشگاه است و در این 
خصوص صحبت هایی با خدادادی مسئول 
اماکن ورزشــی باشگاه اســتقلال داشتم و 

قرار شــد هماهنگی های لازم با حامی مالی 
باشگاه در این خصوص انجام شود تا تابلوی 

خوبی را برای این ورزشگاه در نظر بگیرد.

برای تکمیل کم و کاستی ها نیازمند 
کمک سازمان لیگ هستیم

وی درباره بر طرف کردن کم و کاستی های 
آکادمی باشگاه اســتقلال، گفت: از همین 
فردا بایــد کارمــان را آغاز کنیم تــا کم و 
کاستی ها رفع شــود. از اتاق پزشکان گرفته 
تا اتــاق آنالیز دارای نواقصی اســت که باید 
با کمک مســئولان ســازمان لیگ آنها را بر 

طرف کنیم.
او ادامه داد: در رابطه با برگزاری کلاس های 
مختلف بــرای تیم های پایه هــم نیازمند 
کمک ســازمان لیــگ هســتیم. کارهایی 
هم که مربوط به من می شــود را به سرعت 

پیگیری خواهم کــرد تا زمان را از دســت 
ندهیم و زمانی که ناظــران AFC به ایران 

آمدند، برای بازرسی دچار مشکل نشویم.

 باید حدود 40 میلیارد تومان
 در آکادمی استقلال هزینه کرد

مدیر آکادمی باشــگاه استقلال افزود: طبق 
اســتانداردی که از ســوی کنفدراســیون 
فوتبال آســیا اعلام شــده اســت، باشگاه 
باید در بخش آکادمی حــدود ۴۰ میلیارد 
تومان هزینه کند که مســئولان AFC باید 
از جزئیات آن با خبر باشــند. چــرا که آنها 
موارد حقیقی و حقوقی را بررسی می کنند. 
در جلسه روز گذشــته از زارعی در خواست 
کردم تــا قوانین جدید آکادمــی مورد نظر 
AFC را در اختیــار ما قرار دهــد تا بتوانیم 

خودمان را به روز کنیم.

خطر بزرگی استقلال را تهدید می کند
حاجیلو بیان کــرد: باید بگویــم که خطر 
بزرگی اســتقلال را تهدیــد می کند، به جز 
بدهی هــای دلاری که برای باشــگاه وجود 
دارد باید آکادمی اســتقلال تــا بهمن ماه 

امسال تجهیز شود. 
در واقع این آخرین فرصتی اســت که ما در 
اختیار داریــم تا بتوانیــم تأییدیه AFC را 

بگیریم. 
روز گذشــته ممبینــی در جلســه ای که 
داشــتیم به مــا اعلام کــرد در گذشــته 
فدراسیون فوتبال برای اینکه به سرخابی ها 
کمک کند تا بتوانند در آســیا حضور داشته 
 AFC باشــند عکس ها و گزارشــاتی را به
ارســال می کرد اما بعد از آنکــه آنها متوجه 
تخلف فدراســیون شــدند فوتبال ایران را 

جریمه سنگینی کردند.

مجوز حرفه ای نگیریم لیگ قهرمانان 
را از دست می دهیم

وی در پاسخ به این سوال که نگاه مسئولان 
AFC به آکادمی داشــتن باشگاه ها خوب 
است یا خیر، بیان کرد: اصول و برنامه ریزی 
AFC در خصوص آکادمی باشــگاه ها کار 
بســیار خوبی اســت چرا که آنها بر این باور 
هستند که باشگاه ها با توجه به هزینه کلانی 
که در تیم بزرگســالان خود انجام می دهند 

باید به تیم های پایه خود هم توجه کنند.
او ادامــه داد: بــا توجه بــه اخطارهایی که 
دبیرکل فدراســیون فوتبال به ما داد، قطعاً 
مدیران باشــگاه برای فراهم کــردن تمام 
موارد آکادمی راهکارهای خوبی را خواهند 
داشت چرا که اگر تا بهمن ماه نتوانیم مجوز 
حرفه ای آکادمی باشگاه استقلال را کسب 
کنیم، لیگ قهرمانان ســال آینــده را هم از 
دســت خواهیم داد و در ادامــه کار برای ما 

سخت خواهد شد.

وز عطایی سرمربی شعبه دوم تیم ملی شد وز بعد از استعفای پر سر و صدا؛ بهر چند ر

 دنبال تخریب سپاهان هستند!

خبر بد برای قلعه نویی و مورینیو: آسیب دیدگی جدی است

سردار آزمون مصدوم و کبود در تریگوریا!
خریدار  پس از درخشــش برابر مونزا و در 
بدترین زمان ممکن، ســردار آزمون یک بار 

دیگر دچار مصدومیت شده است.
 این نمی توانــد خبر خوبی بــرای مورینیو 
باشد. سردار آزمون که روز گذشته در دیدار 
برابر مونزا و طی زمــان حضورش در زمین 
مسابقه عملکرد بسیار خوبی را از خود نشان 
داد، دچار آسیب دیدگی شده و رسانه های 
ایتالیایی می گویند ممکن است تا فیفا دی 

نوامبر باز هم در دسترس نباشد.
سردار شب گذشته و در دقیقه ۶۳ جانشین 
آنــدره آ بلوتی شــد. ضربه تماشــایی او با 
بدشانســی به تیــرک دروازه برخورد کرد، 
او یک پاس طلایی نیز بــه لوکاکو داد و تک 
گل ســه امتیازی جالوروسی در دقیقه ۹۰، 
حاصل ریباند شــوت آزمون بــود که تمام 
این ها باعث شــد هــواداران از عملکرد او 

رضایت داشته باشند.
با این حال، آســیب دیدگی بدموقع سردار 
باعث شده تا او احتمالا مدت زمانی طولانی 

را از میادیــن به دور باشــد. البتــه او امروز 
آزمایش های پزشکی را پشت سر می گذارد 
و امیدوار اســت که تشخیص اولیه پزشکان 

اشتباه باشد.
آن گونه کــه روزنامه کوریره دلا اســپورت 
نوشــته، ســردار در بازی روز گذشــته با 
مصدومیت ســاق پا روبرو شده ولی ترجیح 
داده در زمین مســابقه بمانــد. حالا ممکن 
است این آسیب دیدگی سبب شود تا او پس 
از فیفا دی نوامبر در دســترس مورینیو قرار 

بگیرد.
در گزارش کوریره آمده است:

 واقعــاً الآن دیگر زمــان رخ دادن این اتفاق 
نبود. ســردار آزمون دوباره آسیب می بیند، 
درســت زمانی که مهاجم ایرانــی در حال 
بازگشت به فرم خوبی بود و نشان می داد که 

می تواند برای رم بسیار مفید باشد.
    همه چیز در دقایق پایانی دیوانه وار بازی 
مقابل مونزا اتفاق می افتد: مهاجم مرکزی 
که توسط مورینیو نیم ساعت مانده به پایان 

بازی به جای بلوتی می آیــد، مصمم وارد 
زمین می شود تا به تیم کمک کند مقاومت 
تیم بریانزا را بشــکند. او تقریبــاً موفق به 
گلزنی می شــود: با اســتفاده از توپی که از 
لوکاکو در محوطه جریمه رســید، ایرانی 
به قصد گلزنی با پای راســت ضربه می زند، 
ولی شوت او به بخش داخلی تیرک سمت 
چپ دی گرگوریــو )گلر مونــزا( برخورد 

می کند.
سپس گل الشعراوی المپیکو را منفجر کرد 
و بین شــادی دیوانه کننده برای کسب سه 
امتیاز و جو متشنج شــده در پایان مسابقه 
)اخراج مورینیو و اشک های فرعون( کمتر 
کسی متوجه می شــود که آزمون دوباره از 
ناحیه ساق پا احساس درد کرده است. نه به 
اندازه مصدومیتی که ماه ها پیش، در دوران 
حضــورش در بایرلورکــوزن، او را متوقف 
کرده بود و باعث شــده بود که با بدنی کبود 
و مصدوم بــه تریگوریا )زمیــن تمرین رم( 

برسد.

این بار پــای دیگــر او مصدوم اســت، اما 
نگرانی ها همان اســت. چون مهاجم، زمین 
مســابقه را لنگان ترک کرد: ترس از آسیب 
دیدگی عضله بسیار ظریف برای این بازیکن 
فوتبال وجود دارد. اگر این تشــخیص تایید 
شــود، مورینیو فقط بعد از تعطیلات نوامبر 

دوباره آزمون را در اختیار خواهد داشت.
این بدان معناســت که مهاجــم دیگری به 
جز دیبالا برای این اســتفاده چرخشــی از 
بازیکنان در بین مســابقات در دســترس 
نیست. مصدومیت آزمون، یک خبر بد برای 

رم و برای خود بازیکن اســت که تازه شروع 
کرده بود تا نشــان دهد چــه توانایی های 

زیادی دارد.
گزارش کوریره در اینجا به پایان می رســد، 
ولی چنانچــه مصدومیت آزمون توســط 
کادرپزشکی رم تأیید شود، او دو دیدار تیم 
ملی ایران برابر ازبکســتان و هنگ کنگ از 
مرحله انتخابی جام جهانــی ۲۰۲۶ و جام 
ملت های آســیا ۲۰۲۷ را از دست می دهد 
که این نمی تواند خبر خوبی برای تیم ملی و 

امیر قلعه نویی باشد.

 قول وزیر ورزش به کشتی گیران مدال آور 
در المپیک پاریس

وزیر ورزش و جوانان بر حمایت ویژه وزارت ورزش از کشــتی به عنوان 
ورزش اول ایران در المپیک پاریس تاکید کرد. کیومرث هاشــمی در 
مراسم تقدیر فدراســیون کشــتی از مدال آوران رقابت های قهرمانی 
جهان، گفت: امروز ورزش کشــور ما به همدلی و آرامــش نیاز دارد. در 
کشتی هم در سایه همدلی اســت که می توانیم برنامه های خودمان را 
پیاده کنیم. این آرامش می تواند توسط خود فدراسیون، پیشکسوتان، 
جامعه کشتی و جامعه ورزشی ایجاد شــود. من به عنوان مسئول حق 
ندارم حرفی را بزنم که باعث جدایی بخشی از ورزش شود. امیدوارم این 

موضوع در دستورکار همه مسئولان ورزش قرار گیرد.

با اختلاف مدیریت خوب پیش نمی رود
وی افزود: بارها به مسئولان ورزش که برگرفته از تجربیاتم است گفتم 
با اختلاف، مدیریت خوب پیش نمی رود. البته به این معنا نیســت که 
حرف حق زده نشــود. ۹ ماه تــا المپیک داریم و کشــتی و ورزش ما به 
آرامش نیاز دارد که می تواند به مدال آوری کمک کند. کســب مدال در 

المپیک خیلی سخت است و مثل جهانی و بازی های آسیایی نیست.

دیگر کمتر کسی به سراغ کشتی می آید
وزیر ورزش خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات مهم کشتی در جهان این 
اســت که الان در ســطح جهان به دلیل جذابیت یک سری رشته های 
ورزشی کمتر کسی به سمت کشتی می آیند و این کار مسئولان کشتی 
جهان را ســخت می کند. زمانی کشتی در سطح شهرســتان ها مملو از 
جمعیت بود اما الان به دلیل جذابیت رشته های جدید کمتر شده است. 
بنابراین یکــی از وظایف ما در وزارت ورزش این اســت که این رشــته 
توسعه بیشتری پیدا کند تا قهرمانان بیشــتری تربیت شوند. به استان 
مازندران که خدمات زیادی در کشــتی داشــته احترام می گذاریم اما 

حقیقت این است که توسعه زمانی است که در ۱۰ استان پیشرفت کند.

نباید درآمد مربیان از کشتی گیران باشد
هاشــمی ادامه داد: الان در آموزش و پرورش رونق کشتی مثل گذشته 
نیست. ۱۳۰ سالن اختصاصی کشــتی در آموزش و پرورش داریم که 
یک ظرفیت بزرگ اســت. خیلی از اســتان های مــا قهرمانان زیادی 
داشــتند اما الان قهرمانان ما به چند شهرستان محدود شده است. ۷۰ 
سالن اختصاصی کشتی در دست ساخت است و گفتم سریع باید آماده 
شوند. اینکه محل درآمد مربیان کشتی از شــهریه کشتی گیران باشد 
اصلًا خوب نیست. این وظیفه ماست که این مشکل را حل کنیم. وقتی 
می گوئیم کشتی در یک اســتان ظرفیت ویژه دارد باید رقم ویژه ای به 

مربیان داده شود که وظیفه ماست و فدراسیون هم کمک می کند.

وی ادامه داد: از زمانی که دبیر به فدراســیون کشــتی آمده این رشته 
در کشور ســیر صعودی داشته اســت. قطعاً جلسه مشــترکی با دبیر 
و آموزش و پرورش می گذاریم تا به توســعه کشــتی کمک شود. ۵۰۰ 
هیأت کشتی در سطح کشور فعالیت دارند اما به جز روسای هیات های 
استانی بقیه نمی توانند وزیر ورزش، رئیس فدراسیون را ببینند. ما باید 
آنها را ببینیم و توجه کنیم. در حق کشــتی کوتاهی شده است و این با 
کمک همه مجموعه خانواده کشتی شدنی است. خود رسانه ها هم باید 
کمک کنند. اگر حرفی زده می شود که اختلاف می اندازد آن را پوشش 

ندهید. 
علیرضا دبیر نیز بعد از صحبت هــای وزیر ورزش گفت: اعلام کردیم هر 
کس طلای جهان بگیرد نزدیک ۹۰۰ میلیــون تومان می دهیم. برای 
نقره ۲۰۰ میلیــون نقد و ۱۵ میلیون ماهیانه برای یکســال و برای برنز 
۱۰۰ میلیون و ۱۰ میلیون ماهانه برای یک سال در نظر گرفتیم. کشتی 
باید به جایی برســد که درآمدزایی کند. من که عددی نیستم امیدوارم 
گنده تر از مــا بیاید. ما خودمــان باید به جایی برســیم از قهرمانانمان 
حمایت کنیم و مجوز پــاداش بگیریم. بحث اســتخدام همه بچه ها را 

دنبال می کنیم.
هاشمی هم در واکنش به این موضوع گفت: مشکلی در این رابطه وجود 

ندارد و ما آن را دنبال می کنیم.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1581097
 1402/07/10 مورخ   140260309001  3062 شماره  رای  برابر   
تکلیف  تعیین  قانون  کلاسه 169 1402114409001000 موضوع 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه يک قزوين تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد مراد موسیوند به شناسنامه شماره 2 کدملی 
3979452689 صادره تويسرکان فرزند صفی يار در ششدانگ يک 
قطعه زمین به مساحت 257/66 متر مربع پلاک شماره 21 فرعی از 
69 اصلی واقع در ) محله باغ نشاط(  قزوين بخش 4 حوزه ثبت ملک 
منطقه يک قزوين ) مبايعه نامه عادی مورخ 1396/10/14 خريداری 
از آقای ضیاءالدين قوامی کیا ( محرز گرديده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول : 1402/07/17

 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1402/08/02
شعبان عسگری- رئیس ثبت اسناد و املاک

1382رنگ  مدل  پرايد  سواری  سبز  برگ 
موتور00525872و  شماره  به  روغنی  سفید 
ايران  S1412282982438وشهربانی  شاسی 
54_669د77به نام محمد رضا ابويی محمد اباد  

مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد



استان

اصفهــان -  مریــم مومنــی    مدیــر کمیتــه علمــی 
جشــنواره و فــن بــازار تخصصی صنعــت برق ایــران با 
بیان اینکــه ۴۰۰ محصول فناورانــه از واحد های فناور 
و شــرکت های دانش بنیان به دبیرخانه ارســال شده 
اســت، گفت: ۱۵۰ تا ۲۰۰ محصول با هدف ارائه آخرین 
محصــولات و دســتاورد های نویــن در صنعــت بــرق، 

انتخاب و در فن بازار نمایش داده می شود.
نخســتین  برگــزاری  بــه  اشــاره  بــا  مافــی  مصطفــی 
جشــنواره و فن بــازار تخصصــی صنعت برق ایــران در 
آبان مــاه امســال، گفــت: فن بــازار تخصصــی صنعت 
برق بــه مثابــه یــک بــازار جهــت تبــادل فنــاوری بین 
متقاضیــان و عرضه کننــدگان فنــاوری صنعــت بــرق 

طراحی شده است.
رئیــس مرکز توســعه فنــاوری صنعت برق پژوهشــگاه 
نیرو در این زمینه افــزود: متقاضیان فنــاوری در این 
، شامل شــرکت های دولتی مرتبط با صنعت  فن بازار
بــرق اعــم از شــرکت های زیرمجموعــه توانیــر و بــرق 
حرارتــی و همچنیــن شــرکت های خصوصــی اعــم از 
شــرکت های عضو ســندیکای بــرق و ســندیکای برق 

حرارتی هستند.
کــرد: در ایــن جشــنواره بــه نیاز هــای  وی تصریــح 
فناورانــه متقاضیان به منظور تداوم رونــد تولید و نیز 
رشــد و رونق تولیــد صنعت برق کشــور بــا اســتفاده از 
توان و ظرفیت شــرکت های دانش بنیان، واحد های 

فناور و اساتید دانشگاهی پاسخ داده می شود.
مدیــر کمیتــه علمــی جشــنواره و فــن بــازار تخصصی 
صنعت برق ایــران با اشــاره بــه ســاماندهی و پالایش 
لیســت نیاز هــای فناورانــه ارســالی بــه دبیرخانه این 

جشــنواره، ادامــه داد: بیــش از ۲۰۰ نیــاز فناورانــه از 
ســوی شــرکت های مرتبــط بــا صنعت بــرق کشــور در 
بخش دولتــی و خصوصی بــه دبیرخانه واصل شــده 
اســت کــه پــس از پالایــش تــا پایــان هفتــه جــاری در 
 event.moe.gov.ir درگاه اینترنتی فن بازار بــه آدرس

بارگذاری می شود.
مافی با بیــان اینکه همه نیاز های احصا شــده دارای 
شناسنامه هســتند، گفت: مشــخصات نیاز فناورانه 
شــامل اســتاندارد های لازم، جزییــات فنــی، تعــداد 
، دســتگاه متقاضی و مواردی از این دســت  موردنیاز

است.
عضو هیئت علمی دانشگاه بین  المللی امام خمینی 

)ره( افزود: در ادامــه این فرآیند، فراخوانــی به منظور 
مشــارکت شــرکت های فنــاور و دانش بنیــان منتشــر 
و از همــه فنــاوران دعــوت می شــود در صورتــی کــه 
ظرفیــت و پتانســیل پاســخگویی بــه ایــن نیاز هــا را 
دارنــد بــا تکمیل فــرم مربوطــه و حضــور در جلســات 
 ، B۲B و B۲G در طــول مدت زمــان برگزاری فــن بازار
کــرات لازم را بــا شــرکت متقاضــی نیــاز بــه عمــل  مذا

آورند.
وی حداقــل حجــم اعتبــار موردنیــاز بــرای رفــع این 
نیاز هــا را یــک هــزار میلیــارد تومــان بــرآورد کــرد کــه 
فرصتی مناســب بــرای بازارســازی محصــولات نوین 

فناورانه در صنعت برق خواهد بود.

به گفته مافی، بســیاری از شــرکت های فناور و دانش 
بنیــان فعــال در حــوزه صنعت بــرق در صــدد و تلاش 
هستند تا محصولات فناورانه، نوآورانه و جدید خود 
را به مدیــران صنعت بــرق و بخش خصوصــی معرفی 

کنند.
کنون حدود ۲۰۰۰ شــرکت فناورانه  وی با بیان اینکــه ا
مرتبــط بــا صنعــت بــرق و آب در کشــور فعــال اســت، 
ابراز داشــت: از این میــان، حــدود ۱۳۰۰ شــرکت نوپا و 
مابقی نــوآور و فنــاور هســتند و لازم اســت در این فن 
بــازار حمایــت شــوند. در فن بــازار در تــلاش هســتیم 
بــه شــرکت های فنــاور نوپــای فعــال در صنعــت بــرق 
جهت دهی لازم جهــت شناســایی نیاز های صنعت 
بــرق و حرکت در راســتای رفــع آن هــا را انجــام دهیم. 
همچنین فــن بازار فرصتــی برای شــرکت های دانش 
بنیان نــوآور و فناور جهت معرفــی آخرین محصولات 
انــدرکاران  دســت  بــه  را  خویــش  دســتاورد های  و 
صنعت برق اعم از خصوصی و دولتی فراهم می آورد.

کنــون ۴۰۰ محصــول فناورانه از  مافی بــا بیان اینکــه تا
ســوی واحد هــای فنــاور و شــرکت های دانش بنیان 
بــه دبیرخانــه ارســال شــده اســت، گفــت: بخشــی از 
ایــن محصولات بــا هــدف ارائــه آخرین محصــولات و 
دســتاورد های نویــن در صنعــت بــرق، انتخــاب و در 

فن بازار به معرض نمایش گذاشته خواهد شد.
کی اســت: اولین جشــنواره و فــن بازار  این گــزارش حا
، طــی روز های  صنعت بــرق ایران بــه مدت چهــار روز
بیست و ســومین  بــا  هم زمــان  و  آبــان   ۲۶ الــی   ۲۳
نمایشــگاه صنعت بــرق، در محــل دائمی نمایشــگاه 

بین المللی تهران برگزار می شود.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
ویداد ملی مهارتی در گلستانwww . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه       2 آبان 1402    شماره 1440 برگزاری ۲ ر

گرگان - مهناز محمــد زمانی    مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای گلســتان 
از برگزاری دو رویداد ملی مهارتی به میزبانی این استان خبر داد.

حمزه کرایلــو گفــت:  از اول آبان به مــدت ۴ روز نخســتین دوره مســابقات 
ملــی آزاد عکس مهارتــی با موضوع برداشــت زعفــران در روســتای وامنان 

شهرستان آزادشهر با حضور ۳۰ عکاس از ۱۷ استان کشور برگزار می شود.
کرایلو افــزود: همچنین بیســت و یکمیــن دوره مســابقات ملــی مهارت در 
رشــته فناوری اطلاعات و ارتباطات با حضــور بیش از ۱۰۰ نفر از ۲۸ اســتان 

و در ۶ رشته، از ۴ تا ۹ آبان به میزبانی استان گلستان برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه در این دوره ۱۲ نفر از اســتان گلســتان شــرکت کــرده اند، 
اضافه کــرد: منتخبــان ایــن رقابت ها بــه مســابقات جهانی فرانســه اعزام 

خواهند شد

ح کرد: مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان مطر

وستای دارای تنش آبی   آبرسانی به 73 ر
در باغملک

اهــواز - محمــد مجــدم   مدیرعامــل شــرکت آبفای خوزســتان گفــت: از 
ابتــدای دولــت ســیزدهم آبرســانی بــه ۷۳ روســتای دارای تنــش آبــی در 

باغملک انجام شده است.
 محمدرضــا کرمــی نــژاد ، با تشــریح اقدامــات انجام شــده در راســتای رفع 
تنش آبی در شهرســتان باغملک و شــهرها و روســتاهای اطراف آن اظهار 
کرد: از ابتــدای دولت ســیزدهم و از ســال ۱۴۰۰ بیش از ۲۵۰ میلیــارد تومان 
پروژه  آبرسانی در شهرســتان های باغملک و صیدون، قلعه تل، میداود و 

روستاهای اطراف وارد مرحله بهره برداری شده است.
وی افــزود: بــا اقدامــات انجــام شــده در ایــن شهرســتان از تعــداد ۲۳۴ 
روســتای تحــت پوشــش، تعــداد ۷۳ روســتا دارای تنــش آبــی، بــه مرحله 
پایداری آب رســیدند و دیگر پروژه های آبرســانی نیز در حال اجرا هســتند 

تا آب دیگر روستاها نیز پایدار شود.
مدیرعامــل شــرکت آبفــا خوزســتان گفــت: در حــال حاضــر نیــز عملیــات 
اجرایی آبرســانی بــه ۵۰ روســتای دیگــر در باغملک بــا اعتبــار ۱۲۰ میلیارد 

تومان توسط شرکت آبفا خوزستان در حال اجرا است.
کرمی نــژاد عنوان کرد: احــداث مخازن دوقلــو به ظرفیــت ۲۰۰۰ متر مکعب 
در شــهر میداود به ارزش حدود ۱۰ میلیارد تومان، آبرسانی به روستاهای 
شــان بچه، پتک، دم اشــکفت، امامــزاده عبدالله و بــرول بــه ارزش حدود 
۲۵ میلیارد تومان، حفــاری و تجهیــز الکترومکانیکال چــاه و احداث خط 
انتقــال چــاه فرهنگیان و آبرســانی بــه گلال کمپ، منــازل انتظامــی و… به 
ارزش حــدود ۱۵ میلیارد تومــان از دیگر اقدامات انجام شــده این شــرکت 

در باغملک است.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه پروژه هــای جدیــد آبرســانی دیگــری در باغملــک 
و روســتاهای تحــت پوشــش در دســت اجــرا اســت، افــزود: حفــاری چــاه 
در محــدوده پل عــلا و اجــرای خط انتقــال به طــول حــدود ۱۵ کیلومتر به 
منظــور بهبــود کیفیت آب روســتاهای طــلاور و واجــل به ارزش حــدود ۳۰ 
میلیــارد تومــان، حفاری چــاه در منطقــه مطبــق ۲ و احداث خــط انتقال 
به طول حــدود ۲۰ کیلومتر بــه منظور بهبــود آب مناطق بارانگــرد، رمه چر 
و ناشــلیل ها به ارزش حدود ۳۵ میلیــارد تومان، افزایــش ظرفیت مخازن 
شــهر باغملــک بــا احــداث دو مخــازن ۲۰۰۰ و حــدود ۱۰ کیلومتــر خطــوط 
انتقال به ارزش حدود ۵۰ میلیارد تومان از دیگــر اقدامات در حال اجرا در 

این شهرستان است.

شهردار : 

چهارمین راست گرد تقاطع غیر همسطح شهدا 
بوشهر  زیر بار ترافیک رفت

بوشــهر -  رضــا حیــدری   شــهردار بنــدر بوشــهر از افتتــاح چهارمیــن 
راســتگرد تقاطــع غیــر همســطح شــهدا )آزادی( مســیر بهمنی به ســمت 

تنگکات خبر داد.
حســین حیــدری بــا اشــاره بــه تکمیــل و آغــاز بهره بــرداری از چهارمیــن 

راست گرد تقاطع غیر همسطح شهدا)آزادی(، خاطرنشان کرد:
این راســتگرد با تــلاش همــکاران مجموعه معاونــت عمران، حمــل و نقل 
و ترافیــک شــهرداری احــداث و به منظــور بهبــود و روان ســازی ترافیــک 
و همچنین ســهولت در تــردد خودروهــا، با تکمیــل و نصب تابلــو، علائم و 

تجهیزات ترافیکی در محل، زیر بار ترافیک رفت.
گفتنی اســت، با افتتاح کامل چهارمین راســتگرد تقاطع شــهدا، رانندگان 
محترم مســیر بلوار شــهدای دریایی که قصــد عزیمت به ســمت تنگکات 
و نیروگاه اتمی بوشــهر را داشــته باشــند می تواننــد از راســتگرد تقاطع غیر 
همســطح شــهدای)آزادی( اســتفاده نماینــد. از رانندگان محتــرم تقاضا 
میکنیم با ســرعت مطمئنه و ایمن رانندگــی و به علائــم و تجهیزات نصب 
شده در مسیر توجه لازم را داشــته باشــند و از پارک کردن خودرو در مسیر 

راستگرد خودداری فرمایند.

مدیر گمرک استان :

  گمرک چهارمحال و بختیاری  
فاقد انبار مناسب است

شــهرکرد- پریســا مصیبــی    علــی اصغــر عبدالهــی مدیــر گمرک اســتان 
چهارمحــال و بختیــاری گفــت: در ۶ ماهــه نخســت ســال جاری واردات 
اســتان ۳۵۴ درصد رشــد داشــته و ۲ هــزار و ۸۴۵ تــن کالا وارد چهارمحال و 

بختیاری شده که ارزش آن بالغ بر ۲۰۰ درصد افزایش یافته است.
وی افــزود: صــادرات ۶ ماهه نخســت ســال جــاری ۱۵۴ هــزار تن بــوده که 
ارزش آنهــا ۷۵ میلیــون دلار بــرآورد شــده و از نظــر وزنــی ۲۰۰ درصــد رشــد 
داشته اســت که عمده کالاهای صادر شــده کود اوره، میلگرد، بادام، کولر 
ک آبزیان و… می باشــد. مدیــر گمرک اســتان تصریــح نمود که  آبــی، خــورا
درآمدهــای گمرکی ســال جــاری ۶۶ درصد رشــد داشــته و به بیــش از ۳۴ 

میلیارد تومان رسید که به حساب خزانه واریز گردیده است.
وی افــزود: از آنجایــی کــه چهــار محــال و بختیاری اســتان صنعتی اســت 
اما متناســب بــا ایــن موضوع زیرســاخت ها پیشــرفت نکــرده و متأســفانه 
گمرک اســتان انبار مناسبی ندارد و ســاختمان آن در مرکز اســتان متمرکز 
شــده و این یکی از دلایلی اســت که کالاها از طریق اســتان های دیگر برای 

صادرات ارسال می شود.

 جریمه یک میلیارد و 813 میلیون ریالی 
برای قاچاقچی ابزار یراق

اهواز - محمد مجدم   مازیار طهماســبی با اعلام این خبر گفت: پرونده 
متهم بــه قاچــاق اقــلام ابــزار یــراق از جمله چاشــنی دســتگاه پــرچ ، میخ 
فولادی و … در شعبه اول بدوی تعزیرات حکومتی بهبهان رسیدگی شد.

معــاون اجرایــی تعزیــرات حکومتــی خوزســتان افــزود: شــعبه بــا بررســی 
محتوای پرونــده، تخلف را محــرز اعلام و متخلــف را علاوه بر ضبــط کالا به 

پرداخت یک میلیارد و ۸۱۳ میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد.
بنا بــه گفته طهماســبی مامــوران نیروی انتظامــی با توقیف یک دســتگاه 
خودرو و کشــف اقلام به ظن قاچاق، پرونده این تخلف را جهت رســیدگی 

به تعزیرات حکومتی ارسال کردند .

خرم آبــاد- فرزانــه هداونــد   مدیرکل بیمه ســلامت اســتان لرســتان 
گســترده درمانــی نظــام مقــدس جمهــوری  بــا اشــاره بــه خدمــات 
کــز بهداشــتی  اســلامی در تمــام مناطــق کشــور عنــوان کــرد: تمــام مرا
 درمانــی اســتان تحــت پوشــش بیمــه ســلامت هســتند و ســرانه آنهــا 

پرداخت می شود.
کنون ۱۷ هزار  دکتر محسن اسدبیگی  در نشســت با خبرنگاران افزود: تا
بیمــار خــاص و صعب العلاج در این اســتان شناســایی شــده اســت که 
علاوه بر خدمات قبلی و اعتبار مصوب، ســال گذشته ۱۸۰ میلیارد ریال 

به آنها کمک شده است.
"بیمــه  بــر  مبنــی  امســال  ســلامت  بیمــه  شــعار  بــه  اشــاره  بــا  وی 
داشــت:  اظهــار  اجتماعــی"  عدالــت  تحقــق  همگانــی  ســلامت 
یکــی از اهــداف بیمــه ســلامت و عدالــت اجتماعــی ارائــه مطلــوب 
خدمــات درمانــی بــه افــراد نیازمنــد اســت کــه در ایــن راســتا دهــک 
 هــای یــک تــا پنــج جامعــه بــه صــورت رایــگان تحــت پوشــش درمانــی 

قرار گرفته اند.

وی بــا بیــان اینکــه از مجمــوع یــک میلیــون و ۸۰۰ هــزار نفــر جمعیــت 
لرســتان یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر تحت پوشش بیمه سلامت هستند 
افــزود: شــعب داروخانــه در مناطق روســتایی طــرف قرارداد مســتقیم 

بیمه سلامت استان هســتند و افراد از خدمات دارویی در این مناطق 
بهره مند میشوند.

اســدبیگی بــا بیــان اینکــه حــدود ۷۰۰ هــزار نفــر در لرســتان بیمه شــده 
روســتایی و از خدمــات ۱۴۰ پزشــک بهــره منــد هســتند اظهار داشــت: 
کانکس های دارویی در این مناطق فعال شــده است و حدود یک هزار 

و ۷۰ قلم دارو در اختیار این افراد قرار می گیرد.
اســدبیگی گفــت: افراد دهــک های یــک تا پنــج مناطــق شــهری نیز به 
صورت رایگان تحت پوشــش قرار دارند که امســال ۷۵۰ موسســه طرف 
قرارداد بیمه ســلامت اســتان به یک هــزار و ۶۰ مورد رســیده اســت و ۵۰ 
خدمت گفتاردرمانی، بینایی ســنجی، کاردرمانی و فیزیوتراپی به افراد 

کم توان ارائه می شود.
کید بر اینکه انســان ســالم محور توســعه اســت افــزود: در بیمه  وی با تا
ســلامت تــلاش می شــود هیــچ فــردی بــدون بیمــه و خدمــات درمانی 
نباشــد و همه افــراد جامعــه بتوانند به این خدمات دسترســی داشــته 

باشند.

لرستان

مدیرکل بیمه سلامت استان :

هستند سلامت  بیمه  پوشش  تحت  لرستان  درمانی  بهداشتی  مراکز  تمام 

ایلام اردبیل

 آغاز ممیزی یکپارچه )IMS( داخلی 
وی برق استان اردبیل در شرکت توزیع نیر

اردبیــل - افســون جبــارزاده    مراســم افتتاحیــه 
ممیــزی داخلــی بــا حضــور مدیرعامــل ، برخــی از 
معاونــان و مدیــران ، ســرممیزان و ممیــزان شــرکت 
توزیع بــرق اســتان اردبیل امــروز ۲۹ مهرمــاه ۱۴۰۲ در 

محل سالن جلسات شهید سلیمانی برگزارشد.
در افتتاحیــه ممیــزی کــه در محل ســالن جلســات 
قدیمــی  حســین  ؛  شــد  برگــزار  ســلیمانی  شــهید 
مدیرعامــل شــرکت ضمــن تبریــک بــه خاطر کســب 
عنــوان دســتگاه برتــر گــروه زیربنایــی و توســعه زیــر 
ســاخت توســط شــرکت توزیــع نیــروی بــرق اســتان 
اردبیل »درجشنواره شهید رجایی سال ۱۴۰۱« برای 
دو سال پیاپی ، از تیم های ممیزی خواست تا نقاط 
قوت و نقاط قابل بهبود را رصد نمایند و با عنایت به 
اینکه ممیزی شخص ثالت اوایل بهمن ماه خواهد 
بود عملکرد مدیــران و کلیه ســطوح ســازمانی مورد 

ارزیابی و ممیزی قرار گیرد .
قدیمی عنوان کرد: شــرکت توزیع نیروی برق استان 
اردبیــل بــا داشــتن نیروهــای نخبــه ، ســخت کــوش 
و متعهــد گام هــای مهــم واساســی در زمینــه تامین 

اهداف و چشم انداز های خود برداشته است .

وی در ادامه عنوان کرد: تأمین بــرق پایدارو افزایش 
رضایتمندی مشــترکان و مــردم از مهم ترین اولویت 
کیــد براهمیت  های این شــرکت اســت. قدیمی بــا تا
رضایتمنــدی مشــترکان ، از ممیــزان خواســت تــا در 
فرآیند ممیزی در صورت مشاهده هرگونه نارضایتی 
احتمالــی از نــوع خدمــات، نحــوه برخــورد کارکنان ، 

فرایند ارائه خدمات مورد بررسی قرار گیرد .
گفتنــی اســت ممیــزی داخلــی شــمار ۳۹ ) ممیــزی 
یکپارچــه )IMS( ( از ۲۹ مهرمــاه آغــاز شــده و تــا ۳ 

آبانماه سالجاری به طول خواهد انجامید

مدیرعامل شرکت آبفا ایلام خبر داد:

میلیمتری   ۵۰۰ انتقال  خط  شکستگی   رفع 
چشمه گل گل شهر ایلام

  ایــام  -  حســن بیگــی    مدیرعامــل شــرکت آبفــا 
استان از رفع شکســتگی خط انتقال ۵۰۰ میلیمتری 

چشمه گل گل شهر ایلام خبر داد.
پرویــز ناصــری بــا اعــلام ایــن خبــر اظهــار داشــت: 
عملیــات ترمیــم و رفع شکســتگی خــط انتقــال ۵۰۰ 
کیپ  میلیمتری چشــمه گل گل شــهر ایلام توســط ا
هــای عملیاتــی و اجرایــی تعمیــرات و حــوادث از 
ساعت ۲۰ شب گذشته آغاز و در ســاعت یک بامداد 

امروز یک شنبه برطرف شد.
وی افــزود: بــا توجــه بــه فرســودگی خــط انتقــال 
آب چشــمه گل گل کــه قدمتــی بــالای ۳۰ ســال دارد 
” دچــار  در ســه نقطــه در حوالــی روســتای “چاویــز
شکســتگی شــد کــه بــا توجــه بــه حجــم بــالای هــدر 
در  آن  مرمــت  و  تعمیــر  اســتحصالی،  آب  رفــت 
 دســتور کار اجرایــی شــرکت آب و فاضــلاب اســتان 

قرار گرفت.
مدیرعامــل شــرکت آبفــا ایــلام گفــت: عملیــات رفــع 
کیپ اجرایی معاونت بهره برداری و  حادثه توســط ا
کیپ های ایستگاه  توسعه آبفای استان، مجموعه ا
کیپ های عملیاتی و امدادی  پمپاژ ســد و گل گل و ا

آبفای شهرســتان ایلام انجــام میزان ۶۰ لیتــر برثانیه 
از هدر رفت آب ناشــی از این شکســتگی خط انتقال 

جلوگیری به عمل آمد.
ناصری عنــوان کــرد: چشــمه گل گل به عنــوان یکی 
از منابع اصلــی تامین کننــده بیــش از ۳۵ درصد آب 

شرب شهر ایلام است.
وی ادامــه داد: خــط انتقــال ایــن چشــمه بــه طــول 
۲۶ کیلومتر دچــار فرســودگی کامل اســت و نیازمند 
تعویــض و نوســازی کامــل جهــت انتقــال پایــدار آب 

شرب شهر ایلام می باشد.

فارس

شــیراز  -  چراغــی    وزارت کشــور از تــلاش هــای مدیریــت شــهری شــیراز در 
سازندگی سومین حرم اهل بیت)ع( و میزبانی از سفر ریاست جمهور و هیأت 
دولت به اســتان فــارس قدردانی کرد.این مراســم بــا حضور اســتاندار فارس، 
، شهردار کلانشهر شیراز و جمعی  رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر شــیراز
دیگــر از مقامات مســئول و مدیران شــهری در صحن علنی شــورای اســلامی 

شهر شیراز برگزار شد .
اســتاندار فــارس در ایــن مراســم تــلاش هــای مدیریــت شــهری شــیراز را در 

راستای آبادانی سومین حرم اهل بیت )ع( مثبت و سازنده ارزیابی کرد. 
، از  اســتاندار فــارس بــا حضــور در صحــن علنی شــورای اســلامی شــهر شــیراز
اعضای شورا و مدیران شهری بخاطر همت در به سرانجام رساندن تعدادی 
از پروژه هــای مهــم عمرانــی و فرهنگی شــهر شــیراز و میزبانی از هیــأت دولت 

تقدیر و از پوستر مسابقات بین المللی کاریکاتور کودکان غزه رونمایی کرد. 
دکتر محمــد هــادی ایمانیه بعــد ازظهر یکشــنبه با حضــور در یکصد و ســی و 
دومین جلسه علنی ششــمین دوره شورای اسلامی شهر شــیراز ضمن تقدیر 
، بــه بهره بــرداری رســیدن تعــدادی از  از شــورای اســلامی و شــهرداری شــیراز
پروژه های عمرانی و فرهنگی شــهر شــیراز همزمان با ســفر دوم هیأت دولت، 
از تلاش های صــورت پذیرفته که در راســتای رفاه و رضایتمندی مردم شــیراز 

بوده است، تشکر کرد. 
و  ســخاوتمندانه  انصافــا،   ، شــهر اســلامی  شــورای  و  شــیراز  شــهرداری   .

غیرمصرفانه سنگ تمام گذاشتند 
، انصافا،  اســتاندار فارس تصریح کرد: شهرداری شیراز و شورای اســلامی شهر
سخاوتمندانه و غیرمصرفانه ســنگ تمام گذاشــتند و میزبان رسم اسلامی و 

اخلاقی را رعایت کرد. 
وی، همچنین خطاب به اعضای شورا شــهر و شهرداری شیراز گفت: در سایر 
نقاط اســتان هم زحماتی به شــما دادیم که منجر به ایجاد خاطره ماندگار در 
اذهان شده و این مهم، قطعا به نفع شهر و شهروندان و استان خواهد شد.. 

کید بــر رعایــت بیــت المال و  کید بــر اینکــه در ایــن ســفر تأ دکتــر ایمانیــه بــا تأ
جلوگیری از اسراف بود، اذعان داشت: در میزبانی از دولت مردمی سیزدهم، 

شایسته فرهنگ شیراز و مردم این شهر و استان رفتار شد..
 دکترمحمــد هــادی ایمانیــه بــا بیــان اینکــه شــهروندان یــک شــهر تاریخی و 
فرهنگــی شایســته خدمتگــزاری هســتند، اظهــار کــرد: قدردانــی از عملکــرد 
شــهرداری و رییس و اعضای شــورای اسلامی شــهر شــیراز از فعالیت های دو 

سال گذشته این دو مجموعه است.

قدردانی وزارت کشور از تلاش های مدیریت شهری شیراز 

۴۰۰ محصول فناورانه به دبیرخانه جشنواره صنعت برق ایران ارسال شد
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در 7 ماهه امسال
۱۴۱ همت تسهیلات ازدواج، فرزند و ودیعه 

مسکن پرداخت شد
 مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد که از ابتدای ســال جاری 
تا پایان مهر ماه به یک میلیون و ۲۱۲ هــزار و ۵۱۱ متقاضی وام ازدواج 
و فرزند و ودیعه مســکن، بیــش از ۱۴۱ همت )هزار میلیــارد تومان( 

تسهیلات توسط شبکه بانکی پرداخت شده است.
»مهدی صحابی« اظهار داشــت: در راســتای قانون حمایت از جوانی 
جمعیت، از ابتدای امســال تا ۳۰ مهر، شــبکه بانکی کشــور به ۴۷۸ 
هزار و ۳۵۸ نفــر از متقاضیان، تســهیلات قرض الحســنه ازدواج به 
مبلغ ۹۷ همت پرداخت کرده اســت که این میزان رشــد ۲۷ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل داشــته است.صحابی خاطرنشان کرد: 
همچنین در این مدت ۴۲۳ هزار و ۶۰۰ فقره تســهیلات قرض الحسنه 
فرزندآوری به مبلغ ۲۶ همت به متقاضیان پرداخت شده که این میزان 

رشد ۴۳ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است.
وی درباره آمار تسهیلات ودیعه مســکن نیز گفت: از زمان ابلاغ مصوبه 
شورا در تیر سال ۱۴۰۱ متقاضیان وام ودیعه مسکن تعداد ۳۵۲ هزار و 
۴۸۲ پروند تشکیل داده اند که از این تعداد ۳۱۰ هزار و ۵۵۳ نفر موفق 

به اخذ تسهیلات به مبلغ ۱۸ هزار و ۲۳۰ میلیارد تومان شده اند.

 تهران شهری با 258 هزار خانه لاکچری
تهران با ۲۵۷ هزار ۷۰۴ مســکن لوکس در صدر اســتان های کشور از 

منظر خانه های گران قیمت شناسایی شده قرارداد.
بر اساس فهرست مالکیت های ارسالی از ســوی وزارت راه و شهرسازی 
به سازمان امور مالیاتی کشور، تاکنون ۷۲۹ هزار و ۷۰۲ واحد مسکونی 
گران قیمت )لوکس( شناسایی شده و اطلاعات این واحدهای مسکونی 
به ســازمان امور مالیاتی برای اخذ مالیات بر واحدهای مسکونی لوکس 
ارسال شده است.بر اساس قانون بودجه سال ۱۴۰۲ دولت موظف است 
بر واحدهای مســکونی و خانه های لوکس که ارزش آنها از ۲۰ میلیارد 
تومان بیشتر باشد، مالیات بگیرد.بر اســاس این اطلاعات استان تهران 
با ۲۵۷ هزار و ۷۰۴ واحد مســکونی لوکس در صدر فهرســت استان ها 
با بیشترین واحد مسکونی گران قیمت شناسایی شــده قرار دارد. پس 
از تهران اســتان های فارس، اصفهان و مازندران به ترتیب با ۱۰۸ هزار 
و ۹۸۳ واحد مسکونی، ۷۸ هزار و ۴۸۸ واحد مسکونی و ۴۸ هزار و ۶۵۱ 

واحد مسکونی در رتبه های بعدی قرار دارند.
کمترین واحد مســکونی لوکس شناسایی شــده نیز مربوط به استان 

لرستان با ۹۱۱ ملک گران قیمت است.
در این راستا فرشید ایلاتی، کارشــناس حوزه مسکن گفت: مالیات بر 
واحدهای مسکونی لوکس، یک مالیات بازتنظیمی است و درآمد کسب  

شده از این مالیات صرف ساماندهی بازار مسکن می شود.
طرح مالیات بر خانه های لوکس و باغ ویلاها بــا آیین نامه اجرایی که به 
پیشــنهاد وزارت اقتصاد، با همکاری وزارت راه و شهرســازی و وزارت 
جهاد کشاورزی تهیه شــد و اشــخاص مالک املاک گران قیمت باید 

نسبت به پرداخت آن اقدام کنند.

 مسکن  در حال ساخت از 1.7 میلیون خانه 
فراتر رفت

هم زمان با رونق گرفتن بازار ســاخت مســکن، هم اکنون ۱.۷ میلیون 
واحد مســکونی در مراحل مختلف ســاخت قرار دارد و به مرور زمان به 
مردم تحویل داده می شــود. بر اســاس به روزترین اطلاعات وزارت راه و 
شهرسازی، در حال حاضر یک میلیون و ۷۵۹ هزار و ۱۳۸ واحد مسکونی 
در حال ساخت در کشــور وجود دارد. بر اساس این اطلاعات ۳۲۲ هزار و 
۵۹۰ زمین در شهرهای کشور واگذار شــده و ساخت مسکن در آنها آغاز 
شده اســت. همچنین ۴۷۴ هزار واحد مســکونی نیز در قالب طرح های 

حمایتی تعریف شده بر روی اراضی ۹۹ ساله در حال ساخت است.

علاوه بر واحدهای یادشــده، ۲۱۰ هزار مســکن برای نیروهای مسلح 
و ۱۵۱ هزار خانه در بافت فرســوده شــهری در حال ســاخت اســت. 
همچنین ۱۰۰ هزار و ۳۸۲ واحد مسکونی نیز در قالب مسکن مهرهای 
نیمه تمام مراحل پایانی ساخت خود را                              از ســر می گذرانند و ۱۳۶ هزار 

مسکن در قالب طرح خودمالکی شهری نیز در حال ساخت است.
در کنار واحدهای مســکونی شــهری، ساخت و ســاز در روستاها هم 
پیگیری می شود و ۳۲۴ هزار مسکن روستایی در کنار واگذاری ۴۰ هزار 

زمین زمینه ساخت مسکن در فضاهای غیرشهری را                              ایجاد کرده است.
در این راستا، محمد حمیدزاده، کارشناس مسکن گفت: با رونق گرفتن 
ساخت و ساز شاهد کاهش قیمت مســکن هستیم و بر اساس اطلاعات 
مرکز آمار ایــران، قیمت مســکن در تهران برای ســومین ماه متوالی 
کاهشی شد.دولت از ابتدای ســال ۱۴۰۰ بر اساس قانون جهش تولید 
مسکن موظف است، زمینه ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی 
و عرضه به بازار مســکن را فراهم کرده و از این طریق زمینه ساماندهی 

بازار را                              فراهم کند.
بر این اساس با گذشت دو سال از فعالیت دولت، هم اکنون بیش از ۱.۷ 

میلیون مسکن در قالب طرح نهضت ملی مسکن در حال ساخت است.

کد رهگیری رایگان قرارداد اجاره در همه 
دستگاه های دولتی اعتبار دارد

مســتأجران متقاضی وام ودیعه مســکن می توانند با اســتفاده از کد 
رهگیری سامانه معاملات املاک و مستغلات، نسبت به استعلام شرایط 
خود اقدام کنند. دفتــر اقتصاد و مســکن وزارت راه و شهرســازی در 
نامه ای به مدیران بانک های کشــور پذیرش کد رهگیری برای پرداخت 
تسهیلات ودیعه مسکن را                              ابلاغ کرد.بر اســاس جزئیات نامه سرپرست 
دفتر اقتصاد و مســکن وزارت راه و شهرســازی با توجه بــه راه اندازی 
سامانه ثبت معاملات املاک و مســتغلات و دریافت کد رهگیری برای 
قراردادهای اجاره به صورت رایــگان و بدون نیاز به حضور در مشــاور 
املاک لازم است، بانک ها نســبت به پذیرش کد رهگیری اجاره نامه به 
عنوان یک سند معتبر و رســمی برای پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن 
اقدام کنند.در این راستا هم اکنون استعلام کد رهگیری اجاره نامه برای 
کلیه شــعب بانک های کشور امکان پذیر است و اســتعلام کد رهگیری 
لازم الاجرا است.در این رابطه ابوالفضل نوروزی، سرپرست دفتر اقتصاد 
و مســکن وزارت راه و شهرسازی با اشــاره به راه اندازی ســامانه ثبت 
معاملات املاک و مســتغلات به خبرنگار فارس گفت: مردم می توانند 
با مراجعه به سامانه ثبت معاملات املاک و مســتغلات نسبت به انعقاد 
قرارداد اجاره و صدور کد رهگیری به صورت رایگان اقدام کرده و این کد 

رهگیری در تمامی سامانه ها و شعب دستگاه های دولتی اعتبار دارد.

و در پی جان باختن دو نفر  پیام تسلیت وزیر نیر
وگاه پرند از کارکنان مپنا در حادثه نیر

وزیر نیرو در پیامی درگذشــت دو نفــر از کارکنان شــرکت مپنا بر اثر 
انفجار روز گذشته واحد سیار ۲۵ مگاواتی این شرکت در محل نیروگاه 

پرند را تسلیت گفت.

»علی اکبر محرابیان« با ابراز تأســف و همدردی بــا خانواده های جان 
باختــگان، از خداوند متعال بــرای آن عزیزان از دســت رفته، رحمت 
واســعه، برای مجروحان حادثه بهبودی عاجل و برای همه بازماندگان 

داغدار صبر و شکیبایی را خواستار شد.
در متن این تسلیت آمده اســت: »حادثه خط انتقال گاز واحد نیروگاه 
ســیار مپنا در محل نیــروگاه پرند و درگذشــت دو تــن از کارکنان 
جهادی گروه مپنــا، اندوهی بر روح و روان صنعت بــرق ایران تحمیل 
کرد. اینجانب از ســوی خود و به نمایندگی از جامعه تلاش گر صنعت 
برق ایران اسلامی با تألم ضایعه از دســت  دادن همکاران عزیز، آقایان 
»خلیل نوروزی« و »معین جامه بزرگ« را به خانواده محترم ایشــان و 

همکاران ارجمندشان در گروه مپنا تسلیت عرض می کنم.
از خداوند بزرگ بــرای روح آن دو همکار علو درجات و برای بازماندگان 
شکیبایی و اجر جزیل مسئلت می نمایم. برای صدمه دیدگان این حادثه 

نیز آرزوی شفای عاجل از درگاه خداوند متعال دارم.«

معاون وزیر نفت:

 همکاری و هماهنگی فرادستگاهی برای 
وری است حفظ جریان پایدار گاز در زمستان ضر

معاون وزیر نفت در امــور گاز با بیان اینکه حفظ جریــان پایدار گاز در 
کشور، اولویت نخست شــرکت ملی گاز ایران است، تاکید کرد: با توجه 
به توسعه روزافزون شبکه گاز در کشور و به تبع آن، افزایش مصرف گاز، 
ضرورت همکاری و هماهنگی فرادستگاهی در تامین پایدار جریان گاز 

به ویژه در زمستان امری اجتناب ناپذیر است.
به گزارش شــرکت ملی گاز ایران، »مجید چگنی« در نخستین جلسه 
کارگروه سوخت زمســتانی در سال ۱۴۰۲ که با مشــارکت مدیران و 
کارشناســان این کارگروه از وزارت نفت، قوه قضائیه، سازمان حفاظت 
از محیط زیســت، وزارت نیرو، وزارت صمت و ســازمان هواشناســی 
برگزار شد، اظهار داشــت: برآیند برگزاری جلســات این کارگروه در 
سال گذشته، منجر به ارتقای همکاری و هماهنگی میان دستگاه های 
مختلف شــد که در پی آن با تلاش همکاران توانســتیم با ســربلندی 

زمستان را پشت سر بگذاریم.
وی ادامه داد: امســال نیز با توجه به تجربه موفق سال گذشته، در صدد 
هستیم که جلسات به طور مستمر و هدفمند برگزار شود و امیدواریم که 

با همدلی و تعامل همه بخش ها، زمستان موفقی را سپری کنیم.

توسعه شبکه گاز با هدف توسعه همه جانبه کشور
معاون وزیر نفــت در امور گاز در ادامه، با بیان این که حرکت کشــور در 
مسیر توســعه توقف ناپذیر است، گفت: طبیعی اســت که در این روند 
صعودی، بخش انرژی نیز ملزم به توســعه شبکه اســت؛ در این راستا 
گازرســانی به صنایع، نیروگاه ها و بخش های مختلف خانگی و تجاری 

و کشاورزی در سال جاری، مطابق تکالیف ابلاغی در حال انجام است.
به گفته وی، با توجــه به ناترازی تولید و مصــرف گاز، باید تلاش کنیم 
ضمن توســعه تولید از منابع تجدیدپذیر و همچنین مدیریت مصرف 
در بخش های مختلف، بهینه ســازی و ارتقای بازدهی و اصلاح الگوی 
مصرف با همکاری حداکثری فرادســتگاهی، اقدامات موثری داشــته 

باشیم.
معاون وزیر نفت در امور گاز گفت: بنا بر گزارش های ارائه شــده، پائیز 
امسال میزان بارش ها در کشــور افزایش داشته و خواهد داشت. همین 
امر هم سبب شده تا امسال به نسبت سال گذشته، دوره سرد سال برای 
شرکت ملی گاز ایران و وزارت نفت زودتر آغاز شود و به اصطلاح شاهد 
زمستان زودرس باشیم. از این رو، آمادگی ما برای ورود به این دوره نیز 

باید هماهنگ با شروع این سرما باشد.

آمادگی کامل برای حفظ جریان پایدار گاز در زمستان
چگنی در ادامــه به موضوع تعمیــرات اساســی و آمادگی بخش های 
مختلف صنعت گاز برای دوره ســرد سال اشــاره کرد و گفت: با تلاش 
شبانه روزی همکاران مان به ویژه در پالایشگاه های گاز و شرکت انتقال 
گاز، تعمیرات اساســی در تاسیســات و خطوط انتقــال مطابق برنامه 
انجام شده است.مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان این که امسال 
مشــوق های خوبی برای ســرمایه گذاری بخش خصوصــی در زمینه 
ذخیره سازی گاز مدنظر است، گفت: اقدامات مهمی در زمینه مدیریت 

مصرف و بهینه سازی مصرف گاز انجام شده است.
وی افزود: با اجــرای طرح های تشــویقی و تخفیف هــای مطلوب به 
ســرمایه گذاران بخش خصوصــی در زمینه طرح های ذخیره ســازی 
روزمینی در بخــش SNG و Mini LNG، آمادگی را افزایش خواهیم 
داد؛ ضمــن اینکه طرح تعویض چهــار میلیون بخــاری راندمان بالا با 

بخاری های فرسوده نیز در دست اجراست.

دستور کار جلسات کارگروه سوخت زمستانی
وی درباره عمده دســتور کارهای کارگروه در ســال گذشــته، گفت: 
پارسال موضوعات مرتبط با ســوخت نیروگاه ها، همکاری و هماهنگی 
اســتانداران و مســوولان محلی، هماهنگی در زمینه اطلاع رســانی 
و تعامل مطلوب با رســانه ها به ویژه صدا و ســیما که کمک ویژه ای در 
زمینــه مدیریت مصرف در بخش خانگی داشــت، تامین زیرســاخت 
ارســال فرآورده برای بخش پالایش و پخش فرآورده ها و ... از مهم ترین 

موضوعاتی بود که در این جلسات مطرح شد.
معاون وزیــر نفت در امــور گاز تصریح کــرد: انتظار این اســت که در 
نخستین جلســه، هرکدام از دستگاه های مســوول در کارگروه ضمن 
بیان تجربیات سال گذشته، پیش بینی خود را از وضعیت مصرف بخش 
مربوط به خود در ســال جاری و اقدامات درنظر گرفته شــده در حوزه 

ماموریت آن دستگاه، ارائه دهند.
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هواپیما وارد شد؛ پس علت کمبود بلیت چیست؟

خریدار  براســاس گفته مســئولان ســازمان 
هواپیمایی کشور دولت سیزدهم تعدادی هواپیما 
وارد چرخه ناوگان هواپیمایی کرده است اما هنوز 

مساله کمبود بلیت برطرف نشده است.
 رئیس ســازمان هواپیمایی اردیبهشــت امسال 
گفت که سیاســت دولت در بخش توسعه ناوگان 
هوایی روشن اســت و عدد قابل توجهی هواپیما 

پیش بینی شده تا خریداری و وارد کشور شود.
محمــدی محمــدی بخــش، رئیس ســازمان 
هواپیمایی پیش تر اعلام کرد که از ابتدای دولت 
ســیزدهم، ۵۰ فروند انواع هواپیمــا و هلیکوپتر 
وارد کشور شــد که به »مرور« وارد چرخه پرواز 
می شود، اما برای پاســخ به نیاز فعلی ۵۵۰ فروند 
هواپیما نیاز اســت که در حــال حاضر فقط ۱۷۵ 
هواپیمای فعال در فرودگاه های کشــور نشست و 

برخاست دارد.

سه استراتژی دولت سیزدهم در صدد 
جبران کمبود صندلی

در این شــرایط دولت ســیزدهم با سه استراتژی 
»ســاخت هواپیما«، »خرید هواپیمای دســت 
دوم« و »بازگرداندن پرنده هــای زمین گیر« به 
خط پــروازی درصــدد جبران کمبــود صندلی 
پرواز و به تعادل رســاندن عرضه و تقاضا در بخش 

حمل ونقل هوایی است.
بر اســاس اعلام معاون وزیر راه و شهرســازی، از 
ابتدای سال گذشته ۱۰۰ فروند هواپیمای زمین 
گیر شناسایی شده است که دولت در نظر دارد تا 
برنامه اورهال مجدداً این پرنده ها را در دستور قرار 
دهد و وارد چرخه پروازی کند. از این مسیر نیز در 
سال گذشته و امســال چندین فروند هواپیما بعد 
از چندین ســال زمین گیری وارد چرخه پروازی 

شده است.
ســازمان هواپیمایی طی ۲ ســال گذشته اعلام 
کرده اســت که برای افزایش تعداد صندلی پرواز 
منتظر احیای برجام نمی ماند و افزایش ناوگان را 

از چند مسیر دیگر ادامه می دهد.
بر اســاس بخشــی از برنامه که مربوط به خرید 
ناوگان دست دوم می شــود، در سال گذشته ۵۰ 
فروند هواپیما با میانگین ســنی ۱۹ ســال وارد 
کشــور شــدند. دولت برنامه خرید هواپیماهای 
دست دوم را با هدف تقویت ناوگان ایرلاین ها در 
دستور کار دارد و مذاکرات برای افزایش خرید در 

دستور کار است.

هواپیمای وارداتی با سن بالا
 طی روزهای اخیر اخبار متعددی مبنی بر واردات 
هواپیما از شرکت و ایرلاین های مختلف به گوش 
می رســد که قطعاً با توجه به تحریم های موجود 
ســن این ناوگان ها بالا خواهد بود اما باید بررسی 
شــود تا پی برد ســن و ســال هواپیما تا چه حد 

فاکتور ایمنی محسوب می شود؟
در حــال حاضر ناوگان اصلی کشــور شــامل دو 
نوع هواپیمای بوئینگ ۷۳۷ و MD)۸۰( اســت. 
بوئینگ ۷۳۷ در انــواع مختلف کلاســیک و نو 
جزو پرفروش ترین هواپیمای بوئینگ محســوب 
می شــوند و هواپیماهای MD نیز علی رغم مدت 
زیادی کــه از تولید آنها می گــذرد چیزی بیش 
۱۳۰ ناوگان فعال در سراسر جهان با کاربردهای 
مختلف باری، وی آی پی و مسافری دارد که پس از 
پروسه پیچیده دور زدن تحریم های ظالمانه علیه 
کشــورمان و فرود آوردن هواپیماهــا در مقاصد 
مختلف و در نهایت ورود آن به کشور هواپیما وارد 

مرحله اورهال می شود.
اورهال و یا چک کلــی هواپیما مدت زمان زیادی 
را لازم دارد بــه همین دلیل موجب می شــود تا 
هواپیمای ورودی به کشــور با تأخیر چند ماهه و 
یا چند ساله به خطوط هوایی کشور اضافه شوند. 
مســن بودن هواپیماها دلیل اصلی طولانی شدن 
دوره چک آنها می شود در این دوره تمامی اجزای 
هواپیما مورد بررسی دقیق قرار گرفته و بسیاری 
از قطعــات آنها با قطعــات جدید یــا جایگزین 

می شوند.
به طور مثــال تعویــض ارابه های فــرود. چک 
ایکس ری بدنــه هواپیما جهت پی بــردن به هر 
ایرادی در بدنه، تغییر موتــور هواپیما، تعویض و 
یا تعمیر تمامی نشــان دهنده های کابین خلبان، 
بررسی سیســتم تهویه، هیدرولیک و برق رسانی 
تنها قســمتی از چک کردن های ضروری است. 
همچنین هواپیماها بعد تعداد مشــخصی پرواز 
مجدد وارد دوره بررســی می شــوند تمامی این 
موارد باعث کاهش ســن واقعی هواپیما می شود 
و اینگونه است که سازمان هواپیمایی کشوری که 
زیر نظر ســازمان جهانی ایکائو فعالیت می کنند 
می تواند بعــد از بررســی تمامی موارد توســط 
متخصصین خود مجوز پــرواز به این هواپیماها را 

صادر کند.
گفتنی است که در سال های اخیر با توجه به توان 
بالای نیروهــای متخصص کشــور ایرلاین های 

بزرگی همچون ایروفلوت روســیه بررسی و چک 
هواپیماهــای خود را بــه دســت نیروهای فنی 

کشورمان سپرده است.

خرید هواپیما باید مستمر باشد
علیرضا منظری معاون اســبق هوانوردی و امور 
بین الملــل ســازمان هواپیمایی کشــوری در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با اشــاره بــه دلیل عدم 
تعادل در عرضه و تقاضای بلیت، گفت: با توجه به 
شرایط تحریمی علیه کشورمان سن ناوگان های 
خریداری شده قطعاً بالا خواهد بود و همین دلیل 
هواپیماهای خریداری شــده موردهای مناسبی 
نخواهند بــود و شــرکت های هواپیمایی باید در 
چهارچوبی کــه می توانند تحریــم را دور بزنند 

ناوگان خریداری کنند.
معاون اسبق هوانوردی و امور بین الملل سازمان 
هواپیمایی کشــوری در ادامه تاکید کرد: البته از 
قیمت بلیت هواپیماها نیز نبایــد غفلت کرد، به 
هر میزان که قیمت بلیت مناســب تر باشد توان 
خرید مردم نیز افزایش خواهــد یافت. زمانی که 
قیمت گــذاری بلیت را دســتوری انجام می دهد 
طبیعتاً مجــوزی به شــرکت های هواپیماهایی 
صادر نمی شود که هواپیمای مناسب را خریداری 
کند به این دلیل که باید پول بیشتری را پرداخت 
کند در نتیجه هواپیمایی را خریداری می کند که 
قیمت مناسب تری نسبت به وضع موجود داشته 
باشــد.وی خاطرنشــان کرد: به دلیــل وضعیت 
موجود هواپیماها با میزان تقاضا همخوانی ندارد و 
زمانی که ناوگان متناســب با نیاز خریداری نشود 
موجب می شود تا تقاضا بیشتر از میزان عرضه در 
بازار باشــد زیرا هواپیماهای خریداری شده نیاز 

بازار را پاسخ نمی دهد.
منظری افزود: تعدادی هواپیما در دولت سیزدهم 
قطعاً خریداری شــده اما برای اینکــه وارد خط 
ســرویس دهی شــود قطعاً زمان بــر خواهد بود 
زیرا چک و بررســی هواپیماها نیاز به بازه زمانی 
طولانی خواهد داشــت و امنیت مسافرین حین 
پرواز قطعاً خط قرمز ســازمان هواپیمایی کشور 

محسوب می شود.
وی در پایــان گفــت: خرید هواپیمــا به صورت 
مستمر باید توسط شرکت های هواپیمایی انجام 
شود تا میزان عرضه و تقاضای طی مدت های آتی 
به تعادل برسد و مسافرین امکان خرید بلیت را در 

هر زمان نیز داشته باشند.

خریدار  ســخنگوی صنعت آب گفت: به زودی 
گفت و گوهای آبی با هــدف صیانت بهتر از منابع 

آبی راه اندازی می شود.
»عیســی بزرگ زاده« در نشســت خبری افزود: 
طرح گفت و گوهــای آبی برای نخســتین بار در 

کشور توسط وزارت نیرو راه اندازی می شود.
وی، یکــی از اهداف این گفت و گو هــا را افزایش 
دانش آبی در جامعه برشمرد و گفت: فربه سازی 
نظریه پردازی در بخش آب از جمله اهداف مورد 

تاکید این گفت و گو ها است.
سخنگوی صنعت آب، از برگزاری نخستین گفت 
و گوی آبی در این ماه خبر داد و خاطرنشــان کرد: 
یکصد موضوع برای ایــن گفت و گو هــا در نظر 

گرفته شده است.
بزرگ زاده گفــت: این طرح برای نخســتین بار 
اجرایی می شــود و در مرحله نخســت ۶ موضوع 
نقشه راه آب کشــور، طرح های انتقال آب دریا، 
نصب شمارنده ها پیش شــرط حفاظت از منابع 
آبی، پســاب و فرصت های ایجاد شــده برای باز 
تخصیص آب و معضل طرح های نیمه تمام مورد 

واکاوی قرار می گیرد.
وی این گفــت و گو ها را بین فعــالان صنعت آب 
و جامعه نخبگانی دانســت که هدف آن رسیدن 

راهکارهای مناسب برای منابع آبی خواهد بود.
ســخنگوی صنعت آب افزود: نخســتین گفت و 
گو با عنوان طرح های انتقــال آب به زودی برگزار 

خواهد شد.
بــزرگ زاده خاطرنشــان کرد: افزون بر هشــت 
میلیارد دلار ســرمایه گذاری در طرح های انتقال 

آب انجام می شود، بنابراین لازم است در این باره 
گفت و گوی مفصل شــکل بگیرد تا سرمایه های 

ملی حفظ شوند.
وی آب، محیط زیست و توسعه را سه رکن اصلی 
این نوع گفت و گوها برشــمرد و گفت: این گفت و 

گو ها باعث افزایش دانش آبی خواهد شد.
سخنگوی طرح های ملی آب، درباره طرح انتقال 
آب که توسط صنایع انجام می شود، گفت: گرچه 
اولویت با صنایع اســت، اما آب شرب شهرهای در 

مسیر انتقال نیز در صورت نیاز تامین می شود.
وی در پاســخ به ایرنا افزود: اولویــت وزارت نیرو 
مدیریت مصرف و تقاضــای آب و نه انتقال درون 
حوضه ای اســت و انتقال آب درون ســرزمینی 
آخرین گزینه ای است که مورد توجه قرار خواهد 

گرفت.

بــزرگ زاده ادامه داد: پیــش از پرداختن به طرح 
های انتقال آب درون سرزمینی، باید به مدیریت 

مصرف، تقاضا و تغییر سبک زندگی توجه کرد.
سخنگوی صنعت آب خاطرنشان کرد: همچنین 
باید به دنبال طرح های جایگزین معیشــتی هم 
بود.وی گفت: برای طرح هــای انتقال آب درون 
ســرزمینی، طبق اصول پنج گانه جهانی باید بر 
اساس تعریف درســت حوضه مبدا و مقصد انجام 

شود.
این مسوول اضافه کرد: همچنین باید قبل از اجرا، 
سبد منافع مشــترک برای مبدا و مقصد طراحی 

شده و اصول اساسی دنبال کرد.
ســخنگوی صنعت آب خاطرنشــان کرد: براین 
اســاس اولویت ما توجــه به مدیریــت مصرف و 

تقاضای آب خواهد بود.
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